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Plats   Forumsalen i Tranemo 

Tid   13:00 – 16:00  

 

Närvarande Beslutande  

Driton Bilalli (S), ordf. 

Niklas Gardewik (M), 1e vice ordf. §§108–131, §§133–142 

Lennart Haglund (C), 2e vice ordf. §§108–131, §§133–142 

Eva-Karin Haglund (S) 

Lena Eksberg (S) 

Rosé Torkelsson (S) 

Emelie Romland (C) §§108–109, §§111–142 

Viktoria Haraldson (C) 

Ana Alvarez Björk (L) 

Kathleen Wireklev (M) 

Brigitte Barenfeld (KD) §§108–109, §§111–142 

Wajdi-Louis Azouri (SD), ers. 

Anna Letth (SD), ers. 

Lina Chalhoub (C), ers. §110, §132 

Ellinor Liljegren Kalmar (M), ers. §110, §132   

Icke tjänstgörande ersättare  

Leif Gustavsson (S) 

Bo Haarala (S) 

Jonas Kristiansen Adelsten (S) 

Rickard Strömberg (S) 

Ellinor Liljegren Kalmar (M) 

Lina Chalhoub (C) 

   

Övriga närvarande Sanna Pihlajamäki Blomgren, processekreterare 

  Carita Brovall, kommundirektör 

  Angela Madsén Jonsson, sektionschef 

  Julio Garcia Atterström, sektionschef 

  Konrad Fredh, ekonomichef 

  Kajsa Montan, kanslichef 

  Patrik Westerlund, utvecklingschef 

  Lillemor Blom, HR-strateg 

  Olle Ekberg, mark- och exploateringsingenjör 

 

Paragrafer  § 108-§ 142 

Utses att justera  Niklas Gardewik (M) §§108–131, §§133–142, Kathleen Wireklev (M) §132 
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Protokollet signeras digitalt 

Underskrifter 

Sekreterare Protokollet signeras digitalt 

Sanna Pihlajamäki Blomgren 

Ordförande Protokollet signeras digitalt 

Driton Bilalli (S) 

Justeringsperson Protokollet signeras digitalt 

Niklas Gardewik (M) §§108–131, §§133–142, Kathleen Wireklev (M) §132 

  

ANSLAG/BEVIS 

Organ   Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 2024-06-13 

Anslaget under tiden 2024-06-17—2024-07-09 

Förvaringsplats   Diariet 

för protokoll 

Protokollet är justerat, vilket tillkännagivits genom anslag 

 

Underskrift   Protokollet signeras digitalt 

  Sanna Pihlajamäki Blomgren 
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§ 108 Tertialuppföljning 1 KS/2024:260 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Godkänner Tertialuppföljning 1 2024 

• Ge alla anställda en jubileumsgåva á 1 000 kr i form av presentkort.  

• Friskvårdsbidraget höjs innevarande år till totalt 3 500 kr. 

• Avsätter 3 mnkr för att motverka de negativa effekterna vid 11h/dygnsvila så att 

arbete sker var tredje helg från augusti 2024. 

• Avsätter 3 mnkr till rivning av byggnader enligt prioriteringslista.  

Kommunstyrelsens beslut 

• Omfördelar 2 mnkr i investeringsbudget från posten projekteringsmedel till 

Björkhagens förskola och fastställer den totala budgeten till 37 mnkr.  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Ekonomi  

Kommunen prognosticerar en samlad prognos om +30,7 mnkr (budget + 22 mnkr). Samtliga 

sektioner har en budget i balans och deras prognos summerar till ett överskott om 2,5 mnkr. 

I övrigt påverkas kommunens intäkter positivt till följd av högre taxeringsvärden på småhus.   

Verksamhet  

Vid denna uppföljning saknas utfall på ett flertal indikatorer vilket påverkar träffsäkerheten 

prognosen. Den prognos som lämnas är att två av fyra mål inte kommer att uppnås.  

Personal 

Antalet årsarbetare uppgår till 1 047 stycken, i stort i nivå för ett år sedan. Vid tertial ett 2021 

fanns 1 038 årsarbetare i kommunen, vilket indikerar en ökning de senaste åren. 

Sjukfrånvaron har ökat från 7,4% till 8,2% jämfört samma period förra året. 

Övrigt 

Samtal med den politiska majoriteten i Tranemo kommun föreslås i förslag till beslut ett 

flertal punkter som premierar kommunens anställda eller på annat vis bidrar till att fortsatt 

utveckla Tranemo kommun.  

 

Barnkonventionen  
Ärendet är endast en uppföljning. Inga anpassningsförslag eller minskade ramtilldelningar 

föreslås. Således finns ingen påverkan på detta perspektiv.  

Ekonomisk påverkan 

Ärendet som sådant i form av en uppföljning har ingen direkt ekonomisk påverkan. 

Däremot så kommer kommunens samlade prognos att påverkas (minskas) motsvarande de 
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eventuella besluten om extra medel/insatser som beslutas. Med utgångspunkten om att vara 

en attraktiv arbetsgivare samt med kommuninvånaren i fokus är besluten i linje med det.   

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet är endast en uppföljning. Inga anpassningsförslag eller minskade ramtilldelningar 

föreslås. Således finns ingen påverkan på detta perspektiv.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag BU 2024-05-29 §5 

Tjänsteskrivelse om Tertialuppföljning 1 2024 

Tertialuppföljning 1 2024 

Tertial 1 2024 presentation 

Föredragning och debatt 

Ekonomichef Konrad Fredh, utvecklingschef Patrik Westerlund och HR-strateg Lillemor 

Blom föredrar ärendet och svarar på frågor.  

Förslag till beslut på sammanträdet 

2e vice ordförande Lennart Haglund (C) yrkar bifall till budgetutskottets förslag. 

Beslutet skickas till 

Ekonomifunktionen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 109 Budget 2025-2027 KS/2024:266 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Antar Budget 2025–2027 för Tranemo kommunen och därmed ärendet och dess 

bilagor i sin helhet, med korrigeringen att förslaget om utvärdering av revisionen 

utgår. 

• Såsom för egen skuld ingå borgen för Tranemo Utvecklings AB:s låneförpliktelser 

upp till ett totalt högsta lånebelopp om 250 000 000 kr, jämte därpå löpande ränta och 

kostnader. Beslut om borgen gäller tillsvidare.  

• Kommunalskattesatsen är oförändrad och uppgår till 21,50 %. 

• Kommunstyrelsen ges mandat att fatta beslut om förändringar i 

investeringsbudgeten inom de beloppsmässiga ramarna som fastställs för respektive 

år.   

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Ärendet budget 2025–2027 för Tranemo kommun innehåller:  

God ekonomisk hushållning  

Resultatbudget  

Driftsbudget  

Investeringsbudget  

Låneramar & borgensförbindelser  

Utgångspunkten för budget 2025–2027 är nu gällande budget (2024–2026). 

 

Budgetberedning 

Kommunens budgetutskott har sammanträtt löpande under 2024.   

 

Ekonomi 

Årets resultat  

Årets resultat i den skattefinansierade verksamheten fastställs till: 

2025: 33 mnkr 

2026: 34 mnkr 

2027: 35 mnkr 

 

Investeringsbudgeten  

Investeringsbudgeten fastställs till 300 mnkr under planperioden 2025–2029.  

Kommunstyrelsen har som uppgift att inom givna investeringsramar prioritera projekt i 

samråd med förvaltningen. Startbesked av nybyggnad- och större investeringar görs av 
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kommunstyrelsen, som också har rätt att omprioritera mellan budgetanslag samt mellan 

åren.  

 

Kommunrevisionen 

Kommunrevisionens budget lämnas oförändrad.  

 

Uppräkning/generell tilldelning 

Budgetramar (drift) räknas upp med en generell tilldelning motsvarande 1,2% - 2,5%  

 

Löneöversyn 

Löneöversynen hanteras centralt. Löneuppräkningen fastställs till 3,7%. 

 

PO-pålägg 

Kommunens pensionskostnadspålägg ska följa SKR:s rekommendationer och kompenseras 

sektionerna utifrån rekommendationen lämnad per september.  

 

Övrigt 

Utöver justering av ovan uppräkningar och beslut fattade i i tidigare budgetar framgår av 

bilagan ”Budget 2025–2027 Tranemo kommun” politiska satsningar, uppdrag samt mål och 

indikatorer. Därutöver har ett antal tekniska budgetjusteringar gjorts mellan sektionerna och 

finansen.  

 

Avfall  

Verksamheten bedöms inte påverka skattekollektivet inom budgetperioden.  

 

VA  

Verksamheten bedöms inte påverka skattekollektivet inom budgetperioden.  

 

Internränta 

Internräntan är 2,5 % för 2025.   

 

Skatter och bidrag  

Underlag för budgeterade skatteintäkter och statsbidrag utgår från SKR beräkningar.   

 

Pensioner 

Pensioner bygger på prognos från Skandia samt nytt pensionsavtal AKAP-KR.  

 

Bilagor 

1.2 Budget 2025–2027  

2.1 Finanspolicy 2025–2027  

 

Underskott 
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Underskott under budgetåret ska återställas inom de nästkommande två åren (drift).  

Investeringar ska balanseras upp så att femårsplanens tilldelning inte överskrids, om så inte 

sker ska underskott återställas inom en två år.   

 

Skattesats 

Kommunalskattesatsen är oförändrad och uppgår till 21,50 % 

Barnkonventionen  

Förvaltning ska beakta detta perspektiv och genomföra adekvata analyser vid verkställande 

av denna budget.  

Ekonomisk påverkan 

Ärendet fastslår en inriktning som på kort och lång sikt stärker kommunens ekonomiska 

ställning och fördelar för varje år ut mer pengar till kommunens verksamheter.   

Jämställdhetsperspektiv 

Förvaltning ska beakta detta perspektiv och genomföra adekvata analyser vid verkställande 

av denna budget.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag BU 2024-05-29 §6 

Tjänsteskrivelse 2024-05-23 

1.2 Budget 2025–2027 Tranemo kommun (S, C, L) 

1.2 Budget 2025-2027 Tranemo kommun (M, KD) 

1.2 Budget 2025-2027 Tranemo kommun (SD) 

Finanspolicy 2025–2027 

Föredragning och debatt 

Ordförande Driton Bilalli (S), 1e vice ordförande Niklas Gardewik (M) och Wajdi-Louis 

Azouri (SD) föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Förslag till beslut på sammanträdet 

2e vice ordförande Lennart Haglund (C) yrkar på att förslaget om uppdraget att utvärdera 

revisionen utgår i budgetutskottets tillika majoritetens budgetförslag.  

Beslutsgång 

Ordförande ställer inkomna budgetförslag mot varandra och finner att kommunstyrelsen 

bifaller budgetutskottets tillika majoritetens budgetförslag. 

Ordförande frågar kommunstyrelsen på Haglunds (C) yrkande. Yrkandet bifalles. 
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Beslutet skickas till 

Ekonomifunktionen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 110 Uppdrag Björnens förskola KS/2023:438 

Kommunstyrelsens beslut 

• Ger förvaltningen i uppdrag att iordningställa en modullösning med tillagningskök 

på befintlig tomt med placering på annan plats än där befintlig skolbyggnad står 

idag. Verksamheten skall omfatta både förskola och fritidshem för 

upptagningsområde Ambjörnarp och Sjötofta. 

• Ger förvaltningen i uppdrag att utreda hur lokalerna i Sjötofta fortsatt kan användas. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Ger förvaltningen i uppdrag att avveckla Sörgårdens förskola och fritidshem när 

lokaler i Ambjörnarp är etablerade. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Jäv 

Emelie Romland (C) och Brigitte Barenfeld (KD) anmäler jäv och deltar därför inte i 

handläggningen av ärendet. Lina Chalhoub (C) och Ellinor Liljegren Kalmar (M) ersätter.  

Beslutsmotivering 

Utifrån utredning på uppdrag från kommunstyrelsen, vilken redovisas i bilaga 1, föreslår 

förvaltningen att en modullösning etableras på befintlig tomt för Björnens förskola och 

fritidshem, då detta är den lösning som är mest kostnadseffektiv.  

Ärendet 

Förvaltningen har av Kommunstyrelsen fått i uppdrag att utreda hur ändamålsenliga lokaler för 

förskola i Ambjörnarp med oförändrat uppdrag kan anordnas (2.1 BUDGET 2024 - 2026 Tranemo 

kommun (SCL) 2023-06-15, KS/2023:296). I samma uppdrag anges det att två alternativ skall jämföras i 

utredningen, där kostnadsbedömning och översiktlig tidplan redovisas. Dessa alternativ är: 

a) Rivning av delar av befintlig byggnad och renovering/ombyggnad av andra delar av 

byggnaden.  

b) Rivning av befintlig byggnad och nybyggnad av lokaler för förskola på befintlig tomt. 

Utredningen ska även ta hänsyn till att kunna omhänderta upptagningsområdet Sjötofta. 

Dessutom fick förvaltningen efter beslut i KS 231121, § 242 Föreläggande från SÄRF om 

Björnens förskola KS/2023:377, KS/2023:421, följande ytterligare uppdrag i denna fråga: 

1. Utifrån tillgängliga fakta ta fram en prognos på hur många förskolebarn som det 

kommer att finnas i Ambjörnarp och Sjötofta kommande år. I prognosen ska det 
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redovisas och hänsyn tas till orternas och omgivande landsbygds förutsättningar för 

utveckling, som exempelvis bostadsbyggande, arbetstillfällen eller andra viktiga 

samhällsförändringar. 

2. Hur lokalsituationen under byggtiden ska lösas. 

Utredningsuppdraget ska redovisas under kvartal 4 2024. 

Miljöenheten i Gislaveds kommun har detta läsår, på uppdrag av Tranemo kommun, utfört 

hälsoskyddstillsyn vilket för Björnens förskola resulterade i en fördjupad tillsyn och ett 

beslut från Bygg- och miljönämnden 2024-03-15 om att om att förelägga Tranemo kommun att 

utföra en byggnadsteknisk undersökning och inomhusutredning på Björnens förskola och fritidshem i 

Ambjörnarp. 

Utredningen redovisas i sin helhet i bilaga 1.  

Mot bakgrund i bifogad utredning är förvaltningens förslag till beslut att förskole- och 

fritidsverksamheten på Sörgården i Sjötofta avvecklas och flyttas i sin helhet till nya lokaler 

för både förskola och fritidshem i Ambjörnarp. Lokalerna föreslås vara i form av en 

modullösning, med placering på annan plats på tomten än befintlig skolbyggnad.  

Förvaltningen bedömer att detta alternativ är det mest kostnadseffektiva. Verksamheten kan 

med detta alternativ också komma igång tidigare i de nya lokalerna, vilket medför en kortare 

evakuering än om placering av modullösning skulle ske på den plats där skolbyggnaden 

ligger idag.  

Rivning av befintlig byggnad kan genomföras parallellt eller i efterhand. Dock finns inte 

medel avsatta för rivning i förslag till investeringsbudget. 

Ekonomisk påverkan 

Den ekonomiska påverkan är beroende av vilket beslut som fattas och om det behövs en 

evakuering av lokalerna. 

Evakuering 

Om evakuering behöver genomföras kan kostnader genereras för en flytt av 

verksamhetsmaterial och möbler från Ambjörnarp. Dessa uppskattas kunna omhändertas 

med driftsmedel från budget 2024. Små anpassningar behövs i lokalerna i Sjötofta som 

uppskattas till en mindre kostnad. 

Nybyggnation 

Vid beslut om en nybyggnation uppskattas kostnaderna för rivning av befintlig byggnad 

samt uppförande av ny byggnad för förskola uppgå mellan 600- och 800 000 kr/barn/plats. 

Behovet är idag för förskola ca 30 platser. Detta innebär en kostnad på cirka 20 - 22 Mkr. För 

en mer exakt beräkning behöver en förstudie genomföras. 

Till detta kan ytterligare kostnader tillkomma för en avdelning, om beslut fattas att det 

fortsatt skall bedrivas fritidshemsverksamhet i Ambjörnarp.  

Medel för rivning och nybyggnation finns inte avsatta i investeringsbudget 2025 och 2026. 
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Rivning av del av byggnaden/renovering 

Vid beslut om en renovering/rivning av befintlig byggnad uppskattas kostnaderna till att 

uppgå till mellan 400- och 600 000 kr/barn/plats. Om beslut fattas att behålla hela byggnaden 

kommer det bli ca 400 - 500 kvm överytor.  

Behovet är idag för förskola ca 30 platser. Beroende på ambitionsnivå av renoveringen 

innebär detta kostnader mellan 12 och 18 Mkr. Renoveringar är svårare att beräkna då det 

kan tillkomma kostnader som är svåra att förutse.  Kostnaderna är också beroende av om 

ytterligare en avdelning behöver tillskapas, om beslut fattas att det fortsatt skall bedrivas 

fritidshemsverksamhet i Ambjörnarp. För en mer exakt beräkning behöver en förstudie 

genomföras. 

Medel för genomförande av rivning och renovering finns inte avsatta i investeringsbudget 

2025 och 2026. 

Modullösning  

För inköp, etablering och utemiljö uppskattas kostnaderna till 7 - 9 mkr. Kostnader för 

rivning av befintlig byggnad om 1,5 - 2 mkr tillkommer. Denna kostnadsberäkning utgår 

från begagnade moduler på 600 kvm som finns på marknaden att köpa idag. För en mer 

exakt beräkning behöver en förstudie genomföras. Kostnaderna blir sannolikt något lägre 

om etablering sker på befintlig plats eftersom då befintliga anslutningar kan användas. 

Förvaltningen föreslår att medel om totalt 8 mnkr avsätts i investeringsbudget 2025 för 

modullösning. Det innefattar inte kostnaden för rivning. Dock bör förvaltningen arbeta med 

att yt-optimera byggnaden och hålla nere kostnaden, där ambition är att 8 mnkr ska räcka till 

modul och rivning.   

Barnkonventionen  

Den barnkonsekvensanalys som har gjorts i denna fråga tar sitt avstamp i följande artikel ur 

Barnkonventionen, vilka sammanfattat föreskriver att: 

• Alla barn är lika mycket värda och har samma rättigheter. Ingen får diskrimineras 

(art 2). 

• Barnets bästa ska komma i främsta rummet vid alla beslut som rör barn (art 3). 

• Alla barn har rätt till liv, överlevnad och utveckling (art 6). 

• Barn har rätt att uttrycka sin mening och att höras i alla frågor som rör barnet. 

Hänsyn ska tas till barnets åsikter, utifrån barnets ålder och mognad (art 12). 

• Barn har rätt till lek, vila och fritid (art 31). 

Skollagen och Läroplanen för förskolan utgår i sina grundprinciper från Barnkonventionen. 

Förutsättningarna för våra barn att lära och utvecklas i enlighet med bestämmelserna i dessa 

styrdokument, och i synnerhet enligt ovannämnda artiklar, ökar med att barnen ges 
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möjlighet att få tillgång till en likvärdig förskole- och fritidsverksamhet i ett stimulerande 

socialt sammanhang och i hälsosamma lärmiljöer som är anpassade till den pedagogiska 

verksamheten.  

För barnen i Sjötofta kan förutsättningarna till vila och fritid försämras vid en flytt av 

verksamheten till Ambjörnarp. 

I bilaga 1 redovisas en utförlig barnkonsekvensanalys utifrån följande scenarion: 

• Vid tillfällig evakuering av barnen på Björnen till Sörgården, där sedan hela gruppen 

flyttar med till Ambjörnarp dvs långsiktig sammanslagning (förskola o fritids). 

• Vid avveckling av förskoleverksamheten och fritidsverksamheten i Sjötofta (vid flytt 

till nya lokaler i Ambjörnarp). 

• Vid tillfällig omflytt till fritids/olika förskolor i centralorten för att sedan flytta 

tillbaka till nya lokaler i Ambjörnarp. 

• Vid avveckling av fritidshemsverksamheten på Sörgården och Björnen med flytt till 

Tranängskolans fritidshem. 

Jämställdhetsperspektiv 

Konsekvenserna av att iordningställa en modullösning med tillagnings- /mottagningskök på 

befintlig tomt i Ambjörnarp som omfattar förskola för upptagningsområde Ambjörnarp och 

Sjötofta (alt 1) eller både förskola och fritidshem för upptagningsområde Ambjörnarp och 

Sjötofta (alt 2) kan, ur ett jämställdhets- och rättighetsperspektiv, sammanfattas som följer. 

Analysen har speglats mot Tranemo kommuns nuvarande mål utefter CEMR-deklarationen, 

antagen KF 2012-05-28: 

1. Hälsopåverkan för såväl kvinnor och män, pojkar och flickor 

2. Barn och ungas uppväxt 

3. Kommunen som tjänsteleverantör 

4. Samverkan mellan kommunens alla aktörer 

5. Jämställd arbetsgivare 

6. Demokrati och förvaltning 

Bygget av en ny förskola i Ambjörnarp bör ur ett jämställdhetsperspektiv ses som positivt för 

vårdnadshavare i Ambjörnarp. Detta särskilt om den nya förskolan fortsatt omhändertar 

fritidsverksamheten. Däremot kan en flytt av verksamheten från Sjötofta till Ambjörnarp ses 

som negativt för vårdnadshavare i Sjötofta, i synnerhet med hänsyn till målen 1, 2, 3, 4 och 5, 

då det medför en försämrad tillgång till barnomsorg för dem. Då det ofta är kvinnor som 

skjutsar barn till och från förskolan/fritids samt fritidsaktiviteter kan flytten bl a innebära att 

kvinnor går ner i sin tid för att hinna hämta och lämna. 

Några av de perspektiv som lyftes vid möten i föräldraråd 

Förvaltningen har genomfört fyra möten med vårdnadshavare från Björnens och Sörgårdens 
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förskola och fritids: Ett gemensamt föräldramöte för samtliga vårdnadshavare och tre möten 

i ett föräldraråd med föräldrarepresentanter från båda verksamheter. Personalrepresentanter 

har också medverkat på dessa möten. Minnesanteckningar från varje möte finns att ta del av 

i bil 2, 3, 4 och 5. 

Vårdnadshavarna kommer inför mötet i Lärandeutskottet 240516 att lämna in en egen 

skrivelse med de perspektiv som de anser är viktiga kring detta ärende. 

Kompisperspektivet lyftes vid dialog om fritidsverksamhetens eventuella hemvist i 

framtiden. Fritidsverksamheten på Tranängskolan innebär större barngrupper. Det kommer 

enligt vårdnadshavarna inte att gynna det relationsskapande och tryggheten för barnen från 

Sjötofta och Ambjörnarp, vilka trivs i sina nuvarande grupper.  

Vidare kan en fritidsplacering på Tranängskolan ha som effekt att vårdnadshavare går ner i 

sin arbetstid alternativt att de säger upp platsen på fritids, pga. att resorna för hämtning och 

lämning blir för långa. 

Sjötoftas föräldrarepresentanter framhävde försämringen som en flytt av förskole- och/eller 

fritidsverksamheten till Ambjörnarp eller Tranängskolan, med långa skoldagar som följd, 

kommer att innebära för deras barn. Under dessa omständigheter kommer verksamheten att 

ha svårare att leva upp till sitt kompensatoriska uppdrag och att vara en service för 

vårdnadshavarna. Långa skoldagar ger också negativa effekter för barnen, särskilt de äldre, 

när det gäller orken till att vara på fritidsaktiviteter. 

En eventuell evakuering av verksamheten i Ambjörnarp till Sjötofta kan medföra tillfälliga 

omplaceringar av förskole- och fritidsplatser till Tranemo tätort. Tillfälliga omplaceringar 

kan komma att bli permanenta beroende av hur lång tid det är kvar i förskolan innan barnet 

börjar i förskoleklass. 

Vårdnadshavarna på Björnens förskola och fritids ser inte en evakuering till Sörgården i 

Sjötofta som ett alternativ. Deras önskemål är att förvaltningen vid behov av en evakuering 

sätter upp en provisorisk paviljong på skolgården i Ambjörnarp. 

Beslutsunderlag 

LU §20, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse 2024-03-06 

Bil 1: Utredning hur lokalsituationen på Björnens förskola och fritids kan lösas långsiktigt 

Bil 2: Presentation från föräldramöte 240410 

Bil 3: Minnesanteckningar möte i föräldraråd 240416 

Bil 4: Minnesanteckningar möte i föräldraråd 240424 

Bil 5: Minnesanteckningar möte i föräldraråd 240426 

Uppdrag från budget 
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KS § 242 Föreläggande från SÄRF om Björnens förskola 

Sjötoftas åsikter om flytt av verksamhet 

Sjötoftas föräldraråd – åsikter om flytt av verksamhet 

Synpunkter på förvaltningen förslag gällande Sörgården 

Nybyggnation eller renovering av byggnaden för för förskole- och fritidsverksamhet i 

Ambjörnarp, skrivelse 240509 

Föredragning och debatt 

Sektionschef Julio Garcia Atterström föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Förslag till beslut på sammanträdet 

2e vie ordförande Lennart Haglund (C) yrkar på att punkten som lyder” Ovanstående 

punkter gäller under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar att avveckla Sörgårdens 

förskola och fritidshem.” ska utgå. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar kommunstyrelsen på Haglunds (C) yrkande. Yrkandet bifalles. 

Beslutet skickas till 

Lärandesektionen 

Samhällssektionen 

Ekonomifunktionen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 111 Start av nytt program på Tranemo gymnasieskola - Försäljnings- 

och Serviceprogrammet, KS/2023:210 

Kommunstyrelsens beslut 

• Godkänner komplettering med analys på elevunderlag för en treårsperiod 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Tranemo Gymnasieskola har idag åtta nationella program samt IM (Individuella 

Programmet).  

Det finns behov av utökat programval, dels för att synliggöra och motverka könsmönster 

som begränsar elever i val och utveckling, dels för att bättre möta den efterfråga på 

arbetskraft som finns inom näringslivet. 

För att komplettera programutbudet på Tranemo gymnasieskola vill förvaltningen föreslå 

Kommunstyrelsen att besluta om att starta Försäljnings- och Serviceprogrammet till 

höstterminen 2024. Detta är ett komplement till ekonomiprogrammet. 

Det finns efter första ansökningsomgången ett något svalt intresse bland elever i åk 9 att söka 

till programmet. Många elever har förvisso sökt i andra hand, men detta är vanligt när 

skolan startar ett nytt program. Efter första ansökningsomgången inför hösten 2024 är det 

sammanlagt 17 elever från Tranängskolan 7-9 som har sökt programmet. Antalet inkluderar 

de som sökt i 1:a (0), 2:a (10) och 3:e hand (7). Utanför kommunen är det sammanlagt fem 

elever som har sökt enligt följande: 1:a hand (2), 2:a hand (2), 3:e hand (1).  

Det behöver starta minst tio elever för att programmet ska bära sig ekonomiskt från första 

året. Av sökningstalen ovan är det efter första ansökningsomgången rimligt att anta att minst 

fem elever kommer att börja i programmet ht 2024.  

Mellan 2021 och 2023 har det varit tre Tranemo-elever som valt detta program i Borås varje 

år. När programmet har startat på Tranemo gymnasieskola och hunnit bli känt bland våra 

och Svenljungas högstadieelever samt inom det lokala näringslivet är det rimligt att tro att 

minst fem elever kommer att söka varje år. Gymnasiechefen har under våren arbetat med att 

etablera företagskontakter för arbetsplatsförlagt lärande (APL praktik) och fadderföretag. 

Med andra ord är förvaltningens bedömning att Tranemo gymnasieskola om en treårsperiod 

kommer att ha minst 15 elever inskrivna i programmet Försäljning och service. Under dessa 

förutsättningar beräknas det att programmet ekonomiskt kommer att bli självbärande senast 

efter två år. 

Mot denna bakgrund ämnar förvaltningen föreslå Kommunstyrelsen att godkänna denna 

komplettering med analys på elevunderlag för en treårsperiod, för att säkerställa behovet av 

programmet Försäljning och service. 
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Ekonomisk påverkan 

Det behöver starta minst tio elever för att programmet ska bära sig ekonomiskt från första 

året. Av sökningstalen ovan efter första ansökningsomgången är det rimligt att anta att minst 

fem elever kommer att börja i programmet ht 2024. Det är utifrån statistik från föregående år 

också rimligt att tro att minst fem elever kommer att starta i programmet varje år framåt.  

Med andra ord är förvaltningens bedömning att Tranemo gymnasieskola om en treårsperiod 

kommer att ha minst 15 elever inskrivna i programmet Försäljning och service. Under dessa 

förutsättningar beräknas det att programmet ekonomiskt kommer att bli självbärande senast 

efter två år. Eventuellt underskott förstå året löses inom befintlig ram. 

Barnkonventionen  

Den barnrättsanalys som har gjorts i denna fråga tar sitt avstamp i följande artiklar ur 

Barnkonventionen: 

• Artikel 3: I alla åtgärder som rör barn ska man i första hand beakta vad som bedöms 

vara barnets bästa. 

• Artikel 6: Alla barn har rätt till liv och utveckling. 

Tranemo gymnasieskola har idag åtta nationella program samt IM (Individuella 

Programmet). För att attrahera nya målgrupper av elever behöver vi öka antalet program. 

Gymnasieskolan har idag fyra yrkesprogram där tre av dessa mestadels väljs av pojkar. För 

att komplettera vårt utbud vill förvaltningen starta Försäljnings- och Serviceprogrammet.  

Förutsättningarna för våra ungdomar att få en fortsatt trygg, lugn och förutsägbar uppväxt 

bedöms som goda om de går sin utbildning på Tranemo gymnasieskola.  

Jämställdhetsperspektiv 

Konsekvenserna av att tillskapa Försäljnings- och Serviceprogrammet på Tranemo 

gymnasieskola kan, ur ett jämställdhets- och rättighetsperspektiv, sammanfattas som följer. 

Analysen har speglats mot Tranemo kommuns nuvarande mål utefter CEMR-deklarationen, 

antagen KF 2012-05-28: 

1. Hälsopåverkan för såväl kvinnor och män, pojkar och flickor 

2. Barn och ungas uppväxt 

3. Kommunen som tjänsteleverantör 

4. Samverkan mellan kommunens alla aktörer 

5. Jämställd arbetsgivare 

6. Demokrati och förvaltning 

 

Lå 22-23 utgör flickorna enbart 38% av de elever som går på Tranemo gymnasieskola. Det 

programutbud som idag finns på Tranemo gymnasieskola kan anses vara en bra blandning 
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av högskoleförberedande- och yrkesutbildningar (4/4). Gymnasieskolan har idag fyra 

yrkesprogram där tre av dessa mestadels väljs av pojkar.  

 

För att attrahera alla elever oavsett kön samt komplettera gymnasieskolans utbud vill 

förvaltningen starta Försäljnings- och Serviceprogrammet höstterminen 2024. Att införa 

Försäljnings- och Serviceprogrammet kan därför ses som positivt för flickor och pojkar, 

särskilt med hänsyn tagen till mål 1, 2, 3, 4 och 5 i CEMR-deklarationen.  

Beslutsunderlag 

LU §24, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse 2024-04-26 

KS §136 Start av nytt program på Tranemo gymnasieskola - Försäljnings- och 

Serviceprogrammet 

Beslutet skickas till 

Lärandesektionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 112 Skolskjutsreglemente KS/2023:435 

Kommunstyrelsens förslag 

• Antar reglemente för skolskjuts och andra elevresor i grundskolan enligt bilaga 1. 

• Det nya reglementet träder i kraft inför HT -25. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Beslut om skolskjutsreglementet behöver fattas för att innehållet i reglerna ska kunna ligga 

till grund för en ny upphandling av skolskjutsentreprenör. 

Ärendet 

Kommunstyrelsen gav 2023-03-30, § 46, förvaltningen i uppdrag att ta fram förslag på 

förändringar i skolskjutsreglementet. 

Tidplanen för upphandlingsprocessen anger att beslut om reglementet behöver fattas senast 

i juni 2024. 

Förvaltningen har reviderat reglementet för skolskjuts och andra resor inom grundskolan 

(bil 1). Ambitionen har varit att göra reglerna tydliga och överskådliga. Ett större arbete har 

därför gjorts med att omarbeta texten i nuvarande skolskjutsregler (bil 2), men 

innehållsmässigt är det få förändringar. Förvaltningen föreslår t.ex. inga förändringar 

gällande avståndsgränser.  

Skolskjutsregler togs upp på KS 2024-03-28. 

KS beslut blev att ärendet återremitteras till Lärandeutskottet för ytterligare beredning om 

”resa i mån om plats” och ”väntetid - maxtid per dygn”. 

Beredning av ” i mån av plats” 

I samråd med Lärandeutskottet konstaterades det att det måste finnas en pragmatik i att lösa 

skolskjutsen och att detta handlar om elever i åk 7 – 9, där det går att anordna skolskjutsen 

på olika sätt, men där det endast i reglerna uttrycks ”i första hand med linjetrafik”. 

Därför kompletteras skolskjutsreglerna under avsnitt 4.2 Färdmedel med: 

En elev i åk 7-9 kan exempelvis få skolskjuts med upphandlad skolbuss istället för linjetrafik då sådan 

finns. 

I och med detta omhändertas det önskemål som man ville tillgodose genom att bibehålla 

skrivningen ”I mån av plats”. 

Med ovan redovisade tillägg kvarstår i övrigt förslaget till skolskjutsregler vilka bifogas i 

bilaga 1. 
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Beredning av väntetider 

Efter samråd med LU konstateras att utskottet anser formuleringen om ”väntetid - maxtid per 

dygn” utredd och förvaltningens förslag kvarstår. 

Förtydligande av förändringarna 

Önskemål har uttryckts om att förändringarna från nuvarande skolskjutsregler tydliggörs 

ytterligare i bilaga 2. I bilagan har nu all text som är förändrad gulmarkerats och bibehållen 

text är grönmarkerad. 

Barnkonventionen  

Förvaltningen bedömer inte att förslaget till nytt skolskjutsreglemente har någon negativ 

inverkan ur ett barnrättsperspektiv. Reglementet ska säkerställa att kommunen tillgodoser 

elevers rätt till skolskjuts enligt gällande lagstiftning och rådande rättspraxis. 

Ekonomisk påverkan 

Förslaget bedöms inte ha någon direkt ekonomisk påverkan. Att reglerna är tydliga är av 

största vikt vid kommande upphandling om skolskjuts. 

Jämställdhetsperspektiv 

Konsekvenserna av att tillämpa det nya reglementet kring skolskjuts och andra elevresor i 

grundskolan, ur ett jämställdhets- och rättighetsperspektiv, sammanfattas som följer. 

Analysen har speglats mot Tranemo kommuns nuvarande mål utefter CEMR-deklarationen, 

antagen KF 2012-05-28:  

 

1. Hälsopåverkan för såväl kvinnor och män, pojkar och flickor  

2. Barn och ungas uppväxt  

3. Kommunen som tjänsteleverantör  

4. Samverkan mellan kommunens alla aktörer  

5. Jämställd arbetsgivare  

6. Demokrati och förvaltning  

 

Det nya reglementet innehåller inga signifikanta förändringar vare sig till innehåll eller 

tillämpning. Möjligheten för icke skolskjutsberättigade elever till resa i mån av plats slopas i 

det nya reglementet, som förvaltningen bedömer styrker samtliga mål i CEMR-

deklarationen, i synnerhet mål 2, 3 och 6.  

Beslutsunderlag 

LU §23, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse 2024-04-17 

Bilaga 1 ver 2 Förslag till nytt Reglemente för skolskjuts och andra elevresor i grundskolan 

Bilaga 2 ver 2 Tidigare skolskjutsregler 
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Bilaga 3: Exempel på effekter av Resa i mån av plats 

LU § 11 Skolskjutsreglemente 

Kommunstyrelsens beslut KS/2023:435 2024-03-28, §45 

Lärandeutskottets beslut KS/2023:435 2024-04-18 §17 

Beslutet skickas till 

Lärandesektionen 

Författningssamlingen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 113 Upphandling av skolskjuts och färdtjänst KS/2024:210 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Ger förvaltningen i uppdrag att göra separata upphandlingar av skolskjuts och 

samhällsbetalda resor. 

• En leverantör har möjlighet att vinna alla delar av upphandlingen. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Nuvarande skolskutsavtal, som också inbegriper samhällsbetalda resor, löper ut 2026-07-31. 

En ny upphandling behöver genomföras, som förvaltningen avser att göra separat för 

skolskjuts och de samhällsbetalda resorna. 

Sammanfattning av ärendet 

Tranemo kommun ska inom kort upphandla skolskjuts och samhällsbetalda resor eftersom 

nuvarande avtal löper ut 2026-07-31. Beslut ska fattas om upphandlingen ska omfatta 

skolskjuts och samhällsbetalda resor som en, två eller flera delar. I det fall beslut tas om att 

upphandlingen ska bestå av flera delar, ska kommunen även ta ställningen till om en 

leverantör kan vinna samtliga delarna eller om krav ska ställas på att anta olika leverantörer. 

Ärendet 

Tranemo kommun har idag avtal för skolskjuts och samhällsbetalda resor som löper ut 2026-

07-31. Avtalet omfattar turbunden skolskjuts med större fordon och samhällsbetalda resor 

med mindre fordon. Samhällsbetalda resor med mindre fordon omfattar färdtjänst, 

specialskjuts, skolskjuts och ett fåtal riksfärdtjänster.  

Beslut ska tas i kommunledningen och kommunstyrelsen om hur skolskjuts och 

samhällsbetalda resor ska upphandlas. Ska upphandlingen omfatta en del där skolskjuts och 

samhällsbetalda resor tillhandahålls av en leverantör? Eller ska upphandlingen omfatta två 

eller flera delar? Nedan följer de olika alternativen med dess fördelar respektive nackdelar. 

Gemensamt – upphandlingen består av en del 

De två delarna upphandlas gemensamt vilket här innebär att en leverantör ska kunna 

tillhandahålla både skolskjuts samt mindre fordon för de samhällsbetalda resorna. Avtalet 

som är gällande för Tranemo kommun idag är upphandlat på detta vis. 

Fördelen är att kommunen endast behöver ha kontakt med en leverantör vilket underlättar 

vid kommunikation och administration. Ytterligare en fördel är att det inte blir så sårbart 

eftersom det finns fler chaufförer och fler fordon som går att utnyttja till både skolskjuts och 

samhällsbetalda resor. Det finns fördelar med att kunna utnyttja mindre fordon även inom 

skolskjuts för de elever med speciella behov och motsvarande större fordon för 

samhällsbetalda resor vid tex samordnade resor till daglig verksamhet.  
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Nackdelen är att mindre aktörer på marknaden inte har möjlighet att lämna anbud i 

upphandlingen. Om en leverantör antas måste leverantören ha kapacitet att tillhandahålla 

fordon och personal som täcker kommunens behov av både skolskjuts samt mindre fordon 

för de samhällsbetalda resorna. 

Enligt lagen om offentlig upphandling uppmuntras upphandlande myndigheter att dela 

kontrakt i separata delar. I det fall en upphandlande myndighet väljer att inte dela kontrakt 

ska detta motiveras och skälen ska anges i upphandlingsdokumenten. Anledningen till att 

kontrakt bör delas upp är att ge mindre aktörer möjlighet att lämna anbud mot offentlig 

verksamhet.  

En annan nackdel är att om upphandlingen blir överprövad kommer avtal inte kunna 

tecknas. 

Separat – upphandlingen består av två eller flera delar 

Upphandlingen skulle kunna delas upp i två delar där en leverantör tillhandahåller 

skolskjuts och en leverantör tillhandahåller mindre fordon för de samhällsbetalda resorna. 

Om kommunen önskar kan även de två delarna delas upp för att ytterligare öka 

konkurrensen på marknaden. Exempelvis skulle skolskjutsen kunna delas upp i en del med 

små fordon så som taxi och en del med större fordon så som bussar. Önskas ytterligare delar 

kan en geografisk uppdelning vara ett alternativ. 

Fördelen är att mindre aktörer har möjlighet att lämna anbud genom att välja en del av 

upphandlingen. Omfattningen blir på så vis inte lika stor och möjligen mer hanterbar för en 

mindre aktör. Ökar konkurrensen är fler med och tävlar om affären, vilket generellt brukar 

leda till lägre priser. 

I det fall upphandlingen blir överprövad finns även chans att avtal ändå kan tecknas i någon 

av delarna. Det beror självklart på skälen till överprövningen, men rör överprövningen 

enbart en viss del av upphandlingen kan avtal tecknas i de delar överprövningen inte berör.  

Under avtalstiden är det normalt att leverantören har rätt att indexjustera lämnade priser. 

Inom branschen finns rekommendation om prisjustering för skolskjuts med buss respektive 

för serviceresor. Rekommenderade indexregleringar består av indexkorgar för respektive 

område. Indexkorgarna är snarlika, men skillnader finns. Oavsett om kommunen väljer att 

dela upp upphandlingen i delar eller inte, bör priserna justeras på olika vis. 

Nackdelen är att kommunen behöver ha kontakt med två eller flera leverantörer och 

administrationen som följer av detta. 

Säkerställa att det blir två eller flera leverantörer 

Delas upphandlingen upp i två eller flera delar har kommunen ytterligare ett val att göra. 

Upphandlande myndighet kan i upphandlingen välja att begränsa leverantörernas möjlighet 

att vinna flera delar genom att ange det i upphandlingsdokumenten. På så vis säkerställs att 

olika leverantörer kommer att antas i upphandlingen. En för respektive del. Anges inget om 

detta i upphandlingsdokumenten skulle det kunna resultera i att en och samma leverantör 

har lämnat det bästa anbudet i respektive del. Det blir då en leverantör trots att 

upphandlingen var uppdelad i separata delar 

Hur väljer andra kommuner att upphandla? 
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Marks kommun 

Marks kommun har upphandlat Skolskjuts och övrig persontransport där en del omfattar 

turbundna planerade elevtransporter (delområde 1) och en del omfattar övriga 

persontransporter (delområde 2) som täcker behovet av busstransporter så som utflykter och 

övriga dagsturer inom den kommunala verksamheten, utflykter för barn och ungdomar som 

inte ingår i avtal för skolskjuts samt personals behov av transporter för t.ex. konferenser. 

Delområde 1 var i sin tur uppdelat i 5 delar. 4 geografiska områden plus 1 område för 

anpassad grundskola/gymnasieskola med hela kommunen som upptagningsområde.  

Marks kommun har även en leverantör för samhällsbetalda resor såsom färdtjänst. Det 

avtalet innefattar även arbetsresor, omsorgsresor, dagvårdsresor och personalresor. 

Gislaveds kommun 

Gislaveds kommun har upphandlat en leverantör för skolskjuts inklusive särskoleskjutsar 

samt övriga persontransporttjänster så som resor för olika kommunala enheter, 

konferensresor, skolresor.  

Gislaveds kommun ansvarar inte för färdtjänst och har därför inget avtal för detta. 

Ulricehamns kommun 

Ulricehamns kommun upphandlar en leverantör för skolskjuts. Uppdraget omfattar 

elevtransport från elevens hem eller en plats i närheten (hållplats), till och från skolan samt 

till och från hållplats/bytespunkt för kollektivtrafik. Elevtransport består av resor för elever i 

grundskolan, anpassad skola och gymnasieskolan. 

Ulricehamns kommun har även upphandlat en leverantör för färdtjänst, riksfärdtjänst och 

arbetsresor. 

Svenljunga kommun 

Svenljunga kommun har upphandlat en leverantör för skolskjutstransporter med buss och 

taxi för elever inom grundskolan, förskoleklass, grundsärskolan och gymnasiesärskola och 

en leverantör för samhällsbetalda resor. 

I omvärldsanalysen framkom det att Marks kommun väljer att ingå i ett samarbete med 

Borås stad inför nästa upphandling av samhällsbetalda resor bland annat med anledning av 

att deras kundnöjdhet inte varit tillfredsställande med entreprenören Västtrafik. Anledning 

till missnöjet har varit långa väntetider då västtrafiks entreprenörer ofta inte är så stationära 

och att de därför försöker få med sig så många resenärer som möjligt i bilarna så kallade 

uppsamlingsresor eftersom avstånden blir långa i en kommun som ligger långt ut i regionen.  

Västtrafik sätter egenavgiften och taxan räknas i minuter och inte i km. som den görs i 

dagsläget. 

I Ulricehamns kommun är det heller inte aktuellt att använda sig av Västtrafik med bland 

annat anledningen att de också är en kommun i utkanten av regionen. Ulricehamns kommun 

har inför nästa upphandlingsperiod valt att köpa in sig i ett samarbete med Borås stad med 

anledning av att det vid senaste upphandlingen blev en lång och utdragen process med ett 

antal överklaganden. 
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Barnkonventionen  

Upphandlingen omfattar skolskjuts och färdtjänst vilket i sig har en direkt påverkan på barn 

där barnens bästa kommer att beaktas i kravställan mot leverantör. Barn påverkas positivt av 

att vi i dennas fas tar ställning till att även mindre fordon finns att tillgå för skolskjuts för att 

kunna uppfylla allas behov. 

Ekonomisk påverkan 

Genom detta beslut beräknas fler leverantörer ges möjlighet att lämna anbud på kommande 

upphandling, vilket generellt sett brukar leda till lägre priser. 

Jämställdhetsperspektiv 

Konsekvenserna av att genomföra en ny upphandling av skolskjuts och samhällsbetalda 

resor kan ur ett jämställdhets- och rättighetsperspektiv, sammanfattas som följer. Analysen 

har speglats mot Tranemo kommuns nuvarande mål utefter CEMR-deklarationen, antagen 

KF 2012-05-28:  

 

1. Hälsopåverkan för såväl kvinnor och män, pojkar och flickor  

2. Barn och ungas uppväxt  

3. Kommunen som tjänsteleverantör  

4. Samverkan mellan kommunens alla aktörer  

5. Jämställd arbetsgivare  

6. Demokrati och förvaltning  

 

Upphandlingen i sig bedöms ha en direkt påverkan på samtliga mål i CEMR-deklarationen, i 

synnerhet mål 1, 2, 3, 4 och 6, där kommuninvånarnas bästa kommer att beaktas i kravställan 

mot leverantör. 

Beslutsunderlag 

AU §61, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse 2024-04-15 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Ekonomifunktionen  

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 114 Arrendeavtal Glidarspår Hagatorpet KS/2024:93 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Att ingå ett nyttjanderättsavtal om 20 år med Tranemo IF Skidklubb gällande ett nytt 

glidarspår. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Nyttjanderättshavaren avser att utöka sitt skidspår med ytterligare ett glidarspår, se bilaga 1. 

Det är Tranemo IF Skidklubb som ansvarar för anläggningen som ligger strax söder om 

Tranemo vid väg 1578. 

 

Tranemo IF Skidklubb står nu inför en stor investering där man ska bygga ett nytt 

glidarspår. Utöver glidarspåret kommer även vatten, el och belysning att dras längst med 

sträckan. Glidarspåret kommer vara ett flackt spår med fokus på såväl de yngsta som äldsta. 

Glidarspåret förväntas vara ca 400m varav halva sträckan är på kommunens mark. 

 

Skidklubben önskar den långa nyttjanderättstiden då anläggningen som byggs förväntas 

hålla i 20år. Skidklubben har förmånliga priser för barn och ungdomar vilket bidrar till 

Tranemo kommuns folkhälsa och viljan att motionera. 

Barnkonventionen 

Om detta avtal ingås förbättras möjligheterna för barn och unga att motionera och få en mer 

aktiv vardag. Barn och unga får åka kostnadsfritt upp till 16år vilket även bidrar till ett mer 

inkluderande samhälle. Skidklubben lånar ut utrustning till barn och unga och tillåter 

skolor/skolklasser att prova på skidåkning kostnadsfritt.  

Ekonomisk påverkan 

Nyttjanderättsavtalet kommer inte ha någon ekonomisk påverkan. Avtalet är kostnadsfritt 

för att möjliggöra det generösa upplägget som Tranemo IF Skidklubb har gentemot barn och 

unga. Kommunen kommer inte få en intäkt utan värdet blir en attraktivare kommun med ett 

bättre socialt och hälsosamt utbud. 

Jämställdhetsperspektiv 

Nyttjanderättsavtalet kommer inte ha någon negativ inverkan på ett 

jämställdhetsperspektiv. Glidarspåret kommer vara tillgänglig för allmänheten där alla har 

samma möjligheter att nyttja anläggningen. 
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Beslutsunderlag 

AU §56, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse 2024-04-30 

Bilaga 1: Sträcka för glidarspår 

Nyttjanderättsavtal Glidarspår 

Föredragning och debatt 

Mark- och exploateringsingenjör Olle Ekberg föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 115 Remiss för kommunens tillstyrkande av anläggning för 

vindkraft 551-13694-2024 KS/2024:218 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Beslutar att avstyrka tillstånd och svara enligt remissvar. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Vägledning för beslut finns i kommunens gällande Vindbruksplan, beslut KS/2023:266 - 

Revidering av vindbruksplan 2023 och underlag till ny översiktsplan. 

Ärendet 

Länsstyrelsen önskar svar på om kommunen enligt 16 kap 4 § miljöbalken (s.k. kommunalt 

veto) tillstyrker att tillstånd ges för etablering av fyra vindkraftverk på Ommaberget, norr om 

Dalstorp. 

Zephyr Renewable AB meddelade 2022 att de planerade att söka tillstånd för en vindkraftpark 

på området Ommaberget, ca 4,5 km norr om Dalstorp. Då planerades det för 7 stycken verk. I 

ansökan har det ändrats och tillstånd sökes för 4 stycken verk. Höjden på verken i ansökan 

ska vara högst 250 meter med en rotordiameter på 160-200 meter. 

I gällande Vindbruksplan (antagen 2013) pekas området ut som lämpligt för vidare 

undersökning av vindkraftspark. Sedan dess har ett arbete med en ny översiktsplan påbörjats 

och nästan färdigställts. Under detta arbete kom frågan om vindkraft upp igen och ett nytt 

beslut togs. 2023-06-15 tog kommunfullmäktige (§ 96) ett beslut (KS/2023:266) att revidera 

vindbruksplanen och ta bort gällande område som lämpligt.  

Både gällande vindbruksplan och reviderad vindbruksplan trycker på vikten av att inte 

påtagligt skada landskapsbilden runt Komosse. Bilagan ’Synbarhets-analys’ visar på att stora 

delar av Komosse kommer att påverkas och från stora områden kommer samtliga verk att 

synas. 

Tranemo kommun avstyrker därmed ansökan. 

Barnkonventionen  

Beslutet har ingen påverkan ur ett barnrättsligt perspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Beslutet har ingen påverkan ur ett ekonomiskt perspektiv. 

Jämställdhetsperspektiv 

Enligt Skogsstyrelsen är 61% av skogsägare i Sverige män och 39% är kvinnor. Enligt 

Lantmäteriet äger män 47% av den totala markarealen i Sverige, medan kvinnor äger 14%. Vid 
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arrendering av mark, i samband med etablering av vindkraftsparker, gynnas män ekonomiskt 

i större utsträckning än kvinnor. 

Beslutet att avstyrka tillståndet har ingen påverkan ur ett jämställdhets-perspektiv. 

Beslutsunderlag 

AU §53, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse 2024-05-06 

Remissvar för tillstånd av anläggning för vindkraft, gällande vindkraftpark Ommaberget 

13694-2024-2 Ansökan huvudinlaga 

13694-2024-11 Bilaga D9 Synbarhetsanalys 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Länsstyrelsen i Västra Götalands län, Miljöprövningsdelegationen, 

vastragotaland@lansstyrelsen.se (Märk: 551-13694-2024) 

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Remissvar för tillstånd av anläggning för vindkraft, gällande vindkraftpark Ommaberget 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 116 Medborgarförslag om att bevara och renovera utomhuspoolen i 

Grimsås KS/2023:113 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Antar medborgarförslaget. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Sammanfattning av ärendet 

Patricia Vanhanen har 2023-02-17 lämnat ett medborgarförslag om att bevara och renovera 

utomhuspoolen i Grimsås. Förslagsställaren föreslår att renovering av Grimsåspoolen ska 

läggas in i kommunens investeringsbudget. 

Förvaltningens förslag är att medborgarförslaget antas men att åtgärderna gällande 

renoveringen prioriteras för att rymmas inom föreslagen investeringsbudget. 

Kostnadsberäkningen för renoveringen är på ca 9–10 miljoner kronor, avsatta medel i 

investeringsbudgeten är 7 miljoner kronor.  

Ärendet 

Patricia Vanhanen har 2023-02-17 lämnat ett medborgarförslag om att bevara och renovera 

utomhuspoolen i Grimsås. Förslagsställaren skriver: 

”Grimsåspoolen är en unik plats och den enda utomhuspoolen som finns i Tranemo 

kommun! Varje år erbjuder man barn från 5 år och uppåt simskola, man erbjuder alla 

invånare motionssim, skolbarnen i Grimsås får simträning, man erbjuder alla invånare ett 

fantastiskt utflyktsmål under sommarperioden och man erbjuder ungdomar sommarjobb. 

Grimsåspoolen är ett välbesökt utflyktsmål på sommaren och varje år besöks den av cirka 

1500 invånare från olika delar av kommunen. Vår kommun pratar om en "attraktiv 

kommun" där man vill locka hit invånare. Vill man ha inflyttning måste man erbjuda olika 

slags aktiviteter. Poolen är en fin mötesplats där man kan träffas och umgås i olika åldrar. 

Den erbjuder även familjer som inte har möjlighet att resa i väg en rolig och aktiv 

sommarsemester. Underhållet av poolen har varit eftersatt i många år och vi står nu inför en 

omfattande renovering”.  

 

Därför föreslår Patricia Vanhanen att renovering av grimsåspoolen ska läggas in  

i kommunens investeringsbudget. 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren genom ett möte 4 april 2023 och via flera 

telefonsamtal under våren och sommaren för att ge förslagsställaren tillfälle att utveckla sitt 

förslag och diskutera underhållet och driften av poolen. 
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Kommunen äger poolen och överenskommelsen har varit att kommunen ansvarar för driften 

och bassängföreningen i Grimsås ansvarar för verksamheten och håller öppet 10 veckor varje 

sommar. 

 

Förutom utomhuspoolen i Grimsås finns simhallen i Tranemo med både stor och liten 

bassäng inomhus som används åter runt. Nyligen renoverades stora bassängen och under 

2024 planeras den lilla bassängen att renoveras. Simhallen är öppen för allmänheten under 

vissa tider, främst på eftermiddagar och kvällar på vardagar, lördagar och hela dagar under 

flera skollov. Med jämna mellanrum hålls det simskola både för yngre barn och för vuxna 

och under terminstid bedrivs simundervisning för skolelever från kommunens samtliga 

skolor. 

  

Förvaltningens förslag är att medborgarförslaget antas men att man vid renoveringen 

behöver prioritera vilka åtgärder som ska genomföras. 

Den tekniska utrustningen måste bytas ut helt och hållet. Den är gammal och föråldrad, det 

finns inte reservdelar att tillgå. Arbetsmiljön i teknikrummet är inte förenlig med nutidens 

arbetsmiljökrav. Själva bassängen måste totalrenoveras, poolkanterna är trasiga, bassängen 

läcker och säkerhetsskyddet/poolöverdraget är trasigt och uttjänt. Förvaltningen kan 

dessutom inte garantera vattenkvalitén med den befintliga tekniken.  

 
Kalkyl och åtgärder 

Efter att under en tid undersökt lämpligaste sättet att få en drift och funktionssäker bassäng 

både ur ett badgästperspektiv och ett arbetsmiljöperspektiv är åtgärdsförslaget enligt 

följande om man väljer att renovera bassängen.  

 

• Ny reningsanläggning som följer dagens krav 

• Ny liner (duk på väggar och golv), här finns en risk att befintlig klinker har släppt 

från betongen bakom befintlig duk. 

• Ny HK-ramp vid låg delen av poolen (Tillgänglighet) 

• Nytt poolskydd 

• Ny marktäckning runt poolen ca 3 meter från bassängkant 

• Ombyggnad och takhöjning av befintligt drift/teknik rum 

• Rivning av befintlig utjämningstank i maskinrum 

• Erforderliga grävning och byggnadsarbeten 

• Oförutsett 

• Projektering, upphandling 

 

Beräknad kostnad ca 9–10 mkr 

Barnkonventionen  

Att bevara poolen har en positiv inverkan ur ett barnrättsperspektiv.  
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Jämställdhetsperspektivet 

Detta ärende påverkar alla i lika stor utsträckning utifrån jämställdhetsperspektive 

Ekonomisk påverkan 

Förvaltningen har beräknat att kostnaden för en totalrenovering skulle uppgå till ca 9–10 

miljoner kronor.  

Beräknad kostnad bygger på identifierade renoveringsbehov. Investeringsbudgeten för 

bassängen är 7 mnkr därför kommer en prioritering av behovet att behövas göras i samband 

med renoveringen. 

Beslutsunderlag 

AU §57, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelsen 2024-04-17 

Medborgarförslag om att bevara och renovera utomhuspoolen i Grimsås 

Beslutet skickas till 

Patricia Vanhanen 

Samhällssektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunfullmäktige 
 

  

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

: a
1d

63
fe

6-
ec

8f
-4

23
7-

a6
8e

-f3
f0

73
b7

ec
64



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2024-06-13 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 34 

 

§ 117 Förnyad rekommendation till kommunerna om gemensam 

finansiering av stöd för en kunskapsbaserad socialtjänst och 

kommunal hälso- och sjukvård - SKR KS/2024:66 

Kommunstyrelsens beslut 

• Antar förnyad rekommendationen om gemensam finansiering av stöd för en 
kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård.  
 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Att vara med och finansiera stöd för en kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- 

och sjukvård bedöms vara positivt för kommunens verksamheter inom området. Nationell 

samordning av viktig kunskap i förhållande till de lagkrav som finns underlättar för 

kommunerna att svara upp mot lagkraven på ett mer enhetligt sätt och möta brukarnas 

behov evidensbaserat samt adekvat.  

Sammanfattning av ärendet 

SKR arbetar på kommunernas uppdrag med att nationellt samla stöd för en 

kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård. Målet är att uppnå ett 

bättre resultat för de invånare som är i behov av samhällets stöd. Med gemensamma 

långsiktiga resurser blir arbetet mer samlat, effektivt och finansiellt och organisatoriskt 

stabilt över tid än om 290 kommuner arbetar var för sig.  

Den gemensamma finansieringen för en kunskapsbaserad socialtjänst är en långsiktig 

förutsättning för att ställa om socialtjänstens verksamheter i linje med ny lagstiftning. Det 

innebär att ta stöd i bästa tillgängliga kunskap, uppföljning, jämförelse och analys. 

Rekommendationen för gemensam finansiering gäller för åren 2025 – 2028. Finansieringen 

gäller att årligen, till SKR, gemensamt med resterande kommuner tilläggsfinansiera 19,5 mkr 

(dvs max 1,95 kr per invånare. 

Ärendet 

SKR arbetar sedan 2020 på kommunernas uppdrag och inom ramen för en rekommendation 

om: Gemensam finansiering för en långsiktig kunskapsstyrning inom socialtjänstens 

verksamheter för att stödja utvecklingen av en kunskapsbaserad socialtjänst. Socialtjänsten 

och den kommunala hälso- och sjukvården står inför komplexa utmaningar. Att samarbeta 

nationellt är ett sätt att möta dessa utmaningar. Att nationellt samla stöd för en 

kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård handlar om att effektivisera 

och rationalisera för att undvika dubbelarbete och öka chanserna för att rikta resurserna rätt. 

Målet är att uppnå ett bättre resultat för de invånare som är i behov av samhällets stöd. 
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Bakgrunden till rekommendationen är att flera av de statsbidrag som tidigare riktades till 

dessa områden avslutades och omvandlades till generella statsbidrag. De tjänster och stöd 

som ingår i rekommendationen har inte heller tidigare finansierats inom ramen för SKR:s 

ordinarie medlemsavgift. Med gemensamma långsiktiga resurser får socialtjänsten ut mer av 

kunskapsutveckling och kunskapsstyrning.  

Arbetet inom den gemensamma rekommendationen bidrar till en kunskapsbaserad 

socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård genom att ge förutsättningar för:  

• Möjlighet att följa upp kvalitet och resultat samt att analysera dessa – genom 

kvalitetsregister, brukarundersökningar och stöd för individbaserad systematisk 

uppföljning. 

• Brukarinflytande genom brukarundersökningar.  

• Stöd till analys och verksamhetsutveckling utifrån den kunskap som genereras av 

ovanstående.  

• Prioritering och medverkan i framtagande av olika kunskapsstöd – för att dessa ska 

anpassas efter de faktiska behoven.  

• Nationell samordning för att säkra det kommunala inflytandet över nationella 

utvecklingsarbeten. 

 

De tjänster som ingår i tilläggsfinansieringen är: 

 

• Tillgång till kvalitetsregistren Senior alert, BPSD-registret, Svenska palliativregistret, 

Rikssår, SweDem. 

• Utveckling och upphandling av nationella brukarundersökningar inom individ- och 

familjeomsorg och funktionshinderområdet. 

• Tillgång till stöd för individbaserad systematisk uppföljning. 

• Stöd för kommuners medverkan i Nationellt system för kunskapsstyrning hälso- och 

sjukvård. 

• Nationell samordning för gemensam utveckling av kommunernas 

kunskapsstyrningssystem. 

 

Omsorgsektionen instämmer i SKR:s slutsatser och ställer sig bakom denna 

rekommendation.  

Barnkonventionen  

Genom att gemensamt finansiera, utveckla och etablera ett långsiktigt och hållbart stöd för 

kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård ges viktiga förutsättningar 

för att arbeta evidensbaserat inom områdena uppföljning och nationell samordning. Det i sin 

tur är positivt ur ett barnrättsperspektiv då stödet som ges till barn och unga blir än mer 

evidensbaserat. Detta i enlighet med artiklarna 2, 3, 6 och 12.  
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Ekonomisk påverkan 

Under åren 2025 – 2028 årligen, till SKR, gemensamt med resterande kommuner 

tilläggsfinansiera 19,5 mkr (dvs max 1,95 kr per invånare). Kostnaden fördelas per kommun 

utifrån beräkningsmodellen för SKR:s medlemsavgift vilken baseras på befolkningen i 

respektive kommun. 

Jämställdhetsperspektiv 

Nationella insatser utgår ifrån områden där det finns gemensamma utmaningar och där det 

bedöms troligt att gemensamma insatser effektivare kan bidra till målet om en jämlik och 

evidensbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård. Finansieringen av 

gemensamt stöd för kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård ligger i 

linje med flera av Tranemo kommuns jämställdhetsmål. Bl.a. att varje sektion ska agera för 

att garantera likvärdig behandling, oavsett kön och att alla anställda i Tranemo kommun ska 

bidra till en jämställd verksamhet.  

Beslutsunderlag 

OU §32, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse KS/2024:66 

Meddelande från SKR om Förnyad rekommendation till kommunerna om gemensam 

finansiering av stöd för en kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård 

Beslutet skickas till 

Omsorgssektionen 

Ekonomifunktionen 

registrator@skr.se med hänvisning till ärendenummer SKR2024/00089 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen  

Status  

Avslutat 
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§ 118 Motion om utredning av sjukfrånvaro inom omsorgssektionen 

(SD) KS/2022:514 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Motionen anses besvarad. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Omsorgssektionen har ett pågående arbete med att följa upp och utreda orsaker till 

sjukfrånvaro. Både på individ- och gruppnivå. Insatser tillsätts vid behov.  

Sammanfattning av ärendet 

Wajdi-Louis Azouri, Sverigedemokraterna lämnade en motion där det önskades en 

utredning för att kartlägga orsaken till hög sjukfrånvaro inom omsorgen under 2022. Under 

2022 hade omsorgssektionen en sjukfrånvaro på 9,34%, under 2023 sjönk den till 8,96%. 

Orsakerna till frånvaron 2022 var främst förkylningar, influensa och Covid-19. 

Verksamheterna såg allt fler orsaker till sjukfrånvaro som inte var arbetsrelaterade. Fler 

medarbetare upplevde psykisk ohälsa i någon grad. Det var svårt att påverka sjukfrånvaron 

inom sektionen utifrån att den till stor del påverkades av det allmänna smittläget i samhället. 

2023 sjönk sjukfrånvaron, orsakerna till frånvaron var dock nästan desamma. Insatser för att 

öka den sociala hållbarheten så som individuell hälsoprofilbedömning, gemensamma 

hälsofrämjande aktiviteter och utbildningar i medarbetarskap, självledarskap och ledarskap 

har genomförts. Omsorgssektionen fortsätter att följa sjukfrånvaron månad för månad och 

tillsätter vid behov insatser både individuellt och på gruppnivå.   

Ärendet 

Wajdi-Louis Azouri, Sverigedemokraterna har 2022-11-18 lämnat en motion angående den 

enligt förslagsställaren höga sjukfrånvaron inom omsorgssektionen. Sverigedemokraterna 

önskade att en utredning gjordes omgående för att kartlägga orsaken till ohälsan. Nedan var 

förslag på frågeställningar: 

-Är det underbemanningen som är orsaken?  

-Är det relationen inom/mellan olika grupper/chefer? 

-Är det flyt-tid som leder till ökad stress?  

-Är det brist på vikarier?  

-Är det brist på kunskapsnivå hos en del av personalen/chefer? 

Eller kan det finnas andra anledningar? 

Motionären uttryckte att Sverigedemokraterna inte kan tolerera att de anställda inom 

kommunen skall må dåligt utan att några åtgärder vidtas. 
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2022 hade omsorgssektionen en sjukfrånvaro på 9,34%. Under 2023 sjönk den till 8,96%. 

Jämfört med Svenljunga socialförvaltning som 2023 hade en sjukfrånvaro på 11,6%. 

 

Caroline Olsson, SKR skriver att sett till hela arbetsmarknaden är sjukfrånvaron som högst i 

kommuner och regioner. En förklaring är att 80 procent av välfärdens medarbetare är 

kvinnor, och att kvinnor av olika anledningar har högre sjukfrånvaro än män. Det här gäller 

på hela arbetsmarknaden och har en rad orsaker, men en viktig förklaringsfaktor är 

ojämställdhet generellt i samhället. Sjukfrånvaron gick ner 2023 i både kommuner och 

regioner jämfört med 2022. Minskningen gäller för både kvinnor och män, men kvinnors 

sjukfrånvaro är fortfarande betydligt högre än mäns.  

 

2022 

Sjukfrånvaron under årets första månader med omikron var höga och de sista månaderna av 

2022 ökade den igen pga. förkylningar, influensa och Covid-19. Året innebar stora 

utmaningar inom rekrytering och bemanning. Få sökande till tjänster oavsett funktion och 

kompetensen hos de sökande var lägre än tidigare. Svårigheter med att rekrytera nya 

medarbetare lämnade flera vakanta tjänster otillsatta. Under sommaren fick flera 

verksamheter arbeta under prioritetsordning och medarbetare arbetade extra pass för att 

verksamheten skulle säkerställa god vård och omsorg. Verksamheterna hade svårt att 

bemanna pga. sjukdom, anhörigas sjukdom, vård av barn eller att medarbetaren varit i 

hushållskarantän. Detsamma gällde de vikarier som fanns inom bemanningsenheten. Det 

var svårt att påverka sjukfrånvaron inom sektionen utifrån att den till stor del påverkades av 

det allmänna smittläget i samhället.  

Långtidssjukfrånvaron låg jämnt med föregående år och åren dessförinnan. Sektionen 

arbetade med rehabiliteringsåtgärder och anpassning av arbetsuppgifter för att underlätta 

för återgång i arbete. Verksamheterna såg allt fler orsaker till sjukfrånvaro som inte var 

arbetsrelaterade. Fler medarbetare upplevde psykisk ohälsa i någon grad. 

Med aktiviteter utöver det ordinarie systematiska arbetsmiljöarbetet ville sektionen bidra till 

en god hälsa på jobb och i privatliv. Sektionen startade upp arbete med social hållbarhet med 

föreläsningen "Aktivt medarbetarskap" med Anna Tufvesson för alla sektionens 

medarbetare. Följt av utbildningar i medarbetarskap, självledarskap och ledarskap.  

Alla medarbetare erbjöds att genomföra en individuell hälsoprofilbedömning av Avonova. 

Utifrån resultatet på gruppnivå genomfördes samtal i den egna arbetsgruppen och 

handlingsplaner med gemensamma hälsofrämjande aktiviteter togs fram.  

 

2023 

Sjukfrånvaron sjönk inom sektionen men det fanns fortfarande skillnader inom olika 

medarbetargrupper. De i vårdnära arbete hade en högre sjukfrånvaro än personal med 

administrativa uppgifter. Det skiljde sig även mellan kvinnor och män, där män var friskare. 
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Inom verkställighet arbetade enhetscheferna utifrån individuella orsaker i många ärenden av 

korttidsfrånvaro. Åtgärder var bl.a. viss omfördelning i anställningar samt införande av 

första dagsintyg. Det förekom som i övriga samhället periodvis hög korttidsfrånvaro på 

grund av virussjukdomar. Den långa frånvaron präglades av somatiska orsaker eller fysiska 

skador med efterföljande rehabilitering. Allt fler medarbetare hade en blandning av privata 

skäl och ökad psykisk ohälsa som orsak till återkommande frånvaro. 

Under året erhöll vård och omsorg statsbidrag som möjliggjorde en tillfällig utökning av 

grundbemanningen under höst/vinter 2023. Inköp gjordes till samtliga verksamheter, vilka 

bidrog till en god arbetsmiljö.  

Omsorgssektionen fortsätter att följa sjukfrånvaron månad för månad och tillsätter vid behov 

insatser både individuellt och på gruppnivå.  

Ekonomisk påverkan 

Ingen påverkan.  

Barnkonventionen  

Välmående föräldrar kan bättre stödja sina barns utveckling och tillse dess rättigheter utifrån 

barnkonventionens artiklar.   

Jämställdhetsperspektiv   

Sjukfrånvaron och dess orsaker ses regelbundet över för att kunna tillsätta ändamålsenliga 

åtgärder. När detta görs tittas även på skillnader när det gäller exempelvis kön.  

Beslutsunderlag 

OU §28, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse KS/2022:514 

Motion om utredning av sjukfrånvaro inom omsorgssektionen (SD) KS/2022:514 

Beslutet skickas till 

Wajdi-Louis Azouri, Sverigedemokraterna    

Omsorgssektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunfullmäktige 
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§ 119 Motion om ökad kvalité för brukarna i hemtjänsten - Ellinor 

Liljegren Kalmar (M) KS/2023:384 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Motionen anses besvarad. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Frågan har setts över men ser ej ut att vara genomförbar i dagsläget.  

Sammanfattning av ärendet 

Förslagsställaren yrkar på att omsorgssektionen ser över möjligheten att städbolag eller 

liknande tar över städuppgifter och inköp från hemtjänstpersonal. Omsorgssektionen 

bedömer liksom förslagsställaren att det skulle vara en åtgärd som kan göra arbetet mer 

attraktivt och öka kvaliteten på det arbete som utförs. Undersökning pågår men i dagsläget 

ser det ut som om det ej är möjligt utifrån schemaläggning. Frågan är under utredning i 

verksamheten.  

Ärendet 

Ellinor Liljegren Kalmár, Moderata fullmäktigegruppen har 2023-10-09 lämnat en motion 

angående ökad kvalité för brukarna i hemtjänsten.  

Förslagsställaren yrkar på att omsorgssektionen ser över möjligheten att städbolag eller 

liknande tar över städuppgifter och inköp från hemtjänstpersonal. Detta utifrån 

hemtjänstpersonalens arbetsbelastning och svårigheter att rekrytera utbildad personal. 

Önskan är att hemtjänstpersonalen ska jobba med det som de är utbildade till, dvs. 

omvårdnad och omsorg. Förslagsställaren vill att personalen ska stanna kvar samt känna 

glädje och stolthet när de går till jobbet.   

Förvaltningen var i kontakt med Ellinor Liljegren Kalmár 2024-04-16 för att ge motionären 

tillfälle att utveckla sitt förslag. Ellinor hade inget att tillägga till förslaget.  

 

Omsorgsektionen har under senare delen av 2023 påbörjat ett arbete med att undersöka 

möjligheten att dela på serviceinsatser som städ och inköp och omvårdnadsinsatser. I syfte 

att frigöra tid för undersköterskor att utföra mer omvårdande arbete. Liksom 

förslagsställaren bedömer även sektionen att detta skulle kunna vara en åtgärd som kan göra 

arbetet mer attraktivt, medverka till att personal känner glädje, stolthet och vilja till att 

stanna samt öka kvaliteten på det arbete som utförs. Undersökning pågår, det ser dock ut 

som att det i dagsläget inte är genomförbart utifrån att få till en hållbar schemaläggning. 

Serviceinsatser och inköp läggs mellan morgon-, lunch- och kvällsbesök. Utan de insatserna 
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finns ej underlag till den mängd personal som behövs vid dagens ovan nämnda 

arbetstoppar. Frågan är under utredning i verksamheten. 

Ekonomisk påverkan 

Ingen ekonomisk påverkan. 

Barnkonventionen  

Genom att separera serviceinsatser och omvårdnadsinsatser frigörs mer tid till det som 

undersköterskor är utbildade till. Genom att fokusera på omvårdnadsinsatser kan kvalitén 

höjas vilket är i första hand brukaren till gagn men även anhöriga så som barn.  

Jämställdhetsperspektiv   

Insatser inom hemtjänsten beviljas utifrån individens behov och ska vara jämställda utifrån 

det.  

Beslutsunderlag 

OU §29, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse KS/2023:384 

Motion ökad kvalité för brukarna i hemtjänst KS/2023:384 

Beslutet skickas till 

Ellinor Liljegren Kalmár    

Omsorgssektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunfullmäktige 
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§ 120 Motion om Solrosboende i Tranemo kommun (KD & M) 

KS/2024:77 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Motionen anses besvarad. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Sektionen har ett pågående arbete med att ta fram förslag på hur behovet av boende kan 

tillgodoses för aktuell målgrupp.  

Sammanfattning av ärendet 

Förslagsställarna uttrycker att det i Tranemo kommun erbjuds gruppboenden och 

boendestöd, men personer som inte passar in i dessa boendeformer tvingas bli placerade 

externt. De föreslår att förvaltningen får i uppdrag att se över behovet i kommunen och 

undersöker vad som krävs för att lösa det boendebehovet. Omsorgssektionen påtalar samma 

behov och det finns ett pågående arbete med analys, utredning och investeringsförslag till 

budget 2025.  

Ärendet 

Ellinor Liljengren Kalmar (M) och Birgitte Barenfeld (KD) har 2024-02-05 lämnat en motion 

angående Solrosboende i Tranemo kommun.  

Förslagsställaren uttrycker att det i Tranemo kommun erbjuds gruppboenden och 

boendestöd, men personer som inte passar in i dessa boendeformer tvingas bli placerade 

externt. Vidare skriver motionärerna att ett Solrosboende är ett boende som möter behovet 

för personer inom LSS och SoL där befintliga boenden i kommunen inte tillgodoser dessa. 

Förslagsställarna föreslår att förvaltningen får i uppdrag att utreda möjligheten att bygga ett 

Solrosboende samt ta fram en plan för omsorgsboenden i kommunen.  

Förvaltningen var i kontakt med Ellinor Liljengren Kalmar 2024-04-17 för att ge motionären 

tillfälle att utveckla sitt förslag. Ellinore berättar att hon hört verksamhetschef för 

funktionsnedsättning och socialt stöd flagga flera gånger de senaste åren om att det behövs 

en annan typ av boende än som finns idag. Hon önskar att omsorgssektionen undersöker 

vad som krävs för att lösa den situationen. Den psykiska ohälsan ökar. Hur ser det ut i 

Tranemo kommun idag och fem år framåt, vad är behovet? Vad har kommunen för olika 

alternativ? Kan vi tänka om och tänka annorlunda? Utbilda befintlig personal. 

 

Omsorgssektionen har påtalat behovet av en annan utformning på boende än de som finns i 

dagsläget. Anledningen till detta är att dagens boenden inte tillgodoser de behov som finns 

fullt ut hos personer med psykisk ohälsa riskbruk, utåtagerande beteende, NPF mfl. För att 
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kunna verkställa beslut om boende för alla personer som har behov av boende enligt LSS och 

SoL behöver en annan typ av boende till. Det finns ett pågående arbete med utredning och 

investeringsförslag som ligger med till budget 2025. Omsorgssektionen har initierat 

fördjupning av tidigare gjord analys för att få ett aktuellt läge kring hur situationen ser ut 

gällande behov, omfattning och kostnader.  

Ekonomisk påverkan 

Utredning pågår och ekonomisk beräkning kommer.   

Barnkonventionen  

I planering av nya boendeformer kommer barnperspektivet in genom anhöriga. Besökande 

barn ska rätt till sina släktförhållanden enligt artikel 8 och artikel 3 vid alla beslut som rör 

barn ska i första hand barnets bästa beaktas.  

Jämställdhetsperspektiv   

Planering av boendeformer enligt LSS och SoL görs långsiktigt utifrån behovet hos 

målgruppen. Vid planering tas hänsyn till olika aspekter framförallt funktionsvariation och 

ålder. De andra diskrimineringsgrunderna finns även med när det kommer till att planera 

boenden mer i detalj. Att planera för Solrosboende ger större möjligheter att möta och 

matcha alla individuella behov oavsett funktionsvariation.  

Beslutsunderlag 

OU §30, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse KS/2024:77 

Motion Solrosboende KS/2024:77 

Beslutet skickas till 

Ellinor Liljegren Kalmar 

Birgitte Barenfeld    

Omsorgssektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunfullmäktige 
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§ 121 Anmälan enligt lex Sarah, biståndshandläggning KS/2024:194 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar att anmälan enligt lex Sarah har skickats till inspektionen för vård och 

omsorg (IVO). 

Beslutsmotivering 

Utredning visar att den rapporterade händelsen inneburit ett allvarligt missförhållande och 

anmäls därför till Inspektionen för vård och omsorg (IVO). 

Ärendet 

Två brukare föll i sitt hem och de kunde inte tillkalla hjälp. Vilket resulterade i att de fick 

ligga på golvet i sju timmar innan de fick hjälp. En närboende kom till undsättning och 

hjälpte dem till sjukvården. De hade då legat på golvet i cirka sju timmar.  

Brukare hade tidigare varit i kontakt med biståndshandläggare och då ansökt om insatser i 

hemmet bl.a. trygghetslarm. Ansvarig handläggare hade aktualiserat ärendet och beslutat att 

inleda utredning. Utredningen för trygghetslarm var skriven men den lämnades inte vidare 

för beslutsfattande då ansvarig handläggare inte hade delegering för att fatta beslut. 

Barnkonventionen  

Ärendet har en positiv påverkan ur ett barnrättsperspektiv då åtgärderna i utredningen 

leder till systematiskt kvalitetsarbete. 

Ekonomisk påverkan 

Eventuell kostnad ryms inom befintlig budget. 

Jämställdhetsperspektiv 

Serviceinsatser inom vård och omsorg berör både kvinnor och män. Behovet av insatser är 

likvärdiga och insatserna genomförs individuellt och efter behov. Kommunen har som mål 

att varje sektion ska agera för att garantera likvärdig behandling oavsett kön. 

Beslutsunderlag 

OU §23, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse 2024-04-10 

Beslutet skickas till 

Omsorgssektionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 
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Status  

Avslutat 
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§ 122 Anmälan enligt lex Sarah KS/2024:193 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar att anmälan enligt lex Sarah har skickats till Inspektionen för vård och 

omsorg (IVO). 

Beslutsmotivering 

Utredning visar att den rapporterade händelsen inneburit ett allvarligt missförhållande och 

anmäls därför till Inspektionen för vård och omsorg (IVO). 

Ärendet 

En brukare blev sjuk och besvärades av uppkastningar. Då dessa besvär sker återkommande 

för brukaren är det brukligt att omvårdnadspersonal är dubbelbemannade på natten och att 

tillsyn ska ske ofta, i detta fallet var det beslutat om tillsyn var 15:e minut.  En 

omvårdnadspersonal (timanställd vikarie) tilldelades det vakna nattpasset. Den andra 

omvårdnadspersonalen som blev inringd med kort varsel, fick tilldelat sig sovande jour. 

Vilket innebar att hen fick sova om verksamheten tillät det, men skulle vara behjälplig vid 

planerad omvårdnadsinsats såväl som akut omvårdnadsinsats. Denna natt var det en 

planerad omvårdnadsinsats för brukaren på efternatten kl. 02. Då personal som var jour steg 

upp gick hen till brukaren och upptäckte då att brukaren låg i sin säng med uppkastning på 

nattkläder och täcke. När personal som var jour ska be den vakna nattpersonalen om hjälp, 

hittas hen sovandes i en soffa i personalens kontor. Personalen försöker flertalet gånger 

väcka hen och efter en stund vaknar hen. 

Hen berättade för personal som var jour att hen tittat till brukaren kl. 00:45. En timma och 15 

minuter hade då passerat utan att brukaren hade fått sin beslutade tillsyn tillgodosedd.  

Barnkonventionen  

Ärendet har en positiv påverkan ur ett barnrättsperspektiv då åtgärderna i utredningen 

leder till systematiskt kvalitetsarbete. 

Ekonomisk påverkan 

Eventuella kostnader ryms inom befintlig budget. 

Jämställdhetsperspektiv 

Omvårdnadsinsatser inom LSS berör både kvinnor och män. Behovet av insatser är 

likvärdiga och insatserna genomförs individuellt och efter behov. Kommunen har som mål 

att varje sektion ska agera för att garantera likvärdig behandling oavsett kön. 

Beslutsunderlag 

OU §24, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse 2024-04-10 
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Beslutet skickas till 

Omsorgssektionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 123 Utredning enligt lex Maria KS/2024:39 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar informationen. 

Beslutsmotivering 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) avslutar ärendet och kommer inte vidta några 

ytterligare åtgärder. 

IVO bedömer att vårdgivaren har fullgjort sin skyldighet att utreda och anmäla händelser 

som har med fört eller hade kunnat medföra en allvarlig vårdskada. Enligt IVO framstår 

vårdgivarens slutsatser som rimliga och adekvata. Vårdgivaren har vidtagit och planerar att 

vidta åtgärder för att hindra att något liknande inträffar igen. 

Ärendet 

Anmälan handlar om en försvunnen apodosrulle (dosförpackade läkemedel från apoteket) 

som innehöll narkotikaklassade läkemedel. En sjuksköterska lämnade apodosrullen i ett 

läkemedelsrum på boendet, dagen efter låg den inte kvar i läkemedelsrummet. Detta 

medförde att patienten blev utan läkemedel under en och en halv dag. Vårdgivaren har 

polisanmält händelsen. 

Barnkonventionen  

Ärendet har en positiv påverkan ur ett barnrättsperspektiv då åtgärderna i utredningen 

leder till systematiskt kvalitetsarbete. 

Ekonomisk påverkan 

Kostnader som uppkommit ryms inom befintlig budget. 

Jämställdhetsperspektiv 

Insatser från kommunal hälso- och sjukvård berör både kvinnor och män utifrån individuellt 

behov. Kommunen har som mål att garantera likvärdig behandling oavsett kön. 

Beslutsunderlag 

OU §25, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse 2024-04-11 

Beslutet skickas till 

Omsorgssektionen 
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Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 124 Anmälan enligt lex Maria KS/2024:179 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar informationen att anmälan enligt lex Maria har skickats till Inspektionen för 

vård och omsorg (IVO). 

Beslutsmotivering 

Utredningen visat att den rapporterade händelsen inneburit en allvarlig vårdskada och 

anmäls därför till Inspektionen för vård och omsorg (IVO). 

Ärendet 

I avvikelserapporten framgår det att tre patienter har suttit upp i komfortrullstol sedan 

uppstigning på morgonen och att de troligen inte får lägga sig i säng för att få vila och 

möjlighet till att räta ut och sträcka på kroppen förrän till kvällen nästa gång. Rapportören av 

händelsen samtalade direkt med undersköterskor på avdelningen om att middagsvila inte 

får ske med bakåttippad komfortrullstol utan patient är i behov av att flyttas över till sin 

säng.  

Trots påstötning att lägga patienten i sängen utfördes detta inte av undersköterskor på 

avdelningen. 

I avvikelsen framgår det att rapportören ser allvarligt på händelsen när patienten riskerar att 

sitta över 10 timmar statiskt i rullstol. Detta inträffade fortfarande trots att personalen 

tidigare fått information om att brukarna är i behov av att få möjlighet till lägesändring 

under dagen.  

Barnkonventionen  

Ärendet har en positiv påverkan ur ett barnrättsperspektiv då åtgärderna i utredningen 

leder till systematiskt kvalitetsarbete. 

Ekonomisk påverkan 

Eventuell kostnad ryms inom befintlig budget. 

Jämställdhetsperspektiv 

Insatser inom vård och omsorg berör både kvinnor och män utifrån ett individuellt behov. 

Kommunen har som mål att varje sektion ska agera för att garantera likvärdig behandling 

oavsett kön. 

Beslutsunderlag 

OU §26, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse 2024-04-08 
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Beslutet skickas till 

Omsorgssektionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 125 Anmälan enligt lex Maria, hemtjänst KS/2024:180 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar att anmälan enligt lex Maria har skickats till Inspektionen för vård och 

omsorg (IVO). 

Beslutsmotivering 

Utredning visar att den rapporterade händelsen inneburit en allvarlig vårdskada och anmäls 

därför till Inspektionen för vård och omsorg (IVO). 

Ärendet 

Ett omfattande utbrott av vinterkräksjuka inom en hemtjänstenhet där totalt 18 brukare i 

ordinärt boende insjuknade under ca två veckor. 

Identifierade orsaker till händelsen är bl.a. brister i handhygien, basala hygienrutiner, 

användande av skyddsutrustning samt avsaknad av följsamhet till åtgärdslista vid 

vinterkräksjuka hos omvårdnadspersonal.  

Barnkonventionen  

Ärendet har en positiv påverkan ur ett barnrättsperspektiv då åtgärderna i utredningen 

leder till systematiskt kvalitetsarbete. 

Ekonomisk påverkan 

Eventuell kostnad ryms inom befintlig budget. 

Jämställdhetsperspektiv 

Insatser från hemtjänst och kommunal hälso- och sjukvård berör både kvinnor och män 

utifrån individuellt behov. Kommunen har som mål att varje sektion ska agera för att 

garantera likvärdig behandling oavsett kön. 

Beslutsunderlag 

OU §27, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse 2024-04-08 

Beslutet skickas till 

Omsorgssektionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 
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Status  

Avslutat 
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§ 126 Avskrivning av utgångna styrdokument 2024 KS/2024:227 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Upphäver följande styrdokument; 

- Riktlinjer för skolutveckling och systematiskt kvalitetsarbete 

- Riktlinjer för trygghetsfrämjande och brottförebyggande arbete 

- Jämställdhetspolicy  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Förvaltningen har inventerat kommunens samtliga styrdokument. I detta arbetet har det identifierats 

flertalet styrdokument som löpt ut och nu kan avskrivas. 

Följande styrdokument har löpt ut; 

- Riktlinjer för skolutveckling och systematiskt kvalitetsarbete, ingår i det systematiska kvalitetsarbetet. 

- Riktlinjer för trygghetsfrämjande och brottförebyggande arbete – dokumentet upphör då kommunen 

enligt lagstiftning ska arbeta med brottsförebyggande åtgärder. 

- Jämställdhetspolicy – Tranemo kommun kommer att ansluta sig till Västra Götalands länsövergripande 

strategi för jämställdhet. 

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

AU §58, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse 2024-04-25 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 
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Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 127 Revidering kommunstyrelsens reglemente 2024 KS/2024:217 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Antar kommunstyrelsens reglemente 2024 och upphäver därmed nuvarande 

gällande version. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

2024-03-14, §34 fattade kommunfullmäktige beslut om att upplösa samverkansnämnd 

Arbetsmarknad. I samband med detta beslut fick förvaltningen i uppdrag att revidera 

kommunstyrelsens reglemente, då ansvar om arbetsmarknadsfrågor nu överflyttas från 

samverkansnämnderna till kommunstyrelsen. 

Förvaltningen har även gjort mindre justeringar gällande samverkansnämnd Personal, då 

även denna nämnd upphört. 

Förvaltningen föreslår följande ändringar; 

- §5 stryker meningen dock med undantaget för de uppgifter som åvilar 

Samverkansnämnden personal. 

- §5 Tillägg av meningen; Kommunstyrelsen ansvar för arbetsmarknadsfrågor med berörd 

driftverksamhet. 

- §5 stryker meningen samverkansnämnden personal, samverkansnämnden arbetsmarknad 

Det som har tillkommit i förslaget är markerat med gult och det som föreslås tas bort är 

överstruket. 

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

AU §60, 2024-05-61 

Tjänsteskrivelse 2024-04-18 

KF §34, 2024-03-24 

Regler för kommunstyrelsens beredande utskott 2024 

Regler för kommunstyrelsens beredande utskott, nuvarande version 
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Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Författningssamlingen 

Omsorgssektionen 

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Kommunstyrelsens Reglemente 2024 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 128 Uppdrag - Ger förvaltningen i uppdrag att revidera 

kommunstyrelsens beredande utskotts reglemente i samband med 

arbetsmarknadsnämndens upphörande KS/2024:154 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Antar Regler för kommunstyrelsens beredande utskott 2024 och upphäver därmed 

nuvarande gällande version. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

2024-03-14, §34 fattade kommunfullmäktige beslut om att upplösa samverkansnämnd 

Arbetsmarknad. I samband med detta beslut fick förvaltningen i uppdrag att revidera 

reglementet för kommunstyrelsens beredande utskott, då ansvar om arbetsmarknadsfrågor 

överflyttas från samverkansnämnden till kommunstyrelsen och omsorgsutskottet.  

Förvaltningen har i samband med revideringen gjort mindre redaktionella ändringar. 

Förvaltningen föreslår följande ändringar; 

- 3.2 En uppdaterad version av arvodesreglementet 

- 3.3 Benämning ändrad från särskola till anpassad skola 

- 3.3 Arbetsmarknadsfrågor tillagt under omsorgsutskottets ansvarsområden 

Det som har tillkommit i förslaget är markerat med gult och det som föreslås tas bort är 

överstruket. 

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

AU §59, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse 2024-04-18 

KF §34, 2024-03-24 

Regler för kommunstyrelsens beredande utskott 2024 

Regler för kommunstyrelsens beredande utskott, nuvarande version 
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Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Författningssamlingen 

Omsorgssektionen 

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Regler för kommunstyrelsens beredande utskott 2024 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 129 Årsrapport fjärrvärme 2023 KS/2024:181 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Godkänner upprättade årsrapporter gällande fjärrvärme 2023 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Enligt fjärrvärmelagen (2008:263) ska fjärrvärmeföretag inom sju månader från 

räkenskapsårets utgång redovisa årsrapporter till Energimarknadsinspektionen. Syftet med 

rapporteringen är att motverka en oskälig prissättning samt öka förtroendet hos kunderna. 

Förvaltningen har upprättat rapporter vilka ska godkännas av kommunfullmäktige innan de 

senast 31:e juli skickas till Energimarknadsinspektionen. 

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen påverkan enligt barnkonventionen. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

AU §62, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse 2024-05-02 

Årsrapport 2023 

Rapport om drift- och affärsförhållanden 2023 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Ekonomifunktionen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 130 Återbetalning från Tolkförmedling Väst KS/2024:183 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Direktionen för Tolkförmedling Väst har beslutat att återbetalning av eget kapital till 

medlemmarna kan ske om det egna kapitalet överstiger 27 mnkr. I årsredovisningen för år 

2023 uppgår eget kapital till 30,7 mnkr. Då den lägsta nivån på eget kapital är beslutad till 22 

mnkr är en utbetalning om 8,7 mnkr möjlig under år 2024.  

Direktionen har beslutat att återbetala 8,7 mnkr av det egna kapitalet till medlemmarna 

under hösten 2024. 

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ekonomisk påverkan på så sätt att kommunen erhåller sin andel av 

återbetalningen av eget kapital. 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

AU §63, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse 2024-04-10 

Tjänsteutlåtande – Tolkförmedling Väst 

Protokollsutdrag – Tolkförmedling Väst 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Ekonomifunktionen  

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 131 Ansökan om bidrag till BRIS region väst för 2025 KS/2024:197 

Kommunstyrelsens beslut 

• Beviljar Bris region västs ansökan på 25 000 kr för 2025.  

• Medel tas från befintlig budget varav 12 500 kr tas från omsorgssektionen och 12 500 

kr från lärandesektionen. Beviljade medel betalas ut i början på 2024. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Bidraget medför att Bris kan utveckla sin verksamhet och nå fler barn och unga vilket ligger i 

linje med att tillgodose barns rättigheter enligt barnkonventionen. Bris stöd finns tillgängligt 

för alla barn och unga upp till 18 år i hela Sverige. Vilket medför att kommunens 

ekonomiska bidrag går till ett stöd som alla barn och unga i Tranemo vid behov kan ta del 

av.  

Ärendet 

Bris inkom den 12 april 2024 med en ansökan om 25 000 kr i bidrag för sin verksamhet 2025.  

Bris är en barnrättsorganisation som stödjer barn utifrån barnets behov, mobiliserar 

samhället och lyfter barns röster på den politiska agendan. Bris driver den nationella 

stödlinjen för barn och ger stöd till barn på plats vid några Brismottagningar. Bidraget är till 

för att kunna fortsätta med arbetet att möta det behov av stöd som barn och unga har idag. 

Under 2023 besvarade Bris nationella stödlinje 72 942 samtal, varav 50 181 var kurativa 

kontakter med barn upp till 18 år via chatt, sms, telefon och mejl. Det är en ökning med 13 

procent jämfört med föregående år. Övriga besvarade kontakter är exempelvis tysta samtal 

och påläggningar. Kontaktförsöken, som till exempel kan vara ett barn som lämnat innan 

hen fått kontakt, var långt fler. Trycket hos den nationella stödlinjen är stort och sedan mars 

2021 är stödlinjen öppen dygnet runt, hela året. I september 2023 lanserade Bris stöd via sms 

som ytterligare en kontaktväg för barn som söker stöd från en kurator. 

Tranemo kommun har under flera år gett bidrag till Bris i syfte att de ska kunna nå ut med 

stöd till barn i kommunen som är i behov av att kontakta dem. Bedömningen är att detta ska 

göras även för 2025.   

Barnkonventionen  

Ur ett barnrättsperspektiv är beslutet positivt då Bris verksamhet bidrar till att ge barn och 

unga en röst och tryggt, professionellt, kostnadsfritt samt lättillgängligt stöd. Detta är i linje 

med flera av artiklarna i barnkonventionen, bl.a. artikel 3, 6 och 12. Dessa berör barnets 

bästa, rätt till liv, överlevnad och utveckling samt åsiktsfrihet och rätten att bli hörd.  
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Ekonomisk påverkan 

Den ekonomiska påverkan blir totalt 25 000 kr inom befintlig budget varav 

omsorgssektionen står för 12 500 kr och lärandesektionen står för 12 500 kr.  

Jämställdhetsperspektiv 

Bris finns som stödfunktion för alla barn och unga upp till 18 år. Alla under 18 år kan 

kontakta Bris anonymt och kostnadsfritt via telefon, chatt eller e-post. Detta innebär att alla 

barn upp till 18 år i Tranemo kommun ges möjlighet att få stöd via Bris.  

Beslutsunderlag 

OU §31, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse KS/2024:197 

Ansökningsbrev 2025 - Bris Region Väst  

Årsberättelse Bris 2022 

Beslutet skickas till 

Omsorgssektionen 

Lärandesektionen 

Ekonomifunktionen 

bris.vast@bris.se 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 132 Årsredovisning 2023 - Södra Älvsborgs räddningstjänstförbund, 

SÄRF KS/2024:147 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Godkänner Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbunds årsredovisning för år 2023. 

• Beviljar ansvarsfrihet till direktionen och dess ledamöter. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Jäv 

1e vice ordförande Niklas Gardewik (M) och 2e vice ordförande Lennart Haglund (C) 

anmäler jäv och deltar därmed inte i handläggningen av ärendet. Lina Chalhoub (C) och 

Ellinor Liljegren Kalmar (M) ersätter. 

Ärendet 

SÄRF är ett kommunalförbund som för medlemskommunernas räkning ansvarar för 

förebyggande verksamhet inom området samhällsskydd, räddningstjänst och beredskap 

genom att bereda människors liv, hälsa, egendom samt miljö, ett tillfredsställande och 

likvärdigt skydd mot olyckor.  Kommunalförbundet består av kommunerna Borås, 

Bollebygd, Mark, Svenljunga, Tranemo och Ulricehamn. 

Förbundet finanserias till största del av skattemedel och under 2023 var medlemsbidraget 

192,5 Mnkr och det innebär en bidragsfinansiering av verksamheten med 90,9 procent. 

Resterande intäkter kommer från myndighetsutövning och avtalstjänster. Kostnaden per 

invånare inom förbundet var under året 929 kronor.  

Årets resultat uppgick till 8,4 mnkr på en omsättning om 220 mnkr. Vid utgången av år 2023 

uppgick det egna kapitalet till 66,2 mnkr och soliditeten var 36%. Eget kapital ska täcka 

ansvarsförbindelsen för pensioner intjänade före 1997 på 10,1 mnkr samt förbundets risker. 

Verksamheterna har en hög budgetföljsamhet men ändå en avvikelse mot budget på +6% bl 

a beroende på lägre pensionskostnader, lägre avskrivningar samt högre ränteintäkt på 

tillgodohavande. 

Revisorerna bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt ger en rättvisande bild av förbundets 

resultat och ställning. Den sammantagna bedömningen är att verksamheten sköts på ett 

ändamålsenligt och ur ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Den interna kontrollen 

bedöms som tillräcklig. 

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 
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Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2024-04-15 

§ 23 Årsredovisning och verksamhetsuppföljning 2023 SÄRF 

Protokollsutdrag § 23 Årsredovisning 2023 – SÄRF 

Årsredovisning 2023 – SÄRF 

Uppföljning verksamhetens mål 2023 – SÄRF 

Uppföljning SÄRF Internkontrollplan 2023 – SÄRF 

Revisionsberättelse 2023 – SÄRF 

Sakkunniga revisionsbiträdens yttrande 2023 – SÄRF 

Rapport revisorernas granskning av SÄRF årsredovisning 2023 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Ekonomifunktionen  

Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund, SÄRF 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 133 Anmälan om kränkningar till huvudman KS/2024:34 

Kommunstyrelsens beslut 

• Godkänner redovisningen av inkomna anmälningar av kränkning till huvudmannen.  

 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Skolans arbete mot diskriminering och kränkande behandling regleras i skollagen enligt 

följande paragraf:  

”En lärare, förskollärare eller annan personal som får kännedom om att ett barn eller en elev anser sig 

ha blivit utsatt för kränkande behandling i samband med verksamheten är skyldig att anmäla detta till 

rektorn. En rektor som får kännedom om att ett barn eller en elev anser sig ha blivit utsatt för 

kränkande behandling i samband med verksamheten är skyldig att anmäla detta till huvudmannen. 

Huvudmannen är skyldig att skyndsamt utreda omständigheterna kring de uppgivna kränkningarna 

och i förekommande fall vidta de åtgärder som skäligen kan krävas för att förhindra kränkande 

behandling i framtiden.” Skollagen 2010:800 6 kap. 10 §  

Huvudmannens ansvar att utreda och åtgärda är i Tranemo kommun delegerat till rektor 

och biträdande rektor. Detta redovisas separat som delegationsbeslut. 

Ärendet 

Lärandesektionen redovisar anmälningar om kränkning som har inkommit under mars och 

april månad. Från 2022 redovisas endast utförligare sammanställning och analys av de 

kränkningsärenden som inkommit under läsåret efter läsårsslut. Antal kränkningar 

redovisas per månad, för att underlätta jämförelse med tidigare år. I texten nedan redovisas: 

De 11 anmälningar som inkommit under mars månad.  

De 10 anmälningar som inkommit under april månad.  

Totalt har tjugoen anmälningar har inkommit, varav fem med diskrimineringsgrund. 

Sex av de elever som utsatts är flickor, tio är pojkar. 

Av de elever som utsatt andra elever för kränkningar är arton pojkar, tre flickor. 

En av kränkningsanmälningarna rör skolpersonal som under en ordväxling med en elev har 

utsatt en elev för psykisk och muntlig kränkning.  

Av kränkningarna är nio fysiska, tio psykiska, nio muntliga. I flera fall har eleven utsatts för 

fler än en typ av kränkning vid tillfället. 

Tio av kränkningarna har skett under lektionstid, sju under rast, fyra i samband med 

skolstart/avslut.  

I samtliga anmälda fall har kränkning konstaterats i utredningen. 
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Av de kränkningar som har diskrimineringsgrund har två diskrimineringsgrunden sexuell 

läggning, en kön, fem etnicitet. 

Av de kränkningar som anmälts har tio skett i åk F-6, åtta i åk 7–9, tre i gymnasieskolan.  

Barnkonventionen  

Alla barn och elever ska känna sig trygga och respekterade för den person de är. Detta är 

reglerat i såväl barnkonventionen som skollagen. Rutinerna för anmälan och utredning av 

kränkningar och diskriminering är en del av Lärandesektionens trygghetsarbete, 

sammantaget syftar till att uppnå trygghet och trivsel för alla barn och elever i 

verksamheten.   

Ekonomisk påverkan 

Ingen påverkan. 

Jämställdhetsperspektiv 

Skolans arbete för jämställdhet omfattar bland annat elevers lika rättigheter och möjligheter 

oavsett könstillhörighet. Skolan ska synliggöra och motverka könsmönster som begränsar 

elevers lärande, val och utveckling. Ett aktivt jämställdhetsarbete är en del i att skolans 

verksamhet ska vila på en demokratisk grund och respektera människors lika värde. 

Över tid sker kränkningar i huvudsak av pojkar. Både pojkar och flickor utsätts för 

kränkningar.  

Under den redovisade perioden är sex av de elever som utsatts flickor, femton är pojkar. 

Av de elever som utsatt andra elever för kränkningar är sjutton pojkar, tre flickor. 

En av kränkningsanmälningarna rör skolpersonal. Den utsatta eleven är en pojke.  

Beslutsunderlag 

LU §25, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse 2024-05-08 

Beslutet skickas till 

Lärandesektionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Pågående  
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§ 134 Valärende - Avsägelse från Johnny Johansson (SD) KS/2024:267 

Kommunstyrelsens beslut 

• Entledigar Johnny Johansson (SD) som ledamot i budgetutskottet. 

• Förslag på ny ledamot till budgetutskottet efter Johnny Johansson (SD) ges på 

nästkommande sammanträde. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Johnny Johansson (SD) har 2024-05-26 inkommit med skrivelse med en begäran om att bli 

entledigad från samtliga av sina politiska uppdrag. 

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Johnny Johansson 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Wajdi-Louis Azouri (SD) återkommer med förslag på ny ledamot till budgetutskottet vid 

nästkommande sammanträde. 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Kanslifunktionen 

Status 

Pågående 
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§ 135 Information från förvaltningen KS/2024:1 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar förvaltningens information 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

 

Förvaltningens information till kommunstyrelsen 

Tranemo får lokal idrottsutbildning 

Vi är mycket glada att berätta att en ny lokal idrottsutbildning (LIU) med profil innebandy 

kommer att starta hösten 2025 på Tranemo gymnasieskola. Att gå en idrottsprofil (LIU) 

innebär att man kan kombinera studier med den sport som man utövar. Eleven har alltså 

möjlighet att satsa på sin idrott samtidigt som man går ett vanligt gymnasieprogram. På 

Tranemo gymnasieskola har vi sedan tidigare ett LIU i fotboll. 

Tranemo Gymnasieskola och Tranemo IBK har vid möte den 25 maj 2024 kommit överens 

om att samarbeta kring en innebandyprofil. Tranemo innebandyklubb står för utbildad 

tränare och Tranemo Gymnasieskola står för lokaler och betygsättning. 

Förhoppningen är att samarbetet kommer att generera fler elever till Tranemo 

Gymnasieskola och bidra till att stärka kommunens kompetensutveckling och tillväxt.  

Fyrfackskärl på väg ut till hushållen 

150 hushåll i och omkring Länghem har valts ut som testområde för sopkärl med fyra fack. 

Det har varit positiv respons på de informationsträffar som hållits och planering pågår för att 

starta ingång med fyrfack för dem i början av september. 

Den stora upphandlingen gällande hämtning av hushållens avfall i alla sjuhäradskommuner 

utom Borås, är genomförd och avtal är tecknat. Det var vår nuvarande entreprenör Nordisk 

Återvinning som vann upphandlingen och har tilldelats detta uppdrag.  

Entreprenadsstart är i mars 2026, det är då som alla villakunder kommer att få 

fyrfacksackssystemet. 

Mer kulturfrågor inom samhällsplaneringen 

Verksamhetsområdena Samhällsutveckling och Kultur har sedan början av året arbetat mer 

integrerat för lyfta in kulturfrågorna i den generella samhällsutvecklingen genom konceptet 

New European Bauhaus, NEB. Det innebär att hållbarhet, inkludering och estetik betonar 

gestaltningsfrågor, samt att kulturen och kreativitetens betydelse i utvecklingsarbetet för ett 

hållbart samhälle tas tillvara. NEB är ett sätt att jobba med gestaltad livsmiljö på ett 

strukturerat sätt genom exempelvis mark och exploatering som markanvisningstävlingar, 

samling av berörda tjänster som samlas kring olika projekt, arbete med kulturstrategi, arbete 

med detaljplaner och allmän hållbar utveckling. Tillsammans vill vi ha fram en dialogmodell 
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där fler får inkludera sig i frågorna. Vid arbeten som dessa har vi möjlighet att söka EU-

medel och få ut mer av vårat arbete. 

Avtal för jakträtter ses över 

Förvaltningen ser över avtalen för jakträtter och har som mål att införa en ny taxa med 

uppdatering av digitala kartor från 2025. En dialog förs med jaktlagen då detta kan komma 

att innebära högre kostnader för vissa jaktlag som har äldre avtal. 

Byggherre drar sig ur Mejeribacken 

Den byggherre som har skrivit markanvisningsavtal med Tranemo kommun för 

Mejeribacken har valt att dra sig tillbaka då de inte får ihop kalkylen för 45 lägenheter 

(hyresrätter) på Mejeribacken. De har lagt ner omkring 250 000 kronor på skisser.  

Förvaltningen har som ambition att gå ut med Mejeribacken och/eller Tåstarps detaljplaner 

för en anbuds- eller markanvisningstävling till hösten 2024. 

Inblick i vardagen på kommunens boenden 

På kommunens vård- och omsorgsboenden sker dagligen olika aktiviteter. På Instagram och 

Facebook kan ni följa de boendes vardag. Exempel på aktiviteter kan vara underhållning, 

resa till Gekås, fredagsmys, spelfredag, spadag och femkamp.  

Följ oss gärna på sociala medier! 

Facebook  

Glimringe Tranemo kommun 

Gudarpsgården Tranemo  

Hjälmå Äldreboende Dalstorp 

Instagram  

hjalmaaldreboende 

gudarpsgarden 

glimringe 

bemanningsenheten_tranemo 

Information i korthet 

Ny banderoll  

En ny banderoll för ledig industrimark kommer att komma upp vid Ljungsnäs/Hyltegärde i 

Tranemo (nära infarten till Prefab och Tranemo Workwear).  
 

Sex sålda villatomter 

Kommunen har under året fram till maj månad sålt sex villatomter (Uddebo, Nittorp, 

Sjötofta, Ambjörnarp, Dalstorp och Tranemo).  
 

Digitalisering ska minska handläggningstid 

Förvaltningen har börjat kvalitetssäkra äldre digitaliserade detaljplaner i kommunen för att 

på sikt dra ner på handläggningstider för bygglov.  
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse om information från förvaltningen till kommunstyrelsen juni  

Föredragning och debatt 

Kommundirektör Carita Brovall föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Pågående 
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§ 136 Delegeringsbeslut KS/2024:76 

Kommunstyrelsens beslut 

• Godkänner redovisningen av delegeringsbeslut i enlighet med utskickade 

handlingar. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsens har beslutat att till kommunstyrelsens ordförande, utskott och 

tjänstepersoner delegera viss beslutanderätt i enlighet med kommunstyrelsens 

delegationsordning. Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

Delegeringsbeslut Lön maj 

Delegeringsbeslut BAB maj 2024 

Delegeringsbeslut FN SoL maj 

Delegeringsbeslut IFO maj 

Delegeringsbeslut LSS maj 

Delegeringsbeslut ÄO maj 

Delegeringsbeslut Färdtjänst maj 

Delegeringsbeslut KS-UPH-HR 2024-06-03 

Status 

Pågående 
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§ 137 Delgivningar KS/2024:6, KS/2023:127 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen delges följande handlingar; 

- Protokoll 20240429 Kf 44 Gislaveds kommun Planeringsstrategi översiktsplan 2022-2026 

- Planeringsstrategi översiktsplan 2022-2026 

- Beslut från delregional nämnd södras sammanträde den 16 maj 2024 - Fokusområde God 

och nära vård 

- Protokoll Sjuhärads Samordningsförbund 2024-05-29 

- Boråsregionen Direktionsprotokoll 2024-05-24 

- Tertialrapport 1 2024 Sjuhärads samordningsförbund 

- Protokollsutdrag § 42 240524 Tertialrapport efter april samt prognos 2024 – Boråsregionen 

- Tertialuppföljning Boråsregionen 

- Protokollsutdrag § 38 240524 Prioritering av redan utredda brister inom regional 

tranportinfrastrukturplan – Boråsregionen 

- Skrivelse till kommunstyrelsen gällande beslutad plan för lekplatser från parkgruppen 

Status 

Pågående 
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§ 138 Rapport från utskotten KS/2024:21, KS/2024:26 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen delges följande utskottsprotokoll;  

- Protokoll BU 2024-05-08 signerat 

- Protokoll BU 2024-05-29 signerat 

- Protokoll lärandeutskottet 2024-05-16 

Föredragning och debatt 

Utskottsordföringarna Driton Bilalli (S), Viktoria Haraldson (C) och Emelie Romland (S) 

föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Status 

Pågående 
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§ 139 Nämndprotokoll KS/2024:6, VN/2024:1 

Kommunstyrelsens beslut  

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen delges följande nämndsprotokoll; 

- Protokoll samverkansnämnd arbetsmarknad 2024-05-13 § 11-19 

- Protokoll VN 2024-05-16 signerat 

Status 

Pågående 
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§ 140 Övriga protokoll KS/2024:6, TFAB/2024:1 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen delges följande protokoll; 

- Protokoll årsstämma Kommunassurans Syd Försäkrings AB 

- Protokoll TFAB samråd TUAB 2024-05-22 signerat 

Status 

Pågående 
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§ 141 Övrigt KS/2024:281 

Kommunstyrelsens beslut 

• Antar initiativärendet. 

• Uppföljning av insatsen ska ges till kommunstyrelsen hösten 2024. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Socialdemokraterna, Centerpartiet och Liberalerna har inkommit med ett initiativärende som 

lyder; 

För att öka tryggheten i skolan vill Socialdemokraterna, Centern och Liberalerna att 

Kommunstyrelsen fattar nedan beslut. 

• Riktar 50 000 kr ur 2024 års avsatta medel för sociala investeringar till 

lärandesektionen för att aktivt arbeta mot droger och langning på skolor.  

Beslutsunderlag 

Initiativärende - Öka tryggheten i skolan 

Föredragning och debatt 

Ordförande Driton Bilalli (S) föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Rosé Torkelsson (S) yrkar på uppföljning till kommunstyrelsen av insatsen till hösten 2024.  

Beslutsgång 

Ordförande frågar kommunstyrelsen på initiativärendet. Ärendet bifalles. 

Ordförande frågar kommunstyrelsen på Torkelssons (S) yrkande. Yrkandet bifalles. 

Beslutet skickas till 

Ekonomifunktionen 

Lärandesektionen 

Status 

Avslutat 
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§ 142 Trevlig sommar  
Ordförande Driton Bilalli (S) önskar kommunstyrelsen och förvaltningen en trevlig sommar. 
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Plats   Forumsalen i Tranemo 


Tid   13:00 – 16:00  


 


Närvarande Beslutande  


Driton Bilalli (S), ordf. 


Niklas Gardewik (M), 1e vice ordf. §§108–131, §§133–142 


Lennart Haglund (C), 2e vice ordf. §§108–131, §§133–142 


Eva-Karin Haglund (S) 


Lena Eksberg (S) 


Rosé Torkelsson (S) 


Emelie Romland (C) §§108–109, §§111–142 


Viktoria Haraldson (C) 


Ana Alvarez Björk (L) 


Kathleen Wireklev (M) 


Brigitte Barenfeld (KD) §§108–109, §§111–142 


Wajdi-Louis Azouri (SD), ers. 


Anna Letth (SD), ers. 


Lina Chalhoub (C), ers. §110, §132 


Ellinor Liljegren Kalmar (M), ers. §110, §132   


Icke tjänstgörande ersättare  


Leif Gustavsson (S) 


Bo Haarala (S) 


Jonas Kristiansen Adelsten (S) 


Rickard Strömberg (S) 


Ellinor Liljegren Kalmar (M) 


Lina Chalhoub (C) 


   


Övriga närvarande Sanna Pihlajamäki Blomgren, processekreterare 


  Carita Brovall, kommundirektör 


  Angela Madsén Jonsson, sektionschef 


  Julio Garcia Atterström, sektionschef 


  Konrad Fredh, ekonomichef 


  Kajsa Montan, kanslichef 


  Patrik Westerlund, utvecklingschef 


  Lillemor Blom, HR-strateg 


  Olle Ekberg, mark- och exploateringsingenjör 


 


Paragrafer  § 108-§ 142 


Utses att justera  Niklas Gardewik (M) §§108–131, §§133–142, Kathleen Wireklev (M) §132 
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§ 108 Tertialuppföljning 1 KS/2024:260 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Godkänner Tertialuppföljning 1 2024 


• Ge alla anställda en jubileumsgåva á 1 000 kr i form av presentkort.  


• Friskvårdsbidraget höjs innevarande år till totalt 3 500 kr. 


• Avsätter 3 mnkr för att motverka de negativa effekterna vid 11h/dygnsvila så att 


arbete sker var tredje helg från augusti 2024. 


• Avsätter 3 mnkr till rivning av byggnader enligt prioriteringslista.  


Kommunstyrelsens beslut 


• Omfördelar 2 mnkr i investeringsbudget från posten projekteringsmedel till 


Björkhagens förskola och fastställer den totala budgeten till 37 mnkr.  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Ekonomi  


Kommunen prognosticerar en samlad prognos om +30,7 mnkr (budget + 22 mnkr). Samtliga 


sektioner har en budget i balans och deras prognos summerar till ett överskott om 2,5 mnkr. 


I övrigt påverkas kommunens intäkter positivt till följd av högre taxeringsvärden på småhus.   


Verksamhet  


Vid denna uppföljning saknas utfall på ett flertal indikatorer vilket påverkar träffsäkerheten 


prognosen. Den prognos som lämnas är att två av fyra mål inte kommer att uppnås.  


Personal 


Antalet årsarbetare uppgår till 1 047 stycken, i stort i nivå för ett år sedan. Vid tertial ett 2021 


fanns 1 038 årsarbetare i kommunen, vilket indikerar en ökning de senaste åren. 


Sjukfrånvaron har ökat från 7,4% till 8,2% jämfört samma period förra året. 


Övrigt 


Samtal med den politiska majoriteten i Tranemo kommun föreslås i förslag till beslut ett 


flertal punkter som premierar kommunens anställda eller på annat vis bidrar till att fortsatt 


utveckla Tranemo kommun.  


 


Barnkonventionen  
Ärendet är endast en uppföljning. Inga anpassningsförslag eller minskade ramtilldelningar 


föreslås. Således finns ingen påverkan på detta perspektiv.  


Ekonomisk påverkan 


Ärendet som sådant i form av en uppföljning har ingen direkt ekonomisk påverkan. 


Däremot så kommer kommunens samlade prognos att påverkas (minskas) motsvarande de 
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eventuella besluten om extra medel/insatser som beslutas. Med utgångspunkten om att vara 


en attraktiv arbetsgivare samt med kommuninvånaren i fokus är besluten i linje med det.   


Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet är endast en uppföljning. Inga anpassningsförslag eller minskade ramtilldelningar 


föreslås. Således finns ingen påverkan på detta perspektiv.  


Beslutsunderlag 


Protokollsutdrag BU 2024-05-29 §5 


Tjänsteskrivelse om Tertialuppföljning 1 2024 


Tertialuppföljning 1 2024 


Tertial 1 2024 presentation 


Föredragning och debatt 


Ekonomichef Konrad Fredh, utvecklingschef Patrik Westerlund och HR-strateg Lillemor 


Blom föredrar ärendet och svarar på frågor.  


Förslag till beslut på sammanträdet 


2e vice ordförande Lennart Haglund (C) yrkar bifall till budgetutskottets förslag. 


Beslutet skickas till 


Ekonomifunktionen 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 109 Budget 2025-2027 KS/2024:266 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Antar Budget 2025–2027 för Tranemo kommunen och därmed ärendet och dess 


bilagor i sin helhet, med korrigeringen att förslaget om utvärdering av revisionen 


utgår. 


• Såsom för egen skuld ingå borgen för Tranemo Utvecklings AB:s låneförpliktelser 


upp till ett totalt högsta lånebelopp om 250 000 000 kr, jämte därpå löpande ränta och 


kostnader. Beslut om borgen gäller tillsvidare.  


• Kommunalskattesatsen är oförändrad och uppgår till 21,50 %. 


• Kommunstyrelsen ges mandat att fatta beslut om förändringar i 


investeringsbudgeten inom de beloppsmässiga ramarna som fastställs för respektive 


år.   


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Ärendet budget 2025–2027 för Tranemo kommun innehåller:  


God ekonomisk hushållning  


Resultatbudget  


Driftsbudget  


Investeringsbudget  


Låneramar & borgensförbindelser  


Utgångspunkten för budget 2025–2027 är nu gällande budget (2024–2026). 


 


Budgetberedning 


Kommunens budgetutskott har sammanträtt löpande under 2024.   


 


Ekonomi 


Årets resultat  


Årets resultat i den skattefinansierade verksamheten fastställs till: 


2025: 33 mnkr 


2026: 34 mnkr 


2027: 35 mnkr 


 


Investeringsbudgeten  


Investeringsbudgeten fastställs till 300 mnkr under planperioden 2025–2029.  


Kommunstyrelsen har som uppgift att inom givna investeringsramar prioritera projekt i 


samråd med förvaltningen. Startbesked av nybyggnad- och större investeringar görs av 
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kommunstyrelsen, som också har rätt att omprioritera mellan budgetanslag samt mellan 


åren.  


 


Kommunrevisionen 


Kommunrevisionens budget lämnas oförändrad.  


 


Uppräkning/generell tilldelning 


Budgetramar (drift) räknas upp med en generell tilldelning motsvarande 1,2% - 2,5%  


 


Löneöversyn 


Löneöversynen hanteras centralt. Löneuppräkningen fastställs till 3,7%. 


 


PO-pålägg 


Kommunens pensionskostnadspålägg ska följa SKR:s rekommendationer och kompenseras 


sektionerna utifrån rekommendationen lämnad per september.  


 


Övrigt 


Utöver justering av ovan uppräkningar och beslut fattade i i tidigare budgetar framgår av 


bilagan ”Budget 2025–2027 Tranemo kommun” politiska satsningar, uppdrag samt mål och 


indikatorer. Därutöver har ett antal tekniska budgetjusteringar gjorts mellan sektionerna och 


finansen.  


 


Avfall  


Verksamheten bedöms inte påverka skattekollektivet inom budgetperioden.  


 


VA  


Verksamheten bedöms inte påverka skattekollektivet inom budgetperioden.  


 


Internränta 


Internräntan är 2,5 % för 2025.   


 


Skatter och bidrag  


Underlag för budgeterade skatteintäkter och statsbidrag utgår från SKR beräkningar.   


 


Pensioner 


Pensioner bygger på prognos från Skandia samt nytt pensionsavtal AKAP-KR.  


 


Bilagor 


1.2 Budget 2025–2027  


2.1 Finanspolicy 2025–2027  


 


Underskott 
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Underskott under budgetåret ska återställas inom de nästkommande två åren (drift).  


Investeringar ska balanseras upp så att femårsplanens tilldelning inte överskrids, om så inte 


sker ska underskott återställas inom en två år.   


 


Skattesats 


Kommunalskattesatsen är oförändrad och uppgår till 21,50 % 


Barnkonventionen  


Förvaltning ska beakta detta perspektiv och genomföra adekvata analyser vid verkställande 


av denna budget.  


Ekonomisk påverkan 


Ärendet fastslår en inriktning som på kort och lång sikt stärker kommunens ekonomiska 


ställning och fördelar för varje år ut mer pengar till kommunens verksamheter.   


Jämställdhetsperspektiv 


Förvaltning ska beakta detta perspektiv och genomföra adekvata analyser vid verkställande 


av denna budget.  


Beslutsunderlag 


Protokollsutdrag BU 2024-05-29 §6 


Tjänsteskrivelse 2024-05-23 


1.2 Budget 2025–2027 Tranemo kommun (S, C, L) 


1.2 Budget 2025-2027 Tranemo kommun (M, KD) 


1.2 Budget 2025-2027 Tranemo kommun (SD) 


Finanspolicy 2025–2027 


Föredragning och debatt 


Ordförande Driton Bilalli (S), 1e vice ordförande Niklas Gardewik (M) och Wajdi-Louis 


Azouri (SD) föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Förslag till beslut på sammanträdet 


2e vice ordförande Lennart Haglund (C) yrkar på att förslaget om uppdraget att utvärdera 


revisionen utgår i budgetutskottets tillika majoritetens budgetförslag.  


Beslutsgång 


Ordförande ställer inkomna budgetförslag mot varandra och finner att kommunstyrelsen 


bifaller budgetutskottets tillika majoritetens budgetförslag. 


Ordförande frågar kommunstyrelsen på Haglunds (C) yrkande. Yrkandet bifalles. 
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Beslutet skickas till 


Ekonomifunktionen 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 110 Uppdrag Björnens förskola KS/2023:438 


Kommunstyrelsens beslut 


• Ger förvaltningen i uppdrag att iordningställa en modullösning med tillagningskök 


på befintlig tomt med placering på annan plats än där befintlig skolbyggnad står 


idag. Verksamheten skall omfatta både förskola och fritidshem för 


upptagningsområde Ambjörnarp och Sjötofta. 


• Ger förvaltningen i uppdrag att utreda hur lokalerna i Sjötofta fortsatt kan användas. 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Ger förvaltningen i uppdrag att avveckla Sörgårdens förskola och fritidshem när 


lokaler i Ambjörnarp är etablerade. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Jäv 


Emelie Romland (C) och Brigitte Barenfeld (KD) anmäler jäv och deltar därför inte i 


handläggningen av ärendet. Lina Chalhoub (C) och Ellinor Liljegren Kalmar (M) ersätter.  


Beslutsmotivering 


Utifrån utredning på uppdrag från kommunstyrelsen, vilken redovisas i bilaga 1, föreslår 


förvaltningen att en modullösning etableras på befintlig tomt för Björnens förskola och 


fritidshem, då detta är den lösning som är mest kostnadseffektiv.  


Ärendet 


Förvaltningen har av Kommunstyrelsen fått i uppdrag att utreda hur ändamålsenliga lokaler för 


förskola i Ambjörnarp med oförändrat uppdrag kan anordnas (2.1 BUDGET 2024 - 2026 Tranemo 


kommun (SCL) 2023-06-15, KS/2023:296). I samma uppdrag anges det att två alternativ skall jämföras i 


utredningen, där kostnadsbedömning och översiktlig tidplan redovisas. Dessa alternativ är: 


a) Rivning av delar av befintlig byggnad och renovering/ombyggnad av andra delar av 


byggnaden.  


b) Rivning av befintlig byggnad och nybyggnad av lokaler för förskola på befintlig tomt. 


Utredningen ska även ta hänsyn till att kunna omhänderta upptagningsområdet Sjötofta. 


Dessutom fick förvaltningen efter beslut i KS 231121, § 242 Föreläggande från SÄRF om 


Björnens förskola KS/2023:377, KS/2023:421, följande ytterligare uppdrag i denna fråga: 


1. Utifrån tillgängliga fakta ta fram en prognos på hur många förskolebarn som det 


kommer att finnas i Ambjörnarp och Sjötofta kommande år. I prognosen ska det 
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redovisas och hänsyn tas till orternas och omgivande landsbygds förutsättningar för 


utveckling, som exempelvis bostadsbyggande, arbetstillfällen eller andra viktiga 


samhällsförändringar. 


2. Hur lokalsituationen under byggtiden ska lösas. 


Utredningsuppdraget ska redovisas under kvartal 4 2024. 


Miljöenheten i Gislaveds kommun har detta läsår, på uppdrag av Tranemo kommun, utfört 


hälsoskyddstillsyn vilket för Björnens förskola resulterade i en fördjupad tillsyn och ett 


beslut från Bygg- och miljönämnden 2024-03-15 om att om att förelägga Tranemo kommun att 


utföra en byggnadsteknisk undersökning och inomhusutredning på Björnens förskola och fritidshem i 


Ambjörnarp. 


Utredningen redovisas i sin helhet i bilaga 1.  


Mot bakgrund i bifogad utredning är förvaltningens förslag till beslut att förskole- och 


fritidsverksamheten på Sörgården i Sjötofta avvecklas och flyttas i sin helhet till nya lokaler 


för både förskola och fritidshem i Ambjörnarp. Lokalerna föreslås vara i form av en 


modullösning, med placering på annan plats på tomten än befintlig skolbyggnad.  


Förvaltningen bedömer att detta alternativ är det mest kostnadseffektiva. Verksamheten kan 


med detta alternativ också komma igång tidigare i de nya lokalerna, vilket medför en kortare 


evakuering än om placering av modullösning skulle ske på den plats där skolbyggnaden 


ligger idag.  


Rivning av befintlig byggnad kan genomföras parallellt eller i efterhand. Dock finns inte 


medel avsatta för rivning i förslag till investeringsbudget. 


Ekonomisk påverkan 


Den ekonomiska påverkan är beroende av vilket beslut som fattas och om det behövs en 


evakuering av lokalerna. 


Evakuering 


Om evakuering behöver genomföras kan kostnader genereras för en flytt av 


verksamhetsmaterial och möbler från Ambjörnarp. Dessa uppskattas kunna omhändertas 


med driftsmedel från budget 2024. Små anpassningar behövs i lokalerna i Sjötofta som 


uppskattas till en mindre kostnad. 


Nybyggnation 


Vid beslut om en nybyggnation uppskattas kostnaderna för rivning av befintlig byggnad 


samt uppförande av ny byggnad för förskola uppgå mellan 600- och 800 000 kr/barn/plats. 


Behovet är idag för förskola ca 30 platser. Detta innebär en kostnad på cirka 20 - 22 Mkr. För 


en mer exakt beräkning behöver en förstudie genomföras. 


Till detta kan ytterligare kostnader tillkomma för en avdelning, om beslut fattas att det 


fortsatt skall bedrivas fritidshemsverksamhet i Ambjörnarp.  


Medel för rivning och nybyggnation finns inte avsatta i investeringsbudget 2025 och 2026. 
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Rivning av del av byggnaden/renovering 


Vid beslut om en renovering/rivning av befintlig byggnad uppskattas kostnaderna till att 


uppgå till mellan 400- och 600 000 kr/barn/plats. Om beslut fattas att behålla hela byggnaden 


kommer det bli ca 400 - 500 kvm överytor.  


Behovet är idag för förskola ca 30 platser. Beroende på ambitionsnivå av renoveringen 


innebär detta kostnader mellan 12 och 18 Mkr. Renoveringar är svårare att beräkna då det 


kan tillkomma kostnader som är svåra att förutse.  Kostnaderna är också beroende av om 


ytterligare en avdelning behöver tillskapas, om beslut fattas att det fortsatt skall bedrivas 


fritidshemsverksamhet i Ambjörnarp. För en mer exakt beräkning behöver en förstudie 


genomföras. 


Medel för genomförande av rivning och renovering finns inte avsatta i investeringsbudget 


2025 och 2026. 


Modullösning  


För inköp, etablering och utemiljö uppskattas kostnaderna till 7 - 9 mkr. Kostnader för 


rivning av befintlig byggnad om 1,5 - 2 mkr tillkommer. Denna kostnadsberäkning utgår 


från begagnade moduler på 600 kvm som finns på marknaden att köpa idag. För en mer 


exakt beräkning behöver en förstudie genomföras. Kostnaderna blir sannolikt något lägre 


om etablering sker på befintlig plats eftersom då befintliga anslutningar kan användas. 


Förvaltningen föreslår att medel om totalt 8 mnkr avsätts i investeringsbudget 2025 för 


modullösning. Det innefattar inte kostnaden för rivning. Dock bör förvaltningen arbeta med 


att yt-optimera byggnaden och hålla nere kostnaden, där ambition är att 8 mnkr ska räcka till 


modul och rivning.   


Barnkonventionen  


Den barnkonsekvensanalys som har gjorts i denna fråga tar sitt avstamp i följande artikel ur 


Barnkonventionen, vilka sammanfattat föreskriver att: 


• Alla barn är lika mycket värda och har samma rättigheter. Ingen får diskrimineras 


(art 2). 


• Barnets bästa ska komma i främsta rummet vid alla beslut som rör barn (art 3). 


• Alla barn har rätt till liv, överlevnad och utveckling (art 6). 


• Barn har rätt att uttrycka sin mening och att höras i alla frågor som rör barnet. 


Hänsyn ska tas till barnets åsikter, utifrån barnets ålder och mognad (art 12). 


• Barn har rätt till lek, vila och fritid (art 31). 


Skollagen och Läroplanen för förskolan utgår i sina grundprinciper från Barnkonventionen. 


Förutsättningarna för våra barn att lära och utvecklas i enlighet med bestämmelserna i dessa 


styrdokument, och i synnerhet enligt ovannämnda artiklar, ökar med att barnen ges 
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möjlighet att få tillgång till en likvärdig förskole- och fritidsverksamhet i ett stimulerande 


socialt sammanhang och i hälsosamma lärmiljöer som är anpassade till den pedagogiska 


verksamheten.  


För barnen i Sjötofta kan förutsättningarna till vila och fritid försämras vid en flytt av 


verksamheten till Ambjörnarp. 


I bilaga 1 redovisas en utförlig barnkonsekvensanalys utifrån följande scenarion: 


• Vid tillfällig evakuering av barnen på Björnen till Sörgården, där sedan hela gruppen 


flyttar med till Ambjörnarp dvs långsiktig sammanslagning (förskola o fritids). 


• Vid avveckling av förskoleverksamheten och fritidsverksamheten i Sjötofta (vid flytt 


till nya lokaler i Ambjörnarp). 


• Vid tillfällig omflytt till fritids/olika förskolor i centralorten för att sedan flytta 


tillbaka till nya lokaler i Ambjörnarp. 


• Vid avveckling av fritidshemsverksamheten på Sörgården och Björnen med flytt till 


Tranängskolans fritidshem. 


Jämställdhetsperspektiv 


Konsekvenserna av att iordningställa en modullösning med tillagnings- /mottagningskök på 


befintlig tomt i Ambjörnarp som omfattar förskola för upptagningsområde Ambjörnarp och 


Sjötofta (alt 1) eller både förskola och fritidshem för upptagningsområde Ambjörnarp och 


Sjötofta (alt 2) kan, ur ett jämställdhets- och rättighetsperspektiv, sammanfattas som följer. 


Analysen har speglats mot Tranemo kommuns nuvarande mål utefter CEMR-deklarationen, 


antagen KF 2012-05-28: 


1. Hälsopåverkan för såväl kvinnor och män, pojkar och flickor 


2. Barn och ungas uppväxt 


3. Kommunen som tjänsteleverantör 


4. Samverkan mellan kommunens alla aktörer 


5. Jämställd arbetsgivare 


6. Demokrati och förvaltning 


Bygget av en ny förskola i Ambjörnarp bör ur ett jämställdhetsperspektiv ses som positivt för 


vårdnadshavare i Ambjörnarp. Detta särskilt om den nya förskolan fortsatt omhändertar 


fritidsverksamheten. Däremot kan en flytt av verksamheten från Sjötofta till Ambjörnarp ses 


som negativt för vårdnadshavare i Sjötofta, i synnerhet med hänsyn till målen 1, 2, 3, 4 och 5, 


då det medför en försämrad tillgång till barnomsorg för dem. Då det ofta är kvinnor som 


skjutsar barn till och från förskolan/fritids samt fritidsaktiviteter kan flytten bl a innebära att 


kvinnor går ner i sin tid för att hinna hämta och lämna. 


Några av de perspektiv som lyftes vid möten i föräldraråd 


Förvaltningen har genomfört fyra möten med vårdnadshavare från Björnens och Sörgårdens 
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förskola och fritids: Ett gemensamt föräldramöte för samtliga vårdnadshavare och tre möten 


i ett föräldraråd med föräldrarepresentanter från båda verksamheter. Personalrepresentanter 


har också medverkat på dessa möten. Minnesanteckningar från varje möte finns att ta del av 


i bil 2, 3, 4 och 5. 


Vårdnadshavarna kommer inför mötet i Lärandeutskottet 240516 att lämna in en egen 


skrivelse med de perspektiv som de anser är viktiga kring detta ärende. 


Kompisperspektivet lyftes vid dialog om fritidsverksamhetens eventuella hemvist i 


framtiden. Fritidsverksamheten på Tranängskolan innebär större barngrupper. Det kommer 


enligt vårdnadshavarna inte att gynna det relationsskapande och tryggheten för barnen från 


Sjötofta och Ambjörnarp, vilka trivs i sina nuvarande grupper.  


Vidare kan en fritidsplacering på Tranängskolan ha som effekt att vårdnadshavare går ner i 


sin arbetstid alternativt att de säger upp platsen på fritids, pga. att resorna för hämtning och 


lämning blir för långa. 


Sjötoftas föräldrarepresentanter framhävde försämringen som en flytt av förskole- och/eller 


fritidsverksamheten till Ambjörnarp eller Tranängskolan, med långa skoldagar som följd, 


kommer att innebära för deras barn. Under dessa omständigheter kommer verksamheten att 


ha svårare att leva upp till sitt kompensatoriska uppdrag och att vara en service för 


vårdnadshavarna. Långa skoldagar ger också negativa effekter för barnen, särskilt de äldre, 


när det gäller orken till att vara på fritidsaktiviteter. 


En eventuell evakuering av verksamheten i Ambjörnarp till Sjötofta kan medföra tillfälliga 


omplaceringar av förskole- och fritidsplatser till Tranemo tätort. Tillfälliga omplaceringar 


kan komma att bli permanenta beroende av hur lång tid det är kvar i förskolan innan barnet 


börjar i förskoleklass. 


Vårdnadshavarna på Björnens förskola och fritids ser inte en evakuering till Sörgården i 


Sjötofta som ett alternativ. Deras önskemål är att förvaltningen vid behov av en evakuering 


sätter upp en provisorisk paviljong på skolgården i Ambjörnarp. 


Beslutsunderlag 


LU §20, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse 2024-03-06 


Bil 1: Utredning hur lokalsituationen på Björnens förskola och fritids kan lösas långsiktigt 


Bil 2: Presentation från föräldramöte 240410 


Bil 3: Minnesanteckningar möte i föräldraråd 240416 


Bil 4: Minnesanteckningar möte i föräldraråd 240424 


Bil 5: Minnesanteckningar möte i föräldraråd 240426 


Uppdrag från budget 
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KS § 242 Föreläggande från SÄRF om Björnens förskola 


Sjötoftas åsikter om flytt av verksamhet 


Sjötoftas föräldraråd – åsikter om flytt av verksamhet 


Synpunkter på förvaltningen förslag gällande Sörgården 


Nybyggnation eller renovering av byggnaden för för förskole- och fritidsverksamhet i 


Ambjörnarp, skrivelse 240509 


Föredragning och debatt 


Sektionschef Julio Garcia Atterström föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Förslag till beslut på sammanträdet 


2e vie ordförande Lennart Haglund (C) yrkar på att punkten som lyder” Ovanstående 


punkter gäller under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar att avveckla Sörgårdens 


förskola och fritidshem.” ska utgå. 


Beslutsgång 


Ordförande frågar kommunstyrelsen på Haglunds (C) yrkande. Yrkandet bifalles. 


Beslutet skickas till 


Lärandesektionen 


Samhällssektionen 


Ekonomifunktionen 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 111 Start av nytt program på Tranemo gymnasieskola - Försäljnings- 


och Serviceprogrammet, KS/2023:210 


Kommunstyrelsens beslut 


• Godkänner komplettering med analys på elevunderlag för en treårsperiod 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Tranemo Gymnasieskola har idag åtta nationella program samt IM (Individuella 


Programmet).  


Det finns behov av utökat programval, dels för att synliggöra och motverka könsmönster 


som begränsar elever i val och utveckling, dels för att bättre möta den efterfråga på 


arbetskraft som finns inom näringslivet. 


För att komplettera programutbudet på Tranemo gymnasieskola vill förvaltningen föreslå 


Kommunstyrelsen att besluta om att starta Försäljnings- och Serviceprogrammet till 


höstterminen 2024. Detta är ett komplement till ekonomiprogrammet. 


Det finns efter första ansökningsomgången ett något svalt intresse bland elever i åk 9 att söka 


till programmet. Många elever har förvisso sökt i andra hand, men detta är vanligt när 


skolan startar ett nytt program. Efter första ansökningsomgången inför hösten 2024 är det 


sammanlagt 17 elever från Tranängskolan 7-9 som har sökt programmet. Antalet inkluderar 


de som sökt i 1:a (0), 2:a (10) och 3:e hand (7). Utanför kommunen är det sammanlagt fem 


elever som har sökt enligt följande: 1:a hand (2), 2:a hand (2), 3:e hand (1).  


Det behöver starta minst tio elever för att programmet ska bära sig ekonomiskt från första 


året. Av sökningstalen ovan är det efter första ansökningsomgången rimligt att anta att minst 


fem elever kommer att börja i programmet ht 2024.  


Mellan 2021 och 2023 har det varit tre Tranemo-elever som valt detta program i Borås varje 


år. När programmet har startat på Tranemo gymnasieskola och hunnit bli känt bland våra 


och Svenljungas högstadieelever samt inom det lokala näringslivet är det rimligt att tro att 


minst fem elever kommer att söka varje år. Gymnasiechefen har under våren arbetat med att 


etablera företagskontakter för arbetsplatsförlagt lärande (APL praktik) och fadderföretag. 


Med andra ord är förvaltningens bedömning att Tranemo gymnasieskola om en treårsperiod 


kommer att ha minst 15 elever inskrivna i programmet Försäljning och service. Under dessa 


förutsättningar beräknas det att programmet ekonomiskt kommer att bli självbärande senast 


efter två år. 


Mot denna bakgrund ämnar förvaltningen föreslå Kommunstyrelsen att godkänna denna 


komplettering med analys på elevunderlag för en treårsperiod, för att säkerställa behovet av 


programmet Försäljning och service. 
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Ekonomisk påverkan 


Det behöver starta minst tio elever för att programmet ska bära sig ekonomiskt från första 


året. Av sökningstalen ovan efter första ansökningsomgången är det rimligt att anta att minst 


fem elever kommer att börja i programmet ht 2024. Det är utifrån statistik från föregående år 


också rimligt att tro att minst fem elever kommer att starta i programmet varje år framåt.  


Med andra ord är förvaltningens bedömning att Tranemo gymnasieskola om en treårsperiod 


kommer att ha minst 15 elever inskrivna i programmet Försäljning och service. Under dessa 


förutsättningar beräknas det att programmet ekonomiskt kommer att bli självbärande senast 


efter två år. Eventuellt underskott förstå året löses inom befintlig ram. 


Barnkonventionen  


Den barnrättsanalys som har gjorts i denna fråga tar sitt avstamp i följande artiklar ur 


Barnkonventionen: 


• Artikel 3: I alla åtgärder som rör barn ska man i första hand beakta vad som bedöms 


vara barnets bästa. 


• Artikel 6: Alla barn har rätt till liv och utveckling. 


Tranemo gymnasieskola har idag åtta nationella program samt IM (Individuella 


Programmet). För att attrahera nya målgrupper av elever behöver vi öka antalet program. 


Gymnasieskolan har idag fyra yrkesprogram där tre av dessa mestadels väljs av pojkar. För 


att komplettera vårt utbud vill förvaltningen starta Försäljnings- och Serviceprogrammet.  


Förutsättningarna för våra ungdomar att få en fortsatt trygg, lugn och förutsägbar uppväxt 


bedöms som goda om de går sin utbildning på Tranemo gymnasieskola.  


Jämställdhetsperspektiv 


Konsekvenserna av att tillskapa Försäljnings- och Serviceprogrammet på Tranemo 


gymnasieskola kan, ur ett jämställdhets- och rättighetsperspektiv, sammanfattas som följer. 


Analysen har speglats mot Tranemo kommuns nuvarande mål utefter CEMR-deklarationen, 


antagen KF 2012-05-28: 


1. Hälsopåverkan för såväl kvinnor och män, pojkar och flickor 


2. Barn och ungas uppväxt 


3. Kommunen som tjänsteleverantör 


4. Samverkan mellan kommunens alla aktörer 


5. Jämställd arbetsgivare 


6. Demokrati och förvaltning 


 


Lå 22-23 utgör flickorna enbart 38% av de elever som går på Tranemo gymnasieskola. Det 


programutbud som idag finns på Tranemo gymnasieskola kan anses vara en bra blandning 
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av högskoleförberedande- och yrkesutbildningar (4/4). Gymnasieskolan har idag fyra 


yrkesprogram där tre av dessa mestadels väljs av pojkar.  


 


För att attrahera alla elever oavsett kön samt komplettera gymnasieskolans utbud vill 


förvaltningen starta Försäljnings- och Serviceprogrammet höstterminen 2024. Att införa 


Försäljnings- och Serviceprogrammet kan därför ses som positivt för flickor och pojkar, 


särskilt med hänsyn tagen till mål 1, 2, 3, 4 och 5 i CEMR-deklarationen.  


Beslutsunderlag 


LU §24, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse 2024-04-26 


KS §136 Start av nytt program på Tranemo gymnasieskola - Försäljnings- och 


Serviceprogrammet 


Beslutet skickas till 


Lärandesektionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 112 Skolskjutsreglemente KS/2023:435 


Kommunstyrelsens förslag 


• Antar reglemente för skolskjuts och andra elevresor i grundskolan enligt bilaga 1. 


• Det nya reglementet träder i kraft inför HT -25. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Beslut om skolskjutsreglementet behöver fattas för att innehållet i reglerna ska kunna ligga 


till grund för en ny upphandling av skolskjutsentreprenör. 


Ärendet 


Kommunstyrelsen gav 2023-03-30, § 46, förvaltningen i uppdrag att ta fram förslag på 


förändringar i skolskjutsreglementet. 


Tidplanen för upphandlingsprocessen anger att beslut om reglementet behöver fattas senast 


i juni 2024. 


Förvaltningen har reviderat reglementet för skolskjuts och andra resor inom grundskolan 


(bil 1). Ambitionen har varit att göra reglerna tydliga och överskådliga. Ett större arbete har 


därför gjorts med att omarbeta texten i nuvarande skolskjutsregler (bil 2), men 


innehållsmässigt är det få förändringar. Förvaltningen föreslår t.ex. inga förändringar 


gällande avståndsgränser.  


Skolskjutsregler togs upp på KS 2024-03-28. 


KS beslut blev att ärendet återremitteras till Lärandeutskottet för ytterligare beredning om 


”resa i mån om plats” och ”väntetid - maxtid per dygn”. 


Beredning av ” i mån av plats” 


I samråd med Lärandeutskottet konstaterades det att det måste finnas en pragmatik i att lösa 


skolskjutsen och att detta handlar om elever i åk 7 – 9, där det går att anordna skolskjutsen 


på olika sätt, men där det endast i reglerna uttrycks ”i första hand med linjetrafik”. 


Därför kompletteras skolskjutsreglerna under avsnitt 4.2 Färdmedel med: 


En elev i åk 7-9 kan exempelvis få skolskjuts med upphandlad skolbuss istället för linjetrafik då sådan 


finns. 


I och med detta omhändertas det önskemål som man ville tillgodose genom att bibehålla 


skrivningen ”I mån av plats”. 


Med ovan redovisade tillägg kvarstår i övrigt förslaget till skolskjutsregler vilka bifogas i 


bilaga 1. 
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Beredning av väntetider 


Efter samråd med LU konstateras att utskottet anser formuleringen om ”väntetid - maxtid per 


dygn” utredd och förvaltningens förslag kvarstår. 


Förtydligande av förändringarna 


Önskemål har uttryckts om att förändringarna från nuvarande skolskjutsregler tydliggörs 


ytterligare i bilaga 2. I bilagan har nu all text som är förändrad gulmarkerats och bibehållen 


text är grönmarkerad. 


Barnkonventionen  


Förvaltningen bedömer inte att förslaget till nytt skolskjutsreglemente har någon negativ 


inverkan ur ett barnrättsperspektiv. Reglementet ska säkerställa att kommunen tillgodoser 


elevers rätt till skolskjuts enligt gällande lagstiftning och rådande rättspraxis. 


Ekonomisk påverkan 


Förslaget bedöms inte ha någon direkt ekonomisk påverkan. Att reglerna är tydliga är av 


största vikt vid kommande upphandling om skolskjuts. 


Jämställdhetsperspektiv 


Konsekvenserna av att tillämpa det nya reglementet kring skolskjuts och andra elevresor i 


grundskolan, ur ett jämställdhets- och rättighetsperspektiv, sammanfattas som följer. 


Analysen har speglats mot Tranemo kommuns nuvarande mål utefter CEMR-deklarationen, 


antagen KF 2012-05-28:  


 


1. Hälsopåverkan för såväl kvinnor och män, pojkar och flickor  


2. Barn och ungas uppväxt  


3. Kommunen som tjänsteleverantör  


4. Samverkan mellan kommunens alla aktörer  


5. Jämställd arbetsgivare  


6. Demokrati och förvaltning  


 


Det nya reglementet innehåller inga signifikanta förändringar vare sig till innehåll eller 


tillämpning. Möjligheten för icke skolskjutsberättigade elever till resa i mån av plats slopas i 


det nya reglementet, som förvaltningen bedömer styrker samtliga mål i CEMR-


deklarationen, i synnerhet mål 2, 3 och 6.  


Beslutsunderlag 


LU §23, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse 2024-04-17 


Bilaga 1 ver 2 Förslag till nytt Reglemente för skolskjuts och andra elevresor i grundskolan 


Bilaga 2 ver 2 Tidigare skolskjutsregler 
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Bilaga 3: Exempel på effekter av Resa i mån av plats 


LU § 11 Skolskjutsreglemente 


Kommunstyrelsens beslut KS/2023:435 2024-03-28, §45 


Lärandeutskottets beslut KS/2023:435 2024-04-18 §17 


Beslutet skickas till 


Lärandesektionen 


Författningssamlingen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 113 Upphandling av skolskjuts och färdtjänst KS/2024:210 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Ger förvaltningen i uppdrag att göra separata upphandlingar av skolskjuts och 


samhällsbetalda resor. 


• En leverantör har möjlighet att vinna alla delar av upphandlingen. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Nuvarande skolskutsavtal, som också inbegriper samhällsbetalda resor, löper ut 2026-07-31. 


En ny upphandling behöver genomföras, som förvaltningen avser att göra separat för 


skolskjuts och de samhällsbetalda resorna. 


Sammanfattning av ärendet 


Tranemo kommun ska inom kort upphandla skolskjuts och samhällsbetalda resor eftersom 


nuvarande avtal löper ut 2026-07-31. Beslut ska fattas om upphandlingen ska omfatta 


skolskjuts och samhällsbetalda resor som en, två eller flera delar. I det fall beslut tas om att 


upphandlingen ska bestå av flera delar, ska kommunen även ta ställningen till om en 


leverantör kan vinna samtliga delarna eller om krav ska ställas på att anta olika leverantörer. 


Ärendet 


Tranemo kommun har idag avtal för skolskjuts och samhällsbetalda resor som löper ut 2026-


07-31. Avtalet omfattar turbunden skolskjuts med större fordon och samhällsbetalda resor 


med mindre fordon. Samhällsbetalda resor med mindre fordon omfattar färdtjänst, 


specialskjuts, skolskjuts och ett fåtal riksfärdtjänster.  


Beslut ska tas i kommunledningen och kommunstyrelsen om hur skolskjuts och 


samhällsbetalda resor ska upphandlas. Ska upphandlingen omfatta en del där skolskjuts och 


samhällsbetalda resor tillhandahålls av en leverantör? Eller ska upphandlingen omfatta två 


eller flera delar? Nedan följer de olika alternativen med dess fördelar respektive nackdelar. 


Gemensamt – upphandlingen består av en del 


De två delarna upphandlas gemensamt vilket här innebär att en leverantör ska kunna 


tillhandahålla både skolskjuts samt mindre fordon för de samhällsbetalda resorna. Avtalet 


som är gällande för Tranemo kommun idag är upphandlat på detta vis. 


Fördelen är att kommunen endast behöver ha kontakt med en leverantör vilket underlättar 


vid kommunikation och administration. Ytterligare en fördel är att det inte blir så sårbart 


eftersom det finns fler chaufförer och fler fordon som går att utnyttja till både skolskjuts och 


samhällsbetalda resor. Det finns fördelar med att kunna utnyttja mindre fordon även inom 


skolskjuts för de elever med speciella behov och motsvarande större fordon för 


samhällsbetalda resor vid tex samordnade resor till daglig verksamhet.  
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Nackdelen är att mindre aktörer på marknaden inte har möjlighet att lämna anbud i 


upphandlingen. Om en leverantör antas måste leverantören ha kapacitet att tillhandahålla 


fordon och personal som täcker kommunens behov av både skolskjuts samt mindre fordon 


för de samhällsbetalda resorna. 


Enligt lagen om offentlig upphandling uppmuntras upphandlande myndigheter att dela 


kontrakt i separata delar. I det fall en upphandlande myndighet väljer att inte dela kontrakt 


ska detta motiveras och skälen ska anges i upphandlingsdokumenten. Anledningen till att 


kontrakt bör delas upp är att ge mindre aktörer möjlighet att lämna anbud mot offentlig 


verksamhet.  


En annan nackdel är att om upphandlingen blir överprövad kommer avtal inte kunna 


tecknas. 


Separat – upphandlingen består av två eller flera delar 


Upphandlingen skulle kunna delas upp i två delar där en leverantör tillhandahåller 


skolskjuts och en leverantör tillhandahåller mindre fordon för de samhällsbetalda resorna. 


Om kommunen önskar kan även de två delarna delas upp för att ytterligare öka 


konkurrensen på marknaden. Exempelvis skulle skolskjutsen kunna delas upp i en del med 


små fordon så som taxi och en del med större fordon så som bussar. Önskas ytterligare delar 


kan en geografisk uppdelning vara ett alternativ. 


Fördelen är att mindre aktörer har möjlighet att lämna anbud genom att välja en del av 


upphandlingen. Omfattningen blir på så vis inte lika stor och möjligen mer hanterbar för en 


mindre aktör. Ökar konkurrensen är fler med och tävlar om affären, vilket generellt brukar 


leda till lägre priser. 


I det fall upphandlingen blir överprövad finns även chans att avtal ändå kan tecknas i någon 


av delarna. Det beror självklart på skälen till överprövningen, men rör överprövningen 


enbart en viss del av upphandlingen kan avtal tecknas i de delar överprövningen inte berör.  


Under avtalstiden är det normalt att leverantören har rätt att indexjustera lämnade priser. 


Inom branschen finns rekommendation om prisjustering för skolskjuts med buss respektive 


för serviceresor. Rekommenderade indexregleringar består av indexkorgar för respektive 


område. Indexkorgarna är snarlika, men skillnader finns. Oavsett om kommunen väljer att 


dela upp upphandlingen i delar eller inte, bör priserna justeras på olika vis. 


Nackdelen är att kommunen behöver ha kontakt med två eller flera leverantörer och 


administrationen som följer av detta. 


Säkerställa att det blir två eller flera leverantörer 


Delas upphandlingen upp i två eller flera delar har kommunen ytterligare ett val att göra. 


Upphandlande myndighet kan i upphandlingen välja att begränsa leverantörernas möjlighet 


att vinna flera delar genom att ange det i upphandlingsdokumenten. På så vis säkerställs att 


olika leverantörer kommer att antas i upphandlingen. En för respektive del. Anges inget om 


detta i upphandlingsdokumenten skulle det kunna resultera i att en och samma leverantör 


har lämnat det bästa anbudet i respektive del. Det blir då en leverantör trots att 


upphandlingen var uppdelad i separata delar 


Hur väljer andra kommuner att upphandla? 
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Marks kommun 


Marks kommun har upphandlat Skolskjuts och övrig persontransport där en del omfattar 


turbundna planerade elevtransporter (delområde 1) och en del omfattar övriga 


persontransporter (delområde 2) som täcker behovet av busstransporter så som utflykter och 


övriga dagsturer inom den kommunala verksamheten, utflykter för barn och ungdomar som 


inte ingår i avtal för skolskjuts samt personals behov av transporter för t.ex. konferenser. 


Delområde 1 var i sin tur uppdelat i 5 delar. 4 geografiska områden plus 1 område för 


anpassad grundskola/gymnasieskola med hela kommunen som upptagningsområde.  


Marks kommun har även en leverantör för samhällsbetalda resor såsom färdtjänst. Det 


avtalet innefattar även arbetsresor, omsorgsresor, dagvårdsresor och personalresor. 


Gislaveds kommun 


Gislaveds kommun har upphandlat en leverantör för skolskjuts inklusive särskoleskjutsar 


samt övriga persontransporttjänster så som resor för olika kommunala enheter, 


konferensresor, skolresor.  


Gislaveds kommun ansvarar inte för färdtjänst och har därför inget avtal för detta. 


Ulricehamns kommun 


Ulricehamns kommun upphandlar en leverantör för skolskjuts. Uppdraget omfattar 


elevtransport från elevens hem eller en plats i närheten (hållplats), till och från skolan samt 


till och från hållplats/bytespunkt för kollektivtrafik. Elevtransport består av resor för elever i 


grundskolan, anpassad skola och gymnasieskolan. 


Ulricehamns kommun har även upphandlat en leverantör för färdtjänst, riksfärdtjänst och 


arbetsresor. 


Svenljunga kommun 


Svenljunga kommun har upphandlat en leverantör för skolskjutstransporter med buss och 


taxi för elever inom grundskolan, förskoleklass, grundsärskolan och gymnasiesärskola och 


en leverantör för samhällsbetalda resor. 


I omvärldsanalysen framkom det att Marks kommun väljer att ingå i ett samarbete med 


Borås stad inför nästa upphandling av samhällsbetalda resor bland annat med anledning av 


att deras kundnöjdhet inte varit tillfredsställande med entreprenören Västtrafik. Anledning 


till missnöjet har varit långa väntetider då västtrafiks entreprenörer ofta inte är så stationära 


och att de därför försöker få med sig så många resenärer som möjligt i bilarna så kallade 


uppsamlingsresor eftersom avstånden blir långa i en kommun som ligger långt ut i regionen.  


Västtrafik sätter egenavgiften och taxan räknas i minuter och inte i km. som den görs i 


dagsläget. 


I Ulricehamns kommun är det heller inte aktuellt att använda sig av Västtrafik med bland 


annat anledningen att de också är en kommun i utkanten av regionen. Ulricehamns kommun 


har inför nästa upphandlingsperiod valt att köpa in sig i ett samarbete med Borås stad med 


anledning av att det vid senaste upphandlingen blev en lång och utdragen process med ett 


antal överklaganden. 
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Barnkonventionen  


Upphandlingen omfattar skolskjuts och färdtjänst vilket i sig har en direkt påverkan på barn 


där barnens bästa kommer att beaktas i kravställan mot leverantör. Barn påverkas positivt av 


att vi i dennas fas tar ställning till att även mindre fordon finns att tillgå för skolskjuts för att 


kunna uppfylla allas behov. 


Ekonomisk påverkan 


Genom detta beslut beräknas fler leverantörer ges möjlighet att lämna anbud på kommande 


upphandling, vilket generellt sett brukar leda till lägre priser. 


Jämställdhetsperspektiv 


Konsekvenserna av att genomföra en ny upphandling av skolskjuts och samhällsbetalda 


resor kan ur ett jämställdhets- och rättighetsperspektiv, sammanfattas som följer. Analysen 


har speglats mot Tranemo kommuns nuvarande mål utefter CEMR-deklarationen, antagen 


KF 2012-05-28:  


 


1. Hälsopåverkan för såväl kvinnor och män, pojkar och flickor  


2. Barn och ungas uppväxt  


3. Kommunen som tjänsteleverantör  


4. Samverkan mellan kommunens alla aktörer  


5. Jämställd arbetsgivare  


6. Demokrati och förvaltning  


 


Upphandlingen i sig bedöms ha en direkt påverkan på samtliga mål i CEMR-deklarationen, i 


synnerhet mål 1, 2, 3, 4 och 6, där kommuninvånarnas bästa kommer att beaktas i kravställan 


mot leverantör. 


Beslutsunderlag 


AU §61, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse 2024-04-15 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Ekonomifunktionen  


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 114 Arrendeavtal Glidarspår Hagatorpet KS/2024:93 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Att ingå ett nyttjanderättsavtal om 20 år med Tranemo IF Skidklubb gällande ett nytt 


glidarspår. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Nyttjanderättshavaren avser att utöka sitt skidspår med ytterligare ett glidarspår, se bilaga 1. 


Det är Tranemo IF Skidklubb som ansvarar för anläggningen som ligger strax söder om 


Tranemo vid väg 1578. 


 


Tranemo IF Skidklubb står nu inför en stor investering där man ska bygga ett nytt 


glidarspår. Utöver glidarspåret kommer även vatten, el och belysning att dras längst med 


sträckan. Glidarspåret kommer vara ett flackt spår med fokus på såväl de yngsta som äldsta. 


Glidarspåret förväntas vara ca 400m varav halva sträckan är på kommunens mark. 


 


Skidklubben önskar den långa nyttjanderättstiden då anläggningen som byggs förväntas 


hålla i 20år. Skidklubben har förmånliga priser för barn och ungdomar vilket bidrar till 


Tranemo kommuns folkhälsa och viljan att motionera. 


Barnkonventionen 


Om detta avtal ingås förbättras möjligheterna för barn och unga att motionera och få en mer 


aktiv vardag. Barn och unga får åka kostnadsfritt upp till 16år vilket även bidrar till ett mer 


inkluderande samhälle. Skidklubben lånar ut utrustning till barn och unga och tillåter 


skolor/skolklasser att prova på skidåkning kostnadsfritt.  


Ekonomisk påverkan 


Nyttjanderättsavtalet kommer inte ha någon ekonomisk påverkan. Avtalet är kostnadsfritt 


för att möjliggöra det generösa upplägget som Tranemo IF Skidklubb har gentemot barn och 


unga. Kommunen kommer inte få en intäkt utan värdet blir en attraktivare kommun med ett 


bättre socialt och hälsosamt utbud. 


Jämställdhetsperspektiv 


Nyttjanderättsavtalet kommer inte ha någon negativ inverkan på ett 


jämställdhetsperspektiv. Glidarspåret kommer vara tillgänglig för allmänheten där alla har 


samma möjligheter att nyttja anläggningen. 







  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Kommunstyrelsen 


2024-06-13 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 28 


 


Beslutsunderlag 


AU §56, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse 2024-04-30 


Bilaga 1: Sträcka för glidarspår 


Nyttjanderättsavtal Glidarspår 


Föredragning och debatt 


Mark- och exploateringsingenjör Olle Ekberg föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 115 Remiss för kommunens tillstyrkande av anläggning för 


vindkraft 551-13694-2024 KS/2024:218 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Beslutar att avstyrka tillstånd och svara enligt remissvar. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Vägledning för beslut finns i kommunens gällande Vindbruksplan, beslut KS/2023:266 - 


Revidering av vindbruksplan 2023 och underlag till ny översiktsplan. 


Ärendet 


Länsstyrelsen önskar svar på om kommunen enligt 16 kap 4 § miljöbalken (s.k. kommunalt 


veto) tillstyrker att tillstånd ges för etablering av fyra vindkraftverk på Ommaberget, norr om 


Dalstorp. 


Zephyr Renewable AB meddelade 2022 att de planerade att söka tillstånd för en vindkraftpark 


på området Ommaberget, ca 4,5 km norr om Dalstorp. Då planerades det för 7 stycken verk. I 


ansökan har det ändrats och tillstånd sökes för 4 stycken verk. Höjden på verken i ansökan 


ska vara högst 250 meter med en rotordiameter på 160-200 meter. 


I gällande Vindbruksplan (antagen 2013) pekas området ut som lämpligt för vidare 


undersökning av vindkraftspark. Sedan dess har ett arbete med en ny översiktsplan påbörjats 


och nästan färdigställts. Under detta arbete kom frågan om vindkraft upp igen och ett nytt 


beslut togs. 2023-06-15 tog kommunfullmäktige (§ 96) ett beslut (KS/2023:266) att revidera 


vindbruksplanen och ta bort gällande område som lämpligt.  


Både gällande vindbruksplan och reviderad vindbruksplan trycker på vikten av att inte 


påtagligt skada landskapsbilden runt Komosse. Bilagan ’Synbarhets-analys’ visar på att stora 


delar av Komosse kommer att påverkas och från stora områden kommer samtliga verk att 


synas. 


Tranemo kommun avstyrker därmed ansökan. 


Barnkonventionen  


Beslutet har ingen påverkan ur ett barnrättsligt perspektiv. 


Ekonomisk påverkan 


Beslutet har ingen påverkan ur ett ekonomiskt perspektiv. 


Jämställdhetsperspektiv 


Enligt Skogsstyrelsen är 61% av skogsägare i Sverige män och 39% är kvinnor. Enligt 


Lantmäteriet äger män 47% av den totala markarealen i Sverige, medan kvinnor äger 14%. Vid 
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arrendering av mark, i samband med etablering av vindkraftsparker, gynnas män ekonomiskt 


i större utsträckning än kvinnor. 


Beslutet att avstyrka tillståndet har ingen påverkan ur ett jämställdhets-perspektiv. 


Beslutsunderlag 


AU §53, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse 2024-05-06 


Remissvar för tillstånd av anläggning för vindkraft, gällande vindkraftpark Ommaberget 


13694-2024-2 Ansökan huvudinlaga 


13694-2024-11 Bilaga D9 Synbarhetsanalys 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Länsstyrelsen i Västra Götalands län, Miljöprövningsdelegationen, 


vastragotaland@lansstyrelsen.se (Märk: 551-13694-2024) 


Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Remissvar för tillstånd av anläggning för vindkraft, gällande vindkraftpark Ommaberget 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 116 Medborgarförslag om att bevara och renovera utomhuspoolen i 


Grimsås KS/2023:113 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Antar medborgarförslaget. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Sammanfattning av ärendet 


Patricia Vanhanen har 2023-02-17 lämnat ett medborgarförslag om att bevara och renovera 


utomhuspoolen i Grimsås. Förslagsställaren föreslår att renovering av Grimsåspoolen ska 


läggas in i kommunens investeringsbudget. 


Förvaltningens förslag är att medborgarförslaget antas men att åtgärderna gällande 


renoveringen prioriteras för att rymmas inom föreslagen investeringsbudget. 


Kostnadsberäkningen för renoveringen är på ca 9–10 miljoner kronor, avsatta medel i 


investeringsbudgeten är 7 miljoner kronor.  


Ärendet 


Patricia Vanhanen har 2023-02-17 lämnat ett medborgarförslag om att bevara och renovera 


utomhuspoolen i Grimsås. Förslagsställaren skriver: 


”Grimsåspoolen är en unik plats och den enda utomhuspoolen som finns i Tranemo 


kommun! Varje år erbjuder man barn från 5 år och uppåt simskola, man erbjuder alla 


invånare motionssim, skolbarnen i Grimsås får simträning, man erbjuder alla invånare ett 


fantastiskt utflyktsmål under sommarperioden och man erbjuder ungdomar sommarjobb. 


Grimsåspoolen är ett välbesökt utflyktsmål på sommaren och varje år besöks den av cirka 


1500 invånare från olika delar av kommunen. Vår kommun pratar om en "attraktiv 


kommun" där man vill locka hit invånare. Vill man ha inflyttning måste man erbjuda olika 


slags aktiviteter. Poolen är en fin mötesplats där man kan träffas och umgås i olika åldrar. 


Den erbjuder även familjer som inte har möjlighet att resa i väg en rolig och aktiv 


sommarsemester. Underhållet av poolen har varit eftersatt i många år och vi står nu inför en 


omfattande renovering”.  


 


Därför föreslår Patricia Vanhanen att renovering av grimsåspoolen ska läggas in  


i kommunens investeringsbudget. 


Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren genom ett möte 4 april 2023 och via flera 


telefonsamtal under våren och sommaren för att ge förslagsställaren tillfälle att utveckla sitt 


förslag och diskutera underhållet och driften av poolen. 
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Kommunen äger poolen och överenskommelsen har varit att kommunen ansvarar för driften 


och bassängföreningen i Grimsås ansvarar för verksamheten och håller öppet 10 veckor varje 


sommar. 


 


Förutom utomhuspoolen i Grimsås finns simhallen i Tranemo med både stor och liten 


bassäng inomhus som används åter runt. Nyligen renoverades stora bassängen och under 


2024 planeras den lilla bassängen att renoveras. Simhallen är öppen för allmänheten under 


vissa tider, främst på eftermiddagar och kvällar på vardagar, lördagar och hela dagar under 


flera skollov. Med jämna mellanrum hålls det simskola både för yngre barn och för vuxna 


och under terminstid bedrivs simundervisning för skolelever från kommunens samtliga 


skolor. 


  


Förvaltningens förslag är att medborgarförslaget antas men att man vid renoveringen 


behöver prioritera vilka åtgärder som ska genomföras. 


Den tekniska utrustningen måste bytas ut helt och hållet. Den är gammal och föråldrad, det 


finns inte reservdelar att tillgå. Arbetsmiljön i teknikrummet är inte förenlig med nutidens 


arbetsmiljökrav. Själva bassängen måste totalrenoveras, poolkanterna är trasiga, bassängen 


läcker och säkerhetsskyddet/poolöverdraget är trasigt och uttjänt. Förvaltningen kan 


dessutom inte garantera vattenkvalitén med den befintliga tekniken.  


 
Kalkyl och åtgärder 


Efter att under en tid undersökt lämpligaste sättet att få en drift och funktionssäker bassäng 


både ur ett badgästperspektiv och ett arbetsmiljöperspektiv är åtgärdsförslaget enligt 


följande om man väljer att renovera bassängen.  


 


• Ny reningsanläggning som följer dagens krav 


• Ny liner (duk på väggar och golv), här finns en risk att befintlig klinker har släppt 


från betongen bakom befintlig duk. 


• Ny HK-ramp vid låg delen av poolen (Tillgänglighet) 


• Nytt poolskydd 


• Ny marktäckning runt poolen ca 3 meter från bassängkant 


• Ombyggnad och takhöjning av befintligt drift/teknik rum 


• Rivning av befintlig utjämningstank i maskinrum 


• Erforderliga grävning och byggnadsarbeten 


• Oförutsett 


• Projektering, upphandling 


 


Beräknad kostnad ca 9–10 mkr 


Barnkonventionen  


Att bevara poolen har en positiv inverkan ur ett barnrättsperspektiv.  
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Jämställdhetsperspektivet 


Detta ärende påverkar alla i lika stor utsträckning utifrån jämställdhetsperspektive 


Ekonomisk påverkan 


Förvaltningen har beräknat att kostnaden för en totalrenovering skulle uppgå till ca 9–10 


miljoner kronor.  


Beräknad kostnad bygger på identifierade renoveringsbehov. Investeringsbudgeten för 


bassängen är 7 mnkr därför kommer en prioritering av behovet att behövas göras i samband 


med renoveringen. 


Beslutsunderlag 


AU §57, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelsen 2024-04-17 


Medborgarförslag om att bevara och renovera utomhuspoolen i Grimsås 


Beslutet skickas till 


Patricia Vanhanen 


Samhällssektionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunfullmäktige 
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§ 117 Förnyad rekommendation till kommunerna om gemensam 


finansiering av stöd för en kunskapsbaserad socialtjänst och 


kommunal hälso- och sjukvård - SKR KS/2024:66 


Kommunstyrelsens beslut 


• Antar förnyad rekommendationen om gemensam finansiering av stöd för en 
kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård.  
 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Att vara med och finansiera stöd för en kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- 


och sjukvård bedöms vara positivt för kommunens verksamheter inom området. Nationell 


samordning av viktig kunskap i förhållande till de lagkrav som finns underlättar för 


kommunerna att svara upp mot lagkraven på ett mer enhetligt sätt och möta brukarnas 


behov evidensbaserat samt adekvat.  


Sammanfattning av ärendet 


SKR arbetar på kommunernas uppdrag med att nationellt samla stöd för en 


kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård. Målet är att uppnå ett 


bättre resultat för de invånare som är i behov av samhällets stöd. Med gemensamma 


långsiktiga resurser blir arbetet mer samlat, effektivt och finansiellt och organisatoriskt 


stabilt över tid än om 290 kommuner arbetar var för sig.  


Den gemensamma finansieringen för en kunskapsbaserad socialtjänst är en långsiktig 


förutsättning för att ställa om socialtjänstens verksamheter i linje med ny lagstiftning. Det 


innebär att ta stöd i bästa tillgängliga kunskap, uppföljning, jämförelse och analys. 


Rekommendationen för gemensam finansiering gäller för åren 2025 – 2028. Finansieringen 


gäller att årligen, till SKR, gemensamt med resterande kommuner tilläggsfinansiera 19,5 mkr 


(dvs max 1,95 kr per invånare. 


Ärendet 


SKR arbetar sedan 2020 på kommunernas uppdrag och inom ramen för en rekommendation 


om: Gemensam finansiering för en långsiktig kunskapsstyrning inom socialtjänstens 


verksamheter för att stödja utvecklingen av en kunskapsbaserad socialtjänst. Socialtjänsten 


och den kommunala hälso- och sjukvården står inför komplexa utmaningar. Att samarbeta 


nationellt är ett sätt att möta dessa utmaningar. Att nationellt samla stöd för en 


kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård handlar om att effektivisera 


och rationalisera för att undvika dubbelarbete och öka chanserna för att rikta resurserna rätt. 


Målet är att uppnå ett bättre resultat för de invånare som är i behov av samhällets stöd. 
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Bakgrunden till rekommendationen är att flera av de statsbidrag som tidigare riktades till 


dessa områden avslutades och omvandlades till generella statsbidrag. De tjänster och stöd 


som ingår i rekommendationen har inte heller tidigare finansierats inom ramen för SKR:s 


ordinarie medlemsavgift. Med gemensamma långsiktiga resurser får socialtjänsten ut mer av 


kunskapsutveckling och kunskapsstyrning.  


Arbetet inom den gemensamma rekommendationen bidrar till en kunskapsbaserad 


socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård genom att ge förutsättningar för:  


• Möjlighet att följa upp kvalitet och resultat samt att analysera dessa – genom 


kvalitetsregister, brukarundersökningar och stöd för individbaserad systematisk 


uppföljning. 


• Brukarinflytande genom brukarundersökningar.  


• Stöd till analys och verksamhetsutveckling utifrån den kunskap som genereras av 


ovanstående.  


• Prioritering och medverkan i framtagande av olika kunskapsstöd – för att dessa ska 


anpassas efter de faktiska behoven.  


• Nationell samordning för att säkra det kommunala inflytandet över nationella 


utvecklingsarbeten. 


 


De tjänster som ingår i tilläggsfinansieringen är: 


 


• Tillgång till kvalitetsregistren Senior alert, BPSD-registret, Svenska palliativregistret, 


Rikssår, SweDem. 


• Utveckling och upphandling av nationella brukarundersökningar inom individ- och 


familjeomsorg och funktionshinderområdet. 


• Tillgång till stöd för individbaserad systematisk uppföljning. 


• Stöd för kommuners medverkan i Nationellt system för kunskapsstyrning hälso- och 


sjukvård. 


• Nationell samordning för gemensam utveckling av kommunernas 


kunskapsstyrningssystem. 


 


Omsorgsektionen instämmer i SKR:s slutsatser och ställer sig bakom denna 


rekommendation.  


Barnkonventionen  


Genom att gemensamt finansiera, utveckla och etablera ett långsiktigt och hållbart stöd för 


kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård ges viktiga förutsättningar 


för att arbeta evidensbaserat inom områdena uppföljning och nationell samordning. Det i sin 


tur är positivt ur ett barnrättsperspektiv då stödet som ges till barn och unga blir än mer 


evidensbaserat. Detta i enlighet med artiklarna 2, 3, 6 och 12.  
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Ekonomisk påverkan 


Under åren 2025 – 2028 årligen, till SKR, gemensamt med resterande kommuner 


tilläggsfinansiera 19,5 mkr (dvs max 1,95 kr per invånare). Kostnaden fördelas per kommun 


utifrån beräkningsmodellen för SKR:s medlemsavgift vilken baseras på befolkningen i 


respektive kommun. 


Jämställdhetsperspektiv 


Nationella insatser utgår ifrån områden där det finns gemensamma utmaningar och där det 


bedöms troligt att gemensamma insatser effektivare kan bidra till målet om en jämlik och 


evidensbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård. Finansieringen av 


gemensamt stöd för kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård ligger i 


linje med flera av Tranemo kommuns jämställdhetsmål. Bl.a. att varje sektion ska agera för 


att garantera likvärdig behandling, oavsett kön och att alla anställda i Tranemo kommun ska 


bidra till en jämställd verksamhet.  


Beslutsunderlag 


OU §32, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse KS/2024:66 


Meddelande från SKR om Förnyad rekommendation till kommunerna om gemensam 


finansiering av stöd för en kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård 


Beslutet skickas till 


Omsorgssektionen 


Ekonomifunktionen 


registrator@skr.se med hänvisning till ärendenummer SKR2024/00089 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen  


Status  


Avslutat 


 
  



mailto:registrator@skr.se
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§ 118 Motion om utredning av sjukfrånvaro inom omsorgssektionen 


(SD) KS/2022:514 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Motionen anses besvarad. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Omsorgssektionen har ett pågående arbete med att följa upp och utreda orsaker till 


sjukfrånvaro. Både på individ- och gruppnivå. Insatser tillsätts vid behov.  


Sammanfattning av ärendet 


Wajdi-Louis Azouri, Sverigedemokraterna lämnade en motion där det önskades en 


utredning för att kartlägga orsaken till hög sjukfrånvaro inom omsorgen under 2022. Under 


2022 hade omsorgssektionen en sjukfrånvaro på 9,34%, under 2023 sjönk den till 8,96%. 


Orsakerna till frånvaron 2022 var främst förkylningar, influensa och Covid-19. 


Verksamheterna såg allt fler orsaker till sjukfrånvaro som inte var arbetsrelaterade. Fler 


medarbetare upplevde psykisk ohälsa i någon grad. Det var svårt att påverka sjukfrånvaron 


inom sektionen utifrån att den till stor del påverkades av det allmänna smittläget i samhället. 


2023 sjönk sjukfrånvaron, orsakerna till frånvaron var dock nästan desamma. Insatser för att 


öka den sociala hållbarheten så som individuell hälsoprofilbedömning, gemensamma 


hälsofrämjande aktiviteter och utbildningar i medarbetarskap, självledarskap och ledarskap 


har genomförts. Omsorgssektionen fortsätter att följa sjukfrånvaron månad för månad och 


tillsätter vid behov insatser både individuellt och på gruppnivå.   


Ärendet 


Wajdi-Louis Azouri, Sverigedemokraterna har 2022-11-18 lämnat en motion angående den 


enligt förslagsställaren höga sjukfrånvaron inom omsorgssektionen. Sverigedemokraterna 


önskade att en utredning gjordes omgående för att kartlägga orsaken till ohälsan. Nedan var 


förslag på frågeställningar: 


-Är det underbemanningen som är orsaken?  


-Är det relationen inom/mellan olika grupper/chefer? 


-Är det flyt-tid som leder till ökad stress?  


-Är det brist på vikarier?  


-Är det brist på kunskapsnivå hos en del av personalen/chefer? 


Eller kan det finnas andra anledningar? 


Motionären uttryckte att Sverigedemokraterna inte kan tolerera att de anställda inom 


kommunen skall må dåligt utan att några åtgärder vidtas. 
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2022 hade omsorgssektionen en sjukfrånvaro på 9,34%. Under 2023 sjönk den till 8,96%. 


Jämfört med Svenljunga socialförvaltning som 2023 hade en sjukfrånvaro på 11,6%. 


 


Caroline Olsson, SKR skriver att sett till hela arbetsmarknaden är sjukfrånvaron som högst i 


kommuner och regioner. En förklaring är att 80 procent av välfärdens medarbetare är 


kvinnor, och att kvinnor av olika anledningar har högre sjukfrånvaro än män. Det här gäller 


på hela arbetsmarknaden och har en rad orsaker, men en viktig förklaringsfaktor är 


ojämställdhet generellt i samhället. Sjukfrånvaron gick ner 2023 i både kommuner och 


regioner jämfört med 2022. Minskningen gäller för både kvinnor och män, men kvinnors 


sjukfrånvaro är fortfarande betydligt högre än mäns.  


 


2022 


Sjukfrånvaron under årets första månader med omikron var höga och de sista månaderna av 


2022 ökade den igen pga. förkylningar, influensa och Covid-19. Året innebar stora 


utmaningar inom rekrytering och bemanning. Få sökande till tjänster oavsett funktion och 


kompetensen hos de sökande var lägre än tidigare. Svårigheter med att rekrytera nya 


medarbetare lämnade flera vakanta tjänster otillsatta. Under sommaren fick flera 


verksamheter arbeta under prioritetsordning och medarbetare arbetade extra pass för att 


verksamheten skulle säkerställa god vård och omsorg. Verksamheterna hade svårt att 


bemanna pga. sjukdom, anhörigas sjukdom, vård av barn eller att medarbetaren varit i 


hushållskarantän. Detsamma gällde de vikarier som fanns inom bemanningsenheten. Det 


var svårt att påverka sjukfrånvaron inom sektionen utifrån att den till stor del påverkades av 


det allmänna smittläget i samhället.  


Långtidssjukfrånvaron låg jämnt med föregående år och åren dessförinnan. Sektionen 


arbetade med rehabiliteringsåtgärder och anpassning av arbetsuppgifter för att underlätta 


för återgång i arbete. Verksamheterna såg allt fler orsaker till sjukfrånvaro som inte var 


arbetsrelaterade. Fler medarbetare upplevde psykisk ohälsa i någon grad. 


Med aktiviteter utöver det ordinarie systematiska arbetsmiljöarbetet ville sektionen bidra till 


en god hälsa på jobb och i privatliv. Sektionen startade upp arbete med social hållbarhet med 


föreläsningen "Aktivt medarbetarskap" med Anna Tufvesson för alla sektionens 


medarbetare. Följt av utbildningar i medarbetarskap, självledarskap och ledarskap.  


Alla medarbetare erbjöds att genomföra en individuell hälsoprofilbedömning av Avonova. 


Utifrån resultatet på gruppnivå genomfördes samtal i den egna arbetsgruppen och 


handlingsplaner med gemensamma hälsofrämjande aktiviteter togs fram.  


 


2023 


Sjukfrånvaron sjönk inom sektionen men det fanns fortfarande skillnader inom olika 


medarbetargrupper. De i vårdnära arbete hade en högre sjukfrånvaro än personal med 


administrativa uppgifter. Det skiljde sig även mellan kvinnor och män, där män var friskare. 
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Inom verkställighet arbetade enhetscheferna utifrån individuella orsaker i många ärenden av 


korttidsfrånvaro. Åtgärder var bl.a. viss omfördelning i anställningar samt införande av 


första dagsintyg. Det förekom som i övriga samhället periodvis hög korttidsfrånvaro på 


grund av virussjukdomar. Den långa frånvaron präglades av somatiska orsaker eller fysiska 


skador med efterföljande rehabilitering. Allt fler medarbetare hade en blandning av privata 


skäl och ökad psykisk ohälsa som orsak till återkommande frånvaro. 


Under året erhöll vård och omsorg statsbidrag som möjliggjorde en tillfällig utökning av 


grundbemanningen under höst/vinter 2023. Inköp gjordes till samtliga verksamheter, vilka 


bidrog till en god arbetsmiljö.  


Omsorgssektionen fortsätter att följa sjukfrånvaron månad för månad och tillsätter vid behov 


insatser både individuellt och på gruppnivå.  


Ekonomisk påverkan 


Ingen påverkan.  


Barnkonventionen  


Välmående föräldrar kan bättre stödja sina barns utveckling och tillse dess rättigheter utifrån 


barnkonventionens artiklar.   


Jämställdhetsperspektiv   


Sjukfrånvaron och dess orsaker ses regelbundet över för att kunna tillsätta ändamålsenliga 


åtgärder. När detta görs tittas även på skillnader när det gäller exempelvis kön.  


Beslutsunderlag 


OU §28, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse KS/2022:514 


Motion om utredning av sjukfrånvaro inom omsorgssektionen (SD) KS/2022:514 


Beslutet skickas till 


Wajdi-Louis Azouri, Sverigedemokraterna    


Omsorgssektionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunfullmäktige 
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§ 119 Motion om ökad kvalité för brukarna i hemtjänsten - Ellinor 


Liljegren Kalmar (M) KS/2023:384 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Motionen anses besvarad. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Frågan har setts över men ser ej ut att vara genomförbar i dagsläget.  


Sammanfattning av ärendet 


Förslagsställaren yrkar på att omsorgssektionen ser över möjligheten att städbolag eller 


liknande tar över städuppgifter och inköp från hemtjänstpersonal. Omsorgssektionen 


bedömer liksom förslagsställaren att det skulle vara en åtgärd som kan göra arbetet mer 


attraktivt och öka kvaliteten på det arbete som utförs. Undersökning pågår men i dagsläget 


ser det ut som om det ej är möjligt utifrån schemaläggning. Frågan är under utredning i 


verksamheten.  


Ärendet 


Ellinor Liljegren Kalmár, Moderata fullmäktigegruppen har 2023-10-09 lämnat en motion 


angående ökad kvalité för brukarna i hemtjänsten.  


Förslagsställaren yrkar på att omsorgssektionen ser över möjligheten att städbolag eller 


liknande tar över städuppgifter och inköp från hemtjänstpersonal. Detta utifrån 


hemtjänstpersonalens arbetsbelastning och svårigheter att rekrytera utbildad personal. 


Önskan är att hemtjänstpersonalen ska jobba med det som de är utbildade till, dvs. 


omvårdnad och omsorg. Förslagsställaren vill att personalen ska stanna kvar samt känna 


glädje och stolthet när de går till jobbet.   


Förvaltningen var i kontakt med Ellinor Liljegren Kalmár 2024-04-16 för att ge motionären 


tillfälle att utveckla sitt förslag. Ellinor hade inget att tillägga till förslaget.  


 


Omsorgsektionen har under senare delen av 2023 påbörjat ett arbete med att undersöka 


möjligheten att dela på serviceinsatser som städ och inköp och omvårdnadsinsatser. I syfte 


att frigöra tid för undersköterskor att utföra mer omvårdande arbete. Liksom 


förslagsställaren bedömer även sektionen att detta skulle kunna vara en åtgärd som kan göra 


arbetet mer attraktivt, medverka till att personal känner glädje, stolthet och vilja till att 


stanna samt öka kvaliteten på det arbete som utförs. Undersökning pågår, det ser dock ut 


som att det i dagsläget inte är genomförbart utifrån att få till en hållbar schemaläggning. 


Serviceinsatser och inköp läggs mellan morgon-, lunch- och kvällsbesök. Utan de insatserna 
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finns ej underlag till den mängd personal som behövs vid dagens ovan nämnda 


arbetstoppar. Frågan är under utredning i verksamheten. 


Ekonomisk påverkan 


Ingen ekonomisk påverkan. 


Barnkonventionen  


Genom att separera serviceinsatser och omvårdnadsinsatser frigörs mer tid till det som 


undersköterskor är utbildade till. Genom att fokusera på omvårdnadsinsatser kan kvalitén 


höjas vilket är i första hand brukaren till gagn men även anhöriga så som barn.  


Jämställdhetsperspektiv   


Insatser inom hemtjänsten beviljas utifrån individens behov och ska vara jämställda utifrån 


det.  


Beslutsunderlag 


OU §29, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse KS/2023:384 


Motion ökad kvalité för brukarna i hemtjänst KS/2023:384 


Beslutet skickas till 


Ellinor Liljegren Kalmár    


Omsorgssektionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunfullmäktige 
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§ 120 Motion om Solrosboende i Tranemo kommun (KD & M) 


KS/2024:77 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Motionen anses besvarad. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Sektionen har ett pågående arbete med att ta fram förslag på hur behovet av boende kan 


tillgodoses för aktuell målgrupp.  


Sammanfattning av ärendet 


Förslagsställarna uttrycker att det i Tranemo kommun erbjuds gruppboenden och 


boendestöd, men personer som inte passar in i dessa boendeformer tvingas bli placerade 


externt. De föreslår att förvaltningen får i uppdrag att se över behovet i kommunen och 


undersöker vad som krävs för att lösa det boendebehovet. Omsorgssektionen påtalar samma 


behov och det finns ett pågående arbete med analys, utredning och investeringsförslag till 


budget 2025.  


Ärendet 


Ellinor Liljengren Kalmar (M) och Birgitte Barenfeld (KD) har 2024-02-05 lämnat en motion 


angående Solrosboende i Tranemo kommun.  


Förslagsställaren uttrycker att det i Tranemo kommun erbjuds gruppboenden och 


boendestöd, men personer som inte passar in i dessa boendeformer tvingas bli placerade 


externt. Vidare skriver motionärerna att ett Solrosboende är ett boende som möter behovet 


för personer inom LSS och SoL där befintliga boenden i kommunen inte tillgodoser dessa. 


Förslagsställarna föreslår att förvaltningen får i uppdrag att utreda möjligheten att bygga ett 


Solrosboende samt ta fram en plan för omsorgsboenden i kommunen.  


Förvaltningen var i kontakt med Ellinor Liljengren Kalmar 2024-04-17 för att ge motionären 


tillfälle att utveckla sitt förslag. Ellinore berättar att hon hört verksamhetschef för 


funktionsnedsättning och socialt stöd flagga flera gånger de senaste åren om att det behövs 


en annan typ av boende än som finns idag. Hon önskar att omsorgssektionen undersöker 


vad som krävs för att lösa den situationen. Den psykiska ohälsan ökar. Hur ser det ut i 


Tranemo kommun idag och fem år framåt, vad är behovet? Vad har kommunen för olika 


alternativ? Kan vi tänka om och tänka annorlunda? Utbilda befintlig personal. 


 


Omsorgssektionen har påtalat behovet av en annan utformning på boende än de som finns i 


dagsläget. Anledningen till detta är att dagens boenden inte tillgodoser de behov som finns 


fullt ut hos personer med psykisk ohälsa riskbruk, utåtagerande beteende, NPF mfl. För att 







  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Kommunstyrelsen 


2024-06-13 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 43 


 


kunna verkställa beslut om boende för alla personer som har behov av boende enligt LSS och 


SoL behöver en annan typ av boende till. Det finns ett pågående arbete med utredning och 


investeringsförslag som ligger med till budget 2025. Omsorgssektionen har initierat 


fördjupning av tidigare gjord analys för att få ett aktuellt läge kring hur situationen ser ut 


gällande behov, omfattning och kostnader.  


Ekonomisk påverkan 


Utredning pågår och ekonomisk beräkning kommer.   


Barnkonventionen  


I planering av nya boendeformer kommer barnperspektivet in genom anhöriga. Besökande 


barn ska rätt till sina släktförhållanden enligt artikel 8 och artikel 3 vid alla beslut som rör 


barn ska i första hand barnets bästa beaktas.  


Jämställdhetsperspektiv   


Planering av boendeformer enligt LSS och SoL görs långsiktigt utifrån behovet hos 


målgruppen. Vid planering tas hänsyn till olika aspekter framförallt funktionsvariation och 


ålder. De andra diskrimineringsgrunderna finns även med när det kommer till att planera 


boenden mer i detalj. Att planera för Solrosboende ger större möjligheter att möta och 


matcha alla individuella behov oavsett funktionsvariation.  


Beslutsunderlag 


OU §30, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse KS/2024:77 


Motion Solrosboende KS/2024:77 


Beslutet skickas till 


Ellinor Liljegren Kalmar 


Birgitte Barenfeld    


Omsorgssektionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunfullmäktige 
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§ 121 Anmälan enligt lex Sarah, biståndshandläggning KS/2024:194 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar att anmälan enligt lex Sarah har skickats till inspektionen för vård och 


omsorg (IVO). 


Beslutsmotivering 


Utredning visar att den rapporterade händelsen inneburit ett allvarligt missförhållande och 


anmäls därför till Inspektionen för vård och omsorg (IVO). 


Ärendet 


Två brukare föll i sitt hem och de kunde inte tillkalla hjälp. Vilket resulterade i att de fick 


ligga på golvet i sju timmar innan de fick hjälp. En närboende kom till undsättning och 


hjälpte dem till sjukvården. De hade då legat på golvet i cirka sju timmar.  


Brukare hade tidigare varit i kontakt med biståndshandläggare och då ansökt om insatser i 


hemmet bl.a. trygghetslarm. Ansvarig handläggare hade aktualiserat ärendet och beslutat att 


inleda utredning. Utredningen för trygghetslarm var skriven men den lämnades inte vidare 


för beslutsfattande då ansvarig handläggare inte hade delegering för att fatta beslut. 


Barnkonventionen  


Ärendet har en positiv påverkan ur ett barnrättsperspektiv då åtgärderna i utredningen 


leder till systematiskt kvalitetsarbete. 


Ekonomisk påverkan 


Eventuell kostnad ryms inom befintlig budget. 


Jämställdhetsperspektiv 


Serviceinsatser inom vård och omsorg berör både kvinnor och män. Behovet av insatser är 


likvärdiga och insatserna genomförs individuellt och efter behov. Kommunen har som mål 


att varje sektion ska agera för att garantera likvärdig behandling oavsett kön. 


Beslutsunderlag 


OU §23, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse 2024-04-10 


Beslutet skickas till 


Omsorgssektionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 
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Status  


Avslutat 
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§ 122 Anmälan enligt lex Sarah KS/2024:193 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar att anmälan enligt lex Sarah har skickats till Inspektionen för vård och 


omsorg (IVO). 


Beslutsmotivering 


Utredning visar att den rapporterade händelsen inneburit ett allvarligt missförhållande och 


anmäls därför till Inspektionen för vård och omsorg (IVO). 


Ärendet 


En brukare blev sjuk och besvärades av uppkastningar. Då dessa besvär sker återkommande 


för brukaren är det brukligt att omvårdnadspersonal är dubbelbemannade på natten och att 


tillsyn ska ske ofta, i detta fallet var det beslutat om tillsyn var 15:e minut.  En 


omvårdnadspersonal (timanställd vikarie) tilldelades det vakna nattpasset. Den andra 


omvårdnadspersonalen som blev inringd med kort varsel, fick tilldelat sig sovande jour. 


Vilket innebar att hen fick sova om verksamheten tillät det, men skulle vara behjälplig vid 


planerad omvårdnadsinsats såväl som akut omvårdnadsinsats. Denna natt var det en 


planerad omvårdnadsinsats för brukaren på efternatten kl. 02. Då personal som var jour steg 


upp gick hen till brukaren och upptäckte då att brukaren låg i sin säng med uppkastning på 


nattkläder och täcke. När personal som var jour ska be den vakna nattpersonalen om hjälp, 


hittas hen sovandes i en soffa i personalens kontor. Personalen försöker flertalet gånger 


väcka hen och efter en stund vaknar hen. 


Hen berättade för personal som var jour att hen tittat till brukaren kl. 00:45. En timma och 15 


minuter hade då passerat utan att brukaren hade fått sin beslutade tillsyn tillgodosedd.  


Barnkonventionen  


Ärendet har en positiv påverkan ur ett barnrättsperspektiv då åtgärderna i utredningen 


leder till systematiskt kvalitetsarbete. 


Ekonomisk påverkan 


Eventuella kostnader ryms inom befintlig budget. 


Jämställdhetsperspektiv 


Omvårdnadsinsatser inom LSS berör både kvinnor och män. Behovet av insatser är 


likvärdiga och insatserna genomförs individuellt och efter behov. Kommunen har som mål 


att varje sektion ska agera för att garantera likvärdig behandling oavsett kön. 


Beslutsunderlag 


OU §24, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse 2024-04-10 
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Beslutet skickas till 


Omsorgssektionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 123 Utredning enligt lex Maria KS/2024:39 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar informationen. 


Beslutsmotivering 


Inspektionen för vård och omsorg (IVO) avslutar ärendet och kommer inte vidta några 


ytterligare åtgärder. 


IVO bedömer att vårdgivaren har fullgjort sin skyldighet att utreda och anmäla händelser 


som har med fört eller hade kunnat medföra en allvarlig vårdskada. Enligt IVO framstår 


vårdgivarens slutsatser som rimliga och adekvata. Vårdgivaren har vidtagit och planerar att 


vidta åtgärder för att hindra att något liknande inträffar igen. 


Ärendet 


Anmälan handlar om en försvunnen apodosrulle (dosförpackade läkemedel från apoteket) 


som innehöll narkotikaklassade läkemedel. En sjuksköterska lämnade apodosrullen i ett 


läkemedelsrum på boendet, dagen efter låg den inte kvar i läkemedelsrummet. Detta 


medförde att patienten blev utan läkemedel under en och en halv dag. Vårdgivaren har 


polisanmält händelsen. 


Barnkonventionen  


Ärendet har en positiv påverkan ur ett barnrättsperspektiv då åtgärderna i utredningen 


leder till systematiskt kvalitetsarbete. 


Ekonomisk påverkan 


Kostnader som uppkommit ryms inom befintlig budget. 


Jämställdhetsperspektiv 


Insatser från kommunal hälso- och sjukvård berör både kvinnor och män utifrån individuellt 


behov. Kommunen har som mål att garantera likvärdig behandling oavsett kön. 


Beslutsunderlag 


OU §25, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse 2024-04-11 


Beslutet skickas till 


Omsorgssektionen 
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Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 124 Anmälan enligt lex Maria KS/2024:179 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar informationen att anmälan enligt lex Maria har skickats till Inspektionen för 


vård och omsorg (IVO). 


Beslutsmotivering 


Utredningen visat att den rapporterade händelsen inneburit en allvarlig vårdskada och 


anmäls därför till Inspektionen för vård och omsorg (IVO). 


Ärendet 


I avvikelserapporten framgår det att tre patienter har suttit upp i komfortrullstol sedan 


uppstigning på morgonen och att de troligen inte får lägga sig i säng för att få vila och 


möjlighet till att räta ut och sträcka på kroppen förrän till kvällen nästa gång. Rapportören av 


händelsen samtalade direkt med undersköterskor på avdelningen om att middagsvila inte 


får ske med bakåttippad komfortrullstol utan patient är i behov av att flyttas över till sin 


säng.  


Trots påstötning att lägga patienten i sängen utfördes detta inte av undersköterskor på 


avdelningen. 


I avvikelsen framgår det att rapportören ser allvarligt på händelsen när patienten riskerar att 


sitta över 10 timmar statiskt i rullstol. Detta inträffade fortfarande trots att personalen 


tidigare fått information om att brukarna är i behov av att få möjlighet till lägesändring 


under dagen.  


Barnkonventionen  


Ärendet har en positiv påverkan ur ett barnrättsperspektiv då åtgärderna i utredningen 


leder till systematiskt kvalitetsarbete. 


Ekonomisk påverkan 


Eventuell kostnad ryms inom befintlig budget. 


Jämställdhetsperspektiv 


Insatser inom vård och omsorg berör både kvinnor och män utifrån ett individuellt behov. 


Kommunen har som mål att varje sektion ska agera för att garantera likvärdig behandling 


oavsett kön. 


Beslutsunderlag 


OU §26, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse 2024-04-08 
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Beslutet skickas till 


Omsorgssektionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 125 Anmälan enligt lex Maria, hemtjänst KS/2024:180 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar att anmälan enligt lex Maria har skickats till Inspektionen för vård och 


omsorg (IVO). 


Beslutsmotivering 


Utredning visar att den rapporterade händelsen inneburit en allvarlig vårdskada och anmäls 


därför till Inspektionen för vård och omsorg (IVO). 


Ärendet 


Ett omfattande utbrott av vinterkräksjuka inom en hemtjänstenhet där totalt 18 brukare i 


ordinärt boende insjuknade under ca två veckor. 


Identifierade orsaker till händelsen är bl.a. brister i handhygien, basala hygienrutiner, 


användande av skyddsutrustning samt avsaknad av följsamhet till åtgärdslista vid 


vinterkräksjuka hos omvårdnadspersonal.  


Barnkonventionen  


Ärendet har en positiv påverkan ur ett barnrättsperspektiv då åtgärderna i utredningen 


leder till systematiskt kvalitetsarbete. 


Ekonomisk påverkan 


Eventuell kostnad ryms inom befintlig budget. 


Jämställdhetsperspektiv 


Insatser från hemtjänst och kommunal hälso- och sjukvård berör både kvinnor och män 


utifrån individuellt behov. Kommunen har som mål att varje sektion ska agera för att 


garantera likvärdig behandling oavsett kön. 


Beslutsunderlag 


OU §27, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse 2024-04-08 


Beslutet skickas till 


Omsorgssektionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 
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Status  


Avslutat 
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§ 126 Avskrivning av utgångna styrdokument 2024 KS/2024:227 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Upphäver följande styrdokument; 


- Riktlinjer för skolutveckling och systematiskt kvalitetsarbete 


- Riktlinjer för trygghetsfrämjande och brottförebyggande arbete 


- Jämställdhetspolicy  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Förvaltningen har inventerat kommunens samtliga styrdokument. I detta arbetet har det identifierats 


flertalet styrdokument som löpt ut och nu kan avskrivas. 


Följande styrdokument har löpt ut; 


- Riktlinjer för skolutveckling och systematiskt kvalitetsarbete, ingår i det systematiska kvalitetsarbetet. 


- Riktlinjer för trygghetsfrämjande och brottförebyggande arbete – dokumentet upphör då kommunen 


enligt lagstiftning ska arbeta med brottsförebyggande åtgärder. 


- Jämställdhetspolicy – Tranemo kommun kommer att ansluta sig till Västra Götalands länsövergripande 


strategi för jämställdhet. 


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 


Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


AU §58, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse 2024-04-25 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 
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Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 127 Revidering kommunstyrelsens reglemente 2024 KS/2024:217 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Antar kommunstyrelsens reglemente 2024 och upphäver därmed nuvarande 


gällande version. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


2024-03-14, §34 fattade kommunfullmäktige beslut om att upplösa samverkansnämnd 


Arbetsmarknad. I samband med detta beslut fick förvaltningen i uppdrag att revidera 


kommunstyrelsens reglemente, då ansvar om arbetsmarknadsfrågor nu överflyttas från 


samverkansnämnderna till kommunstyrelsen. 


Förvaltningen har även gjort mindre justeringar gällande samverkansnämnd Personal, då 


även denna nämnd upphört. 


Förvaltningen föreslår följande ändringar; 


- §5 stryker meningen dock med undantaget för de uppgifter som åvilar 


Samverkansnämnden personal. 


- §5 Tillägg av meningen; Kommunstyrelsen ansvar för arbetsmarknadsfrågor med berörd 


driftverksamhet. 


- §5 stryker meningen samverkansnämnden personal, samverkansnämnden arbetsmarknad 


Det som har tillkommit i förslaget är markerat med gult och det som föreslås tas bort är 


överstruket. 


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 


Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


AU §60, 2024-05-61 


Tjänsteskrivelse 2024-04-18 


KF §34, 2024-03-24 


Regler för kommunstyrelsens beredande utskott 2024 


Regler för kommunstyrelsens beredande utskott, nuvarande version 
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Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Författningssamlingen 


Omsorgssektionen 


Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Kommunstyrelsens Reglemente 2024 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 128 Uppdrag - Ger förvaltningen i uppdrag att revidera 


kommunstyrelsens beredande utskotts reglemente i samband med 


arbetsmarknadsnämndens upphörande KS/2024:154 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Antar Regler för kommunstyrelsens beredande utskott 2024 och upphäver därmed 


nuvarande gällande version. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


2024-03-14, §34 fattade kommunfullmäktige beslut om att upplösa samverkansnämnd 


Arbetsmarknad. I samband med detta beslut fick förvaltningen i uppdrag att revidera 


reglementet för kommunstyrelsens beredande utskott, då ansvar om arbetsmarknadsfrågor 


överflyttas från samverkansnämnden till kommunstyrelsen och omsorgsutskottet.  


Förvaltningen har i samband med revideringen gjort mindre redaktionella ändringar. 


Förvaltningen föreslår följande ändringar; 


- 3.2 En uppdaterad version av arvodesreglementet 


- 3.3 Benämning ändrad från särskola till anpassad skola 


- 3.3 Arbetsmarknadsfrågor tillagt under omsorgsutskottets ansvarsområden 


Det som har tillkommit i förslaget är markerat med gult och det som föreslås tas bort är 


överstruket. 


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 


Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


AU §59, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse 2024-04-18 


KF §34, 2024-03-24 


Regler för kommunstyrelsens beredande utskott 2024 


Regler för kommunstyrelsens beredande utskott, nuvarande version 
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Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Författningssamlingen 


Omsorgssektionen 


Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Regler för kommunstyrelsens beredande utskott 2024 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 129 Årsrapport fjärrvärme 2023 KS/2024:181 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Godkänner upprättade årsrapporter gällande fjärrvärme 2023 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Enligt fjärrvärmelagen (2008:263) ska fjärrvärmeföretag inom sju månader från 


räkenskapsårets utgång redovisa årsrapporter till Energimarknadsinspektionen. Syftet med 


rapporteringen är att motverka en oskälig prissättning samt öka förtroendet hos kunderna. 


Förvaltningen har upprättat rapporter vilka ska godkännas av kommunfullmäktige innan de 


senast 31:e juli skickas till Energimarknadsinspektionen. 


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen påverkan enligt barnkonventionen. 


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 


Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


AU §62, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse 2024-05-02 


Årsrapport 2023 


Rapport om drift- och affärsförhållanden 2023 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Ekonomifunktionen 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 


 
  







  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Kommunstyrelsen 


2024-06-13 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 61 


 


§ 130 Återbetalning från Tolkförmedling Väst KS/2024:183 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Direktionen för Tolkförmedling Väst har beslutat att återbetalning av eget kapital till 


medlemmarna kan ske om det egna kapitalet överstiger 27 mnkr. I årsredovisningen för år 


2023 uppgår eget kapital till 30,7 mnkr. Då den lägsta nivån på eget kapital är beslutad till 22 


mnkr är en utbetalning om 8,7 mnkr möjlig under år 2024.  


Direktionen har beslutat att återbetala 8,7 mnkr av det egna kapitalet till medlemmarna 


under hösten 2024. 


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ekonomisk påverkan på så sätt att kommunen erhåller sin andel av 


återbetalningen av eget kapital. 


Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


AU §63, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse 2024-04-10 


Tjänsteutlåtande – Tolkförmedling Väst 


Protokollsutdrag – Tolkförmedling Väst 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Ekonomifunktionen  


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 131 Ansökan om bidrag till BRIS region väst för 2025 KS/2024:197 


Kommunstyrelsens beslut 


• Beviljar Bris region västs ansökan på 25 000 kr för 2025.  


• Medel tas från befintlig budget varav 12 500 kr tas från omsorgssektionen och 12 500 


kr från lärandesektionen. Beviljade medel betalas ut i början på 2024. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Bidraget medför att Bris kan utveckla sin verksamhet och nå fler barn och unga vilket ligger i 


linje med att tillgodose barns rättigheter enligt barnkonventionen. Bris stöd finns tillgängligt 


för alla barn och unga upp till 18 år i hela Sverige. Vilket medför att kommunens 


ekonomiska bidrag går till ett stöd som alla barn och unga i Tranemo vid behov kan ta del 


av.  


Ärendet 


Bris inkom den 12 april 2024 med en ansökan om 25 000 kr i bidrag för sin verksamhet 2025.  


Bris är en barnrättsorganisation som stödjer barn utifrån barnets behov, mobiliserar 


samhället och lyfter barns röster på den politiska agendan. Bris driver den nationella 


stödlinjen för barn och ger stöd till barn på plats vid några Brismottagningar. Bidraget är till 


för att kunna fortsätta med arbetet att möta det behov av stöd som barn och unga har idag. 


Under 2023 besvarade Bris nationella stödlinje 72 942 samtal, varav 50 181 var kurativa 


kontakter med barn upp till 18 år via chatt, sms, telefon och mejl. Det är en ökning med 13 


procent jämfört med föregående år. Övriga besvarade kontakter är exempelvis tysta samtal 


och påläggningar. Kontaktförsöken, som till exempel kan vara ett barn som lämnat innan 


hen fått kontakt, var långt fler. Trycket hos den nationella stödlinjen är stort och sedan mars 


2021 är stödlinjen öppen dygnet runt, hela året. I september 2023 lanserade Bris stöd via sms 


som ytterligare en kontaktväg för barn som söker stöd från en kurator. 


Tranemo kommun har under flera år gett bidrag till Bris i syfte att de ska kunna nå ut med 


stöd till barn i kommunen som är i behov av att kontakta dem. Bedömningen är att detta ska 


göras även för 2025.   


Barnkonventionen  


Ur ett barnrättsperspektiv är beslutet positivt då Bris verksamhet bidrar till att ge barn och 


unga en röst och tryggt, professionellt, kostnadsfritt samt lättillgängligt stöd. Detta är i linje 


med flera av artiklarna i barnkonventionen, bl.a. artikel 3, 6 och 12. Dessa berör barnets 


bästa, rätt till liv, överlevnad och utveckling samt åsiktsfrihet och rätten att bli hörd.  
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Ekonomisk påverkan 


Den ekonomiska påverkan blir totalt 25 000 kr inom befintlig budget varav 


omsorgssektionen står för 12 500 kr och lärandesektionen står för 12 500 kr.  


Jämställdhetsperspektiv 


Bris finns som stödfunktion för alla barn och unga upp till 18 år. Alla under 18 år kan 


kontakta Bris anonymt och kostnadsfritt via telefon, chatt eller e-post. Detta innebär att alla 


barn upp till 18 år i Tranemo kommun ges möjlighet att få stöd via Bris.  


Beslutsunderlag 


OU §31, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse KS/2024:197 


Ansökningsbrev 2025 - Bris Region Väst  


Årsberättelse Bris 2022 


Beslutet skickas till 


Omsorgssektionen 


Lärandesektionen 


Ekonomifunktionen 


bris.vast@bris.se 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 132 Årsredovisning 2023 - Södra Älvsborgs räddningstjänstförbund, 


SÄRF KS/2024:147 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Godkänner Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbunds årsredovisning för år 2023. 


• Beviljar ansvarsfrihet till direktionen och dess ledamöter. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Jäv 


1e vice ordförande Niklas Gardewik (M) och 2e vice ordförande Lennart Haglund (C) 


anmäler jäv och deltar därmed inte i handläggningen av ärendet. Lina Chalhoub (C) och 


Ellinor Liljegren Kalmar (M) ersätter. 


Ärendet 


SÄRF är ett kommunalförbund som för medlemskommunernas räkning ansvarar för 


förebyggande verksamhet inom området samhällsskydd, räddningstjänst och beredskap 


genom att bereda människors liv, hälsa, egendom samt miljö, ett tillfredsställande och 


likvärdigt skydd mot olyckor.  Kommunalförbundet består av kommunerna Borås, 


Bollebygd, Mark, Svenljunga, Tranemo och Ulricehamn. 


Förbundet finanserias till största del av skattemedel och under 2023 var medlemsbidraget 


192,5 Mnkr och det innebär en bidragsfinansiering av verksamheten med 90,9 procent. 


Resterande intäkter kommer från myndighetsutövning och avtalstjänster. Kostnaden per 


invånare inom förbundet var under året 929 kronor.  


Årets resultat uppgick till 8,4 mnkr på en omsättning om 220 mnkr. Vid utgången av år 2023 


uppgick det egna kapitalet till 66,2 mnkr och soliditeten var 36%. Eget kapital ska täcka 


ansvarsförbindelsen för pensioner intjänade före 1997 på 10,1 mnkr samt förbundets risker. 


Verksamheterna har en hög budgetföljsamhet men ändå en avvikelse mot budget på +6% bl 


a beroende på lägre pensionskostnader, lägre avskrivningar samt högre ränteintäkt på 


tillgodohavande. 


Revisorerna bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt ger en rättvisande bild av förbundets 


resultat och ställning. Den sammantagna bedömningen är att verksamheten sköts på ett 


ändamålsenligt och ur ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Den interna kontrollen 


bedöms som tillräcklig. 


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 
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Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 


 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2024-04-15 


§ 23 Årsredovisning och verksamhetsuppföljning 2023 SÄRF 


Protokollsutdrag § 23 Årsredovisning 2023 – SÄRF 


Årsredovisning 2023 – SÄRF 


Uppföljning verksamhetens mål 2023 – SÄRF 


Uppföljning SÄRF Internkontrollplan 2023 – SÄRF 


Revisionsberättelse 2023 – SÄRF 


Sakkunniga revisionsbiträdens yttrande 2023 – SÄRF 


Rapport revisorernas granskning av SÄRF årsredovisning 2023 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Ekonomifunktionen  


Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund, SÄRF 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 133 Anmälan om kränkningar till huvudman KS/2024:34 


Kommunstyrelsens beslut 


• Godkänner redovisningen av inkomna anmälningar av kränkning till huvudmannen.  


 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Skolans arbete mot diskriminering och kränkande behandling regleras i skollagen enligt 


följande paragraf:  


”En lärare, förskollärare eller annan personal som får kännedom om att ett barn eller en elev anser sig 


ha blivit utsatt för kränkande behandling i samband med verksamheten är skyldig att anmäla detta till 


rektorn. En rektor som får kännedom om att ett barn eller en elev anser sig ha blivit utsatt för 


kränkande behandling i samband med verksamheten är skyldig att anmäla detta till huvudmannen. 


Huvudmannen är skyldig att skyndsamt utreda omständigheterna kring de uppgivna kränkningarna 


och i förekommande fall vidta de åtgärder som skäligen kan krävas för att förhindra kränkande 


behandling i framtiden.” Skollagen 2010:800 6 kap. 10 §  


Huvudmannens ansvar att utreda och åtgärda är i Tranemo kommun delegerat till rektor 


och biträdande rektor. Detta redovisas separat som delegationsbeslut. 


Ärendet 


Lärandesektionen redovisar anmälningar om kränkning som har inkommit under mars och 


april månad. Från 2022 redovisas endast utförligare sammanställning och analys av de 


kränkningsärenden som inkommit under läsåret efter läsårsslut. Antal kränkningar 


redovisas per månad, för att underlätta jämförelse med tidigare år. I texten nedan redovisas: 


De 11 anmälningar som inkommit under mars månad.  


De 10 anmälningar som inkommit under april månad.  


Totalt har tjugoen anmälningar har inkommit, varav fem med diskrimineringsgrund. 


Sex av de elever som utsatts är flickor, tio är pojkar. 


Av de elever som utsatt andra elever för kränkningar är arton pojkar, tre flickor. 


En av kränkningsanmälningarna rör skolpersonal som under en ordväxling med en elev har 


utsatt en elev för psykisk och muntlig kränkning.  


Av kränkningarna är nio fysiska, tio psykiska, nio muntliga. I flera fall har eleven utsatts för 


fler än en typ av kränkning vid tillfället. 


Tio av kränkningarna har skett under lektionstid, sju under rast, fyra i samband med 


skolstart/avslut.  


I samtliga anmälda fall har kränkning konstaterats i utredningen. 
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Av de kränkningar som har diskrimineringsgrund har två diskrimineringsgrunden sexuell 


läggning, en kön, fem etnicitet. 


Av de kränkningar som anmälts har tio skett i åk F-6, åtta i åk 7–9, tre i gymnasieskolan.  


Barnkonventionen  


Alla barn och elever ska känna sig trygga och respekterade för den person de är. Detta är 


reglerat i såväl barnkonventionen som skollagen. Rutinerna för anmälan och utredning av 


kränkningar och diskriminering är en del av Lärandesektionens trygghetsarbete, 


sammantaget syftar till att uppnå trygghet och trivsel för alla barn och elever i 


verksamheten.   


Ekonomisk påverkan 


Ingen påverkan. 


Jämställdhetsperspektiv 


Skolans arbete för jämställdhet omfattar bland annat elevers lika rättigheter och möjligheter 


oavsett könstillhörighet. Skolan ska synliggöra och motverka könsmönster som begränsar 


elevers lärande, val och utveckling. Ett aktivt jämställdhetsarbete är en del i att skolans 


verksamhet ska vila på en demokratisk grund och respektera människors lika värde. 


Över tid sker kränkningar i huvudsak av pojkar. Både pojkar och flickor utsätts för 


kränkningar.  


Under den redovisade perioden är sex av de elever som utsatts flickor, femton är pojkar. 


Av de elever som utsatt andra elever för kränkningar är sjutton pojkar, tre flickor. 


En av kränkningsanmälningarna rör skolpersonal. Den utsatta eleven är en pojke.  


Beslutsunderlag 


LU §25, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse 2024-05-08 


Beslutet skickas till 


Lärandesektionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Pågående  
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§ 134 Valärende - Avsägelse från Johnny Johansson (SD) KS/2024:267 


Kommunstyrelsens beslut 


• Entledigar Johnny Johansson (SD) som ledamot i budgetutskottet. 


• Förslag på ny ledamot till budgetutskottet efter Johnny Johansson (SD) ges på 


nästkommande sammanträde. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Johnny Johansson (SD) har 2024-05-26 inkommit med skrivelse med en begäran om att bli 


entledigad från samtliga av sina politiska uppdrag. 


Beslutsunderlag 


Avsägelse från Johnny Johansson 


Förslag till beslut på sammanträdet 


Wajdi-Louis Azouri (SD) återkommer med förslag på ny ledamot till budgetutskottet vid 


nästkommande sammanträde. 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Kanslifunktionen 


Status 


Pågående 
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§ 135 Information från förvaltningen KS/2024:1 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar förvaltningens information 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


 


Förvaltningens information till kommunstyrelsen 


Tranemo får lokal idrottsutbildning 


Vi är mycket glada att berätta att en ny lokal idrottsutbildning (LIU) med profil innebandy 


kommer att starta hösten 2025 på Tranemo gymnasieskola. Att gå en idrottsprofil (LIU) 


innebär att man kan kombinera studier med den sport som man utövar. Eleven har alltså 


möjlighet att satsa på sin idrott samtidigt som man går ett vanligt gymnasieprogram. På 


Tranemo gymnasieskola har vi sedan tidigare ett LIU i fotboll. 


Tranemo Gymnasieskola och Tranemo IBK har vid möte den 25 maj 2024 kommit överens 


om att samarbeta kring en innebandyprofil. Tranemo innebandyklubb står för utbildad 


tränare och Tranemo Gymnasieskola står för lokaler och betygsättning. 


Förhoppningen är att samarbetet kommer att generera fler elever till Tranemo 


Gymnasieskola och bidra till att stärka kommunens kompetensutveckling och tillväxt.  


Fyrfackskärl på väg ut till hushållen 


150 hushåll i och omkring Länghem har valts ut som testområde för sopkärl med fyra fack. 


Det har varit positiv respons på de informationsträffar som hållits och planering pågår för att 


starta ingång med fyrfack för dem i början av september. 


Den stora upphandlingen gällande hämtning av hushållens avfall i alla sjuhäradskommuner 


utom Borås, är genomförd och avtal är tecknat. Det var vår nuvarande entreprenör Nordisk 


Återvinning som vann upphandlingen och har tilldelats detta uppdrag.  


Entreprenadsstart är i mars 2026, det är då som alla villakunder kommer att få 


fyrfacksackssystemet. 


Mer kulturfrågor inom samhällsplaneringen 


Verksamhetsområdena Samhällsutveckling och Kultur har sedan början av året arbetat mer 


integrerat för lyfta in kulturfrågorna i den generella samhällsutvecklingen genom konceptet 


New European Bauhaus, NEB. Det innebär att hållbarhet, inkludering och estetik betonar 


gestaltningsfrågor, samt att kulturen och kreativitetens betydelse i utvecklingsarbetet för ett 


hållbart samhälle tas tillvara. NEB är ett sätt att jobba med gestaltad livsmiljö på ett 


strukturerat sätt genom exempelvis mark och exploatering som markanvisningstävlingar, 


samling av berörda tjänster som samlas kring olika projekt, arbete med kulturstrategi, arbete 


med detaljplaner och allmän hållbar utveckling. Tillsammans vill vi ha fram en dialogmodell 
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där fler får inkludera sig i frågorna. Vid arbeten som dessa har vi möjlighet att söka EU-


medel och få ut mer av vårat arbete. 


Avtal för jakträtter ses över 


Förvaltningen ser över avtalen för jakträtter och har som mål att införa en ny taxa med 


uppdatering av digitala kartor från 2025. En dialog förs med jaktlagen då detta kan komma 


att innebära högre kostnader för vissa jaktlag som har äldre avtal. 


Byggherre drar sig ur Mejeribacken 


Den byggherre som har skrivit markanvisningsavtal med Tranemo kommun för 


Mejeribacken har valt att dra sig tillbaka då de inte får ihop kalkylen för 45 lägenheter 


(hyresrätter) på Mejeribacken. De har lagt ner omkring 250 000 kronor på skisser.  


Förvaltningen har som ambition att gå ut med Mejeribacken och/eller Tåstarps detaljplaner 


för en anbuds- eller markanvisningstävling till hösten 2024. 


Inblick i vardagen på kommunens boenden 


På kommunens vård- och omsorgsboenden sker dagligen olika aktiviteter. På Instagram och 


Facebook kan ni följa de boendes vardag. Exempel på aktiviteter kan vara underhållning, 


resa till Gekås, fredagsmys, spelfredag, spadag och femkamp.  


Följ oss gärna på sociala medier! 


Facebook  


Glimringe Tranemo kommun 


Gudarpsgården Tranemo  


Hjälmå Äldreboende Dalstorp 


Instagram  


hjalmaaldreboende 


gudarpsgarden 


glimringe 


bemanningsenheten_tranemo 


Information i korthet 


Ny banderoll  


En ny banderoll för ledig industrimark kommer att komma upp vid Ljungsnäs/Hyltegärde i 


Tranemo (nära infarten till Prefab och Tranemo Workwear).  
 


Sex sålda villatomter 


Kommunen har under året fram till maj månad sålt sex villatomter (Uddebo, Nittorp, 


Sjötofta, Ambjörnarp, Dalstorp och Tranemo).  
 


Digitalisering ska minska handläggningstid 


Förvaltningen har börjat kvalitetssäkra äldre digitaliserade detaljplaner i kommunen för att 


på sikt dra ner på handläggningstider för bygglov.  
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Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse om information från förvaltningen till kommunstyrelsen juni  


Föredragning och debatt 


Kommundirektör Carita Brovall föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Pågående 
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§ 136 Delegeringsbeslut KS/2024:76 


Kommunstyrelsens beslut 


• Godkänner redovisningen av delegeringsbeslut i enlighet med utskickade 


handlingar. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsens har beslutat att till kommunstyrelsens ordförande, utskott och 


tjänstepersoner delegera viss beslutanderätt i enlighet med kommunstyrelsens 


delegationsordning. Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. 


Beslutsunderlag 


Delegeringsbeslut Lön maj 


Delegeringsbeslut BAB maj 2024 


Delegeringsbeslut FN SoL maj 


Delegeringsbeslut IFO maj 


Delegeringsbeslut LSS maj 


Delegeringsbeslut ÄO maj 


Delegeringsbeslut Färdtjänst maj 


Delegeringsbeslut KS-UPH-HR 2024-06-03 


Status 


Pågående 
 


  







  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Kommunstyrelsen 


2024-06-13 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 73 


 


§ 137 Delgivningar KS/2024:6, KS/2023:127 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsen delges följande handlingar; 


- Protokoll 20240429 Kf 44 Gislaveds kommun Planeringsstrategi översiktsplan 2022-2026 


- Planeringsstrategi översiktsplan 2022-2026 


- Beslut från delregional nämnd södras sammanträde den 16 maj 2024 - Fokusområde God 


och nära vård 


- Protokoll Sjuhärads Samordningsförbund 2024-05-29 


- Boråsregionen Direktionsprotokoll 2024-05-24 


- Tertialrapport 1 2024 Sjuhärads samordningsförbund 


- Protokollsutdrag § 42 240524 Tertialrapport efter april samt prognos 2024 – Boråsregionen 


- Tertialuppföljning Boråsregionen 


- Protokollsutdrag § 38 240524 Prioritering av redan utredda brister inom regional 


tranportinfrastrukturplan – Boråsregionen 


- Skrivelse till kommunstyrelsen gällande beslutad plan för lekplatser från parkgruppen 


Status 


Pågående 
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§ 138 Rapport från utskotten KS/2024:21, KS/2024:26 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsen delges följande utskottsprotokoll;  


- Protokoll BU 2024-05-08 signerat 


- Protokoll BU 2024-05-29 signerat 


- Protokoll lärandeutskottet 2024-05-16 


Föredragning och debatt 


Utskottsordföringarna Driton Bilalli (S), Viktoria Haraldson (C) och Emelie Romland (S) 


föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Status 


Pågående 
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§ 139 Nämndprotokoll KS/2024:6, VN/2024:1 


Kommunstyrelsens beslut  


• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsen delges följande nämndsprotokoll; 


- Protokoll samverkansnämnd arbetsmarknad 2024-05-13 § 11-19 


- Protokoll VN 2024-05-16 signerat 


Status 


Pågående 
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§ 140 Övriga protokoll KS/2024:6, TFAB/2024:1 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsen delges följande protokoll; 


- Protokoll årsstämma Kommunassurans Syd Försäkrings AB 


- Protokoll TFAB samråd TUAB 2024-05-22 signerat 


Status 


Pågående 
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§ 141 Övrigt KS/2024:281 


Kommunstyrelsens beslut 


• Antar initiativärendet. 


• Uppföljning av insatsen ska ges till kommunstyrelsen hösten 2024. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Socialdemokraterna, Centerpartiet och Liberalerna har inkommit med ett initiativärende som 


lyder; 


För att öka tryggheten i skolan vill Socialdemokraterna, Centern och Liberalerna att 


Kommunstyrelsen fattar nedan beslut. 


• Riktar 50 000 kr ur 2024 års avsatta medel för sociala investeringar till 


lärandesektionen för att aktivt arbeta mot droger och langning på skolor.  


Beslutsunderlag 


Initiativärende - Öka tryggheten i skolan 


Föredragning och debatt 


Ordförande Driton Bilalli (S) föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Förslag till beslut på sammanträdet 


Rosé Torkelsson (S) yrkar på uppföljning till kommunstyrelsen av insatsen till hösten 2024.  


Beslutsgång 


Ordförande frågar kommunstyrelsen på initiativärendet. Ärendet bifalles. 


Ordförande frågar kommunstyrelsen på Torkelssons (S) yrkande. Yrkandet bifalles. 


Beslutet skickas till 


Ekonomifunktionen 


Lärandesektionen 


Status 


Avslutat 
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§ 142 Trevlig sommar  
Ordförande Driton Bilalli (S) önskar kommunstyrelsen och förvaltningen en trevlig sommar. 
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